
استانداربه همراه معاونین وشهردارو معاونین و جمعی از 
مدیران شهری پیش از ظهر دیروزاز 6 پروژه مهم عمرانی 
شهر قم بازدید کرددر این بازدید ها صادقی استاندار از قم 
از تلاش های مدیریت شهری در اجرای این پروژه ها تقدیر 

و قدردانی کرد.
اجرای  روند  از  ها  بازدید  این  حاشیه  در  قم  استاندار 
پروژه های شهری تقدیر کرد و گفت: روند اجرای پروژه های 

شهری در قم به وضعیت مطلوبی رسیده است. سیدمهدی 
صادقی طی سخنانی اظهار کرد: اقدامات خوبی در اجرای 
پروژه های شهری صورت گرفته است. وی خاطرنشان کرد: 
در مجموع از روند اجرای پروژه های شهری رضایت دارم و 
زمان بندی  در اجرای این پروژه ها منطقی و اجرایی است. 
استاندار قم با اشاره به احداث پارك آبی گفت: این پارك آبی 

که با مشارکت بخش خصوصی احداث شده است ...
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دستور روحانی به جهانگیری در موضوع حقوق و پاداش های کلان:

وجوه مسترد، مدیران متخلف عزل شوند

سخنگوی قوه قضاییه خبر داد:

آزادی زنجانی در صورت تامین وثیقه

 صبحانه با لیست امید، ناهار با دولت، شام با اصولگرایان

 انشعاب فراکسیون 
ولایت پیش از تشکیل! 

مطالبه  ۴ میلیاردی بانک ملت ازانگلیس

در حاشیه بازدید از 6 پروژه مهم عمرانی شهر قم صورت گرفت:

تقدیر استاندار قم از تلاش های مدیریت 
شهری در اجرای پروژه های عمرانی
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7

8
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روزنامه صبح ایران

رهبر معظم انقلاب اسلامی در پیام تسلیت به مناسبت درگذشت حمید سبزواری، وی 
را شاعر نامدار و هنرمند ثابت قدم توصیف کردند و گفتند: سبزواری با انقلاب زیست و 

وفادارانه در کنار انقلاب ماند. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری،  متن پیام حضرت آیت الله 

خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی به شرح زیر است:
بسمه تعالی

با دریغ و تأسف خبر درگذشت شاعر نامدار معاصر جناب آقای حسین 
آقا ممتحنی معروف به حمید سبزواری را دریافت کردم. این نام ماندگار و 

پر افتخار، یادآور تلاش ارزنده ی هنرمندی سخت کوش و شجاع در پشتیبانی از انقلاب در عرصه 
ی شعر و ادب است. حمید سبزواری، صریح و ثابت قدم و موقع شناس، هنر والا و فاخر خود را به 
خدمت گرفت تا انقلاب اسلامی و نظام برآمده از آن را از جنبه ی اثرگذار شعر روان و جذّاب، تغذیه 
و تأمین کند. سرودها و منظومه های بلند و غزلها و قصیده های خوش ساخت و پر مضمون او، 
ثروت ادبیِ درخوری را تقدیم انقلاب کرد. با انقلاب زیست و برای اسلام و انقلاب سرود و وفادارانه 
در کنار انقلاب ماند. رحمت و رضوان خدا نصیب او باد. مصیبت درگذشت او را به خاندان گرامی و 

همه ی دوستداران بویژه همشهریان قدردان سبزواریش تسلیت عرض میکنم.
سیّد علی خامنه ای - 23 خرداد ماه 1395

پیام تسلیت رهبر انقلاب در پی درگذشت شاعر نامدار حمید سبزواری؛

سبزواری با انقلاب زیست و وفادارانه در کنار انقلاب ماند
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بر اساس اصلاحیه جدید قانون مالیات های مستقیم
 مهلت ارائه اظهارنامه مالیات بر درآمد صاحبان مشاغل 

)اشخاص حقیقی( از تیرماه به خردادماه تغییر یافته و مودیان محترم 
بایستی اظهارنامه الکترونیکی عملکرد سال 1394 را از طریق سامانه 

www.tax.gov.ir حداکثر تا پایان خردادماه 1395 ارائه نمایند.

صاحبان محترم مشاغل

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی

توفیق ادامه خدمت در آستان مبارك دخت موسی بن جعفر )ع( حضرت فاطمه معصومه )س( از نعمات و 
افتخارات عظیمی است که بار دیگر در پی عنایت مقام معظم رهبری حضرت آیت الله العظمی خامنه ای نصیب 
حضرتعالی شده است. امیدواریم که همچون همیشه تحت عنایات امام عصر، مهدی صاحب الزمان )عج( بیش 

از پیش در مسیر خدمت به زائران و مجاوران بارگاه ملکوتی کریمه اهل بیت )س( موفق و مستدام باشید. 
مدیریت شهری نیز وظیفه خود می داند که در این مسیر هرچه که در توان دارد در طبق اخلاص گذاشته و در 

مسیر خدمت به زوار حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س(  همچون گذشته از هیچ تلاشی فروگزار نکند.

محضر مبارك حضرت آیت الله سعیدی »دامت عزه«

دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد - شهردار قم

تولیت محترم آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه )س(

اولین گزارش ظریف به نمایندگان دوره دهم
براساس کدام معادله انتظار داریم پنج ماه پس از برجام مشکلات حل شود؟

با اجرای برجام؛ ماهانه 700 میلیون دلار وارد خزانه دولت شد

به ناروا گفتند مردم بعد از برجام تحقیر می شوند

آرامش ظریف؛ سکوت دلواپسان

وزارتخانه  این  گفت:  اطلاعات  وزیر 
برای  اقتصادی  امنیت  ایجاد  دنبال  به 
سرمایه گذاران و کارآفرینان است و اجازه 
نمی دهد عده ای برای سرمایه گذاران مانع 

ایجاد کنند.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی 
وزارت اطلاعات، حجت الاسلام والمسلمین 
سید محمود علوی دیروز در جریان بازدید 
جهاد  اینکه  بیان  با  رویان  پژوهشگاه  از 
دانشگاهی در زمینه تولید علم و جنبش 
نرم افزاری که رهبر معظم انقلاب به آن اشاره 
کردند پیشتاز بوده است، افزود: پژوهشگاه 
رویان نشان داد که در شرایط پس از جنگ 
تحمیلی و خرابی های آن می توان با همت 

کار علمی را آغاز کرد.
وی ادامه داد: وضعیت مملکت در آن 
مقطع بسیار سخت بود و هنوز اسکله های 
برای  بود و مجالی  نفتی ما ترمیم نشده 
سرمایه گذاری در حوزه علمی نبود اما در 
همان زمان در دولت وقت اهتمام جدی 
به طرح های تحقیقاتی شد و سفارش شد 
که دانشگاه ها دنبال کار تحقیقاتی باشند. 
پژوهشگاه رویان در آن شرایط سخت کار 
خود را آغاز کرد و به موفقیت های خوبی 
هم دست یافتعلوی تاکید کرد: رویان هنوز 
در آغاز راه خود است البته راه خوبی را طی 
کرده ولی راه طی نشده زیادی هم دارد که 
باید همت پژوهشگران به نسل جوان منتقل 
شود تا جوانان این راه را ادامه دهند. وزیر 
اطلاعات خطاب به دستگاه های پژوهشی 
کمک  دانش پژوه  موسسات  به  ما  گفت: 
را  نیازهای خود  این دستگاه ها  می کنیم. 
تعریف کنند و در اختیار ما قرار دهند. وی 
با بیان اینکه بهترین سرمایه کشور نیروی 
انسانی است که به شکوفایی رسیده باشد، 
نفت  صنعت  شدن  ملی  زمان  در  گفت: 
او گفته بود  بود.  ایران  رزم آرا نخست وزیر 
مردم ایران لولهنگ نمی توانند بسازند که 
یک پالایشگاه را اداره کنند؟ وقتی کسانی 
که زمام امور کشور را در دست دارند این 
باور را داشته باشند، این ملت زمینه رشد 
خود را از دست می دهد. در حالی که امام 
خمینی )ره( فرمود: فرقی بین انسان ایرانی 

و اروپایی وجود ندارد فقط به انسان ایرانی 
القا کردند که نمی تواند. علوی افزود: باور 
به توانستن در نسل جوان ما ایجاد شده و 
ما امروز از دستاوردهای جهاد دانشگاهی و 

رویان خوشحال تر و امیدوارتر شده ایم. رویان 
کار خود را از صفر آغاز کرد و اکنون به 

دستاوردهای خوبی رسیده است.
کشورها  اینکه  بیان  با  اطلاعات  وزیر 

قرار  را در اختیار دیگران  تکنولوژی خود 
نمی دهند، گفت: آنها به ما اجازه می دهند 
که از کارخانه خودرو آنها بازدید کنیم اما ما 
را به قسمت طراحی و تکنولوژی کارخانه راه 
نمی دهند زیرا آنجا محل فکر و تکنولوژیست. 
وی ادامه داد: کشور چین حاضر می شود 
کشورها  از  بسیاری  با  خود  قراردادهای 
را به هم بزند تا یک تکنولوژی از آمریکا 
بگیرد. جاسوسی علمی یکی از بخش های 
جنگ  دوره  در  و  دنیاست  در  جاسوسی 
تکنولوژی  نیازهای  کشورها  برخی  سرد 
خود را از طریق جاسوسی علمی به دست 
می آوردند. ما هم باید خودمان تکنولوژی 
خلق کنیم و هم از تکنولوژی سایر کشورها 
استفاده کنیم. علوی افزود: مسلمانان وقتی 
صاحب تکنولوژی شدند آن را در اختیار 
جامعه بشری قرار دادند زیرا هدف مسلمانان 
خدمت به بشر بود اما غرب که خمیرمایه 
دانش خود را از شرق گرفت عکس ما عمل 
وزارت  اینکه  بیان  با  اطلاعات  وزیر  کرد. 
با  همراه  را  امنیت  دارد  وظیفه  اطلاعات 
آرامش و سرور تامین کند خاطرنشان کرد: 
اگر امنیت باشد اما دل ها شاد نباشد پویایی و 
بالندگی ایجاد نمی شود. در جامعه زنده باید 
هم امنیت باشد و هم آرامش و سرور. وی 
با بیان اینکه وزارت اطلاعات سرمایه گذاران 
را تشویق می کند تا آنها با احساس امنیت 
حرکت کنند، گفت: باید امنیت در عرصه 
اقتصاد، صنعت و دانشگاه به وجود آید که 
این امنیت همراه با آرامش باشد تا در همه 
بخش های کشور حرکت و پویایی به وجود 
آید. ما نمی خواهیم امنیت را در دانشگاه 
امنیتی  دانشگاه  دنبال  و  کنیم  مستولی 
نیستم. خوشبختانه هم امروزه در ایران این 
امنیت حاکم است و گروه های تروریستی 
تحت اشراف کامل و تحت ضربه رصدهای 

اطلاعاتی هستند. 
علوی موفقیت رصد های اطلاعاتی در 
تامین امنیت کشور را به دلیل مردم پایه 
و  دانست  امنیتی  فعالیت های  بودن 
خاطرنشان کرد: بسیاری از کشفیات ما به 
دلیل سرنخ دادن ها به ماست. دستگاه های 

اطلاعاتی در واقع همراه با مردم هستند.

وزیر اطلاعات:

رقابت چهره هااجازه نمی دهیم عده ای برای سرمایه گذاران مانع ایجاد کنند
 بر سر ریاست کمیسیون ها

کمیسیون های تخصصی مجلس شورای اسلامی این هفته علاوه بر ترکیب 
اعضا، اعضای هیات رئیسه و به ویژه روسای خود را می شناسند.

همزمان با سومین هفته از فعالیت مجلس دهم و در آستانه شکل گیری 
در  حضور  برای  رقابت  بازار  آنکه  بر  علاوه  مجلس،  تخصصی  کمیسیون های 
ریاست  صندلی  است،  شده  داغ  مجلس  پرطرفدار  کمیسیون های  برخی 
مهر  بررسی های خبرنگار  و  نمانده  دور  نمایندگان  از چشم  نیز  کمیسیون ها 
برای  دهم  مجلس  شناخته شده  چهره های  میان  تنگاتنگ  رقابت  از  حاکی 

حضور در این جایگاه است.
بر این اساس، جایگاه ریاست کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
پارلمان  کمیسیون های  پرطرفدارترین  و  حساس ترین  از  یکی  عنوان  به  
مصطفی  بروجرد،  نماینده  بروجردی  علاءالدین  رقابت  شاهد  احتمالا 
اسلام آباد  نماینده  فلاحت پیشه  حشمت الله  و  تهران  نماینده  کواکبیان 

غرب خواهد بود.
میان  اصلی  رقابت  می شود  پیش بینی  نیز  معادن  و  صنایع  کمیسیون  در 
حمیدرضا فولادگر نماینده اصفهان و رمضانعلی سبحانی فر نماینده سبزوار باشد.

عزیزی  عبدالرضا  میان  اصلی  رقابت  احتمالا  نیز  اجتماعی  کمیسیون  در 
خدادادی  سلمان  و  نهم  مجلس  در  کمیسیون  این  رئیس  و  شیروان  نماینده 

نماینده ملکان خواهد بود.
در کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری، محمدمهدی زاهدی نماینده مردم 
کرمان و راور و  رئیس این کمیسیون در مجلس نهم و محمد قمی نماینده مردم 
پاکدشت رقابت خواهند کرد و احتمال حضور محمدرضا عارف در رقابت برای 

این جایگاه بسیار کم است.
ریاست کمیسیون اصل ۹۰ مجلس نیز احتمالا با رقابت محمدعلی پورمختار 
نماینده مردم بهار و کبودرآهنگ و رئیس این کمیسیون در مجلس نهم و حسن 

نوروزی نماینده مردم رباط کریم مشخص می شود.
در کمیسیون اقتصادی، یک سوی رقابت برای ریاست، سیدکاظم دلخوش 
نماینده مردم صومعه سرا و سوی دیگر آن، سیدناصر موسوی لارگانی نماینده 

فلاورجان و عضو هیات رئیسه موقت مجلس دهم خواهد بود.
بر اساس قرائن و اخبار دریافتی، در کمیسیون برنامه و بودجه نیز رقابت میان 
غلامرضا تاجگردون نماینده مردم گچساران و  رئیس این کمیسیون در مجلس 

نهم و عبدالرضا مصری نماینده مردم کرمانشاه خواهد بود.
از کم طرفدارترین کمیسیون های  یکی  نیز که  فرهنگی  ریاست کمیسیون 
مجلس است، با رقابت احمد سالک کاشانی نماینده اصفهان و احتمالا جمشید 

جعفرپور نماینده لارستان مشخص خواهد شد.
کمیسیون شوراها و امور داخلی نیز که مانند کمیسیون فرهنگی استقبال 
چندانی از آن نشده است، به احتمال زیاد، گزینه ای غیر از امیر خجسته نماینده 

مردم همدان و رئیس سابق این کمیسیون نداشته باشد.
کمیسیون های دیگر خانه ملت نیز این روزها خالی از نظر نمایندگان به ویژه 
نمایندگانی که چهره شده اند، نیست؛ هرچند سر و صدای کمتری از انها بیرون 
می آید. هرچه باشد و نباشد، تکلیف هیات رئیسه کمیسیون های مجلس دهم تا 

پایان این هفته مشخص می شود.

دستور روحانی به جهانگیری در موضوع حقوق و پاداش های کلان:

وجوه مسترد، مدیران متخلف عزل شوند
 رئیس جمهوری از معاون اول خود خواست در اسرع وقت همه مواردتخلف وهرگونه 
سوء استفاده درخصوص حقوق و پاداش های پرداختی به مدیران دردستگاههای اجرایی 
را شناسایی کرده و وجوهی که به ناحق پرداخت شده به بیت المال مسترد و مدیران 

متخلف عزل شوند. 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی همچنین از اسحاق جهانگیری خواست 

گزارش »اقدامات قاطع« در این زمینه را به رییس جمهوری ارائه کند.
متن دستور رویس جمهوری به جهانگیری به این شرح است:

جناب آقای دکتر جهانگیری
معاون اول محترم

پیرو دستور قبلی در مورد بررسی حقوق و پاداش های پرداختی به مدیران در 
دستگاه های اجرایی، اینک گزارش های واصله نشان می دهد که مواردی از پرداخت های 
غیرمتعارف و ارقامی تحت عنوان »پاداش و وام« وجود داشته است که اگر چه ممکن 
است با مقررات به جا مانده از دوره های قبل توجیه پذیر باشد، ولی با موازین عدالت و 
تعهد در قبال بیت المال و منشور اخلاقی دولت ناسازگار و غیرقابل قبول است و حتی 
در برخی موارد مصداق سوء استفاده از اعتماد دولت به شمار می رود.مقتضی است در 
اسرع وقت همه موارد تخلّف و سوء استفاده شناسایی گردد، وجوهی که به ناحق پرداخت 
شده به بیت المال مسترد شود و مدیران متخلّف عزل شوند و گزارش اقدامات قاطع به 

اینجانب ارایه شود.
»حسن روحانی«

قشقاوی:

اکثر نمایندگان از پاسخ های 
آقای ظریف رضایت داشتند

معاون کنسولی، امور مجلس و ایرانیان وزارت امور خارجه با اشاره به اولین حضور 
ظریف در جلسه علنی مجلس دهم گفت: صحبت های آقای ظریف و مطالبی که در 

پاسخ به سوالات نمایندگان مطرح کردند، مورد استقبال نمایندگان قرار گرفت.
حسن قشقاوی، جلسه روز یک شنبه مجلس با حضور وزیر امور خارجه را خوب  و 
رضایت بخش دانست و افزود: بعد از صحبت های آقای ظریف تعدادی از نمایندگان 
سوالات خود را مطرح کردند که این سوالات در چارچوب بحث های مطرح شده بود و 
آقای وزیر نیز به این سوالات پاسخ دادند، چنان چه در نهایت رضایت از این جلسه در 

چهره اکثر نمایندگان مجلس قابل مشاهده بود.
معاون کنسولی، امور مجلس و ایرانیان وزارت امور خارجه با اشاره به آمادگی وزارت 
خارجه برای داشتن تعاملی هر چه مناسب تر با مجلس شورای اسلامی افزود: هر موقع 
که مجلس در چارچوب آیین نامه و قوانین مقررات خواستار حضور و پاسخگویی وزارت 
خارجه به نمایندگان بوده است، دستگاه دیپلماسی  کشور پاسخ گو بوده و  این آمادگی 
همواره در وزارت خارجه وجود دارد که به نمایندگان در مورد مسائل مطرح توضیحات 

لازم داده شود و این تعامل و هماهنگی هر چه بیش تر افزایش پیدا کند.
وی هم چنین به گزارش چندی پیش وزارت خارجه در ارتباط با اجرای سه ماهه 
برجام اشاره کرد و گفت: وزارت خارجه برای ارائه گزارش سه ماهه دوم نیز آمادگی دارد 

و در زمان مقرر این گزارش را ارائه خواهد داد.

دریــچه

علی اکبر  ولایتی: 

موازنه سیاسی و نظامی به نفع 
دولت و ملت سوریه در حال تغییر است

رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: موازنه سیاسی 
و نظامی به نفع دولت، ملت و متحدین کشور سوریه در حال تغییر است.

علی اکبر ولایتی عصر یکشنبه در حاشیه دیدار با پروفسور وانگ ژان رئیس آکادمی 
علوم اجتماعی چین در جمع خبرنگاران افزود: هر سه کشور ایران، روسیه و سوریه با یک 
هدف مشترک در کنار هم علیه تروریسم که آفت امنیت کشورهای منطقه است مبارزه 
می کنند و از این اتحاد نظر و عمل در طی این سال ها و ماه هایی که گذشت نتایج مثبتی 
حاصل شده است ؛ هر چند که راه نسبتا پیچیده ای در پیش است اما با همکاری سه کشور 

ایران، روسیه و سوریه امید بسیار زیادی داریم.
وی گفت: به طور قاطع معتقدیم که پیروزی از آن دولت و ملت سوریه است و با توجه 
به مشروعیتی که دولت سوریه دارد و مظلومیتی که مردم این کشور دارند بر ما لازم است 

که به آنها کمک کنیم و این کار هم صورت گرفته است.
ولایتی در پاسخ به سوالی درباره صحبت تلفنی رییس جمهور ایران و امیر قطر برای 
همکاری بین ایران و کشورهای خلیج فارس و تاکید آنها بر آینده روابط نزدیک میان 
طرفین گفت: رابطه ایران و کشورهای همسایه از جمله کشورهای حاشیه خلیج فارس 
رابطه ای قدیمی و مهم است و با توجه به مشترکاتی که بین ایران و این کشورها در زمینه 
های دین و مذهب و هم تاریخ و فرهنگ وجود دارد، اقتضا می کند که ما همواره روابطمان 
با حسن همجواری توام باشد و اقدامی که دکتر روحانی کرده است در جهت همین دیدگاه 
های دولت محترم جمهوری اسلامی ایران است و امیدواریم روابط بین ایران و کشورهای 

همسایه روز به روز گسترش و توسعه بیشتری پیدا کند.
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مطالبات مردم در اولویت
رئیس جمهور روحانی در جمع اعضای شورای عالی 
کشور گفت: رضایت مردم و حل مطالبات آنان باید در اولویت 
همه فعالیت ها باشد. این همان نکته ای است که توجه به آن 
می تواند خاستگاه انتخاباتی دولت را مصون از هجمه های 
مدیریت شده ای کند که این روزها علیه آن شدت یافته 

است. خاستگاه انتخاباتی دولت یازدهم اکثریت مردم طبقات متوسط شهری، کارگران و 
روستائیانی بوده اند که با اعتماد به شعار تدبیر و امید،  سیاست اعتدال را تنها راه برون رفت 
کشور از مشکلات مبتلابه در پای صندوق های رأی انتخاب کردند. این امیدواری همچنان 
در انتخابات مجلس دهم نیز نمود یافت. حال این منتخبان و به ویژه دولت یازدهم است 
که باید توأمان دو اصل را وجه همت خود کنند؛ تعهد به انجام وعده های امید بخش و در 
این حال حفظ اعتماد مردمی که قرار است باردیگر سیاست ها و چهره ها را در محک انتخاب 
خود قرار دهند. اخبار هفته ها و روزهای اخیر بیشتر خاکستری است؛ افزایش شمار بیکاران، 
بالارفتن آمار تعطیلی کارخانه ها، رکود بخش های صنعتی و تجاری، گرانی، تنوع بزه های 
اجتماعی، وضعیت ژلاتینی نهاد خانواده، بلاتکلیفی بخش فرهنگ و سرانجام خطر بازگشت 
پوپولیست ها به صحنه. اگرچه پررنگ شدن اخباری از این دست در چارچوب عملیات روانی 
مخالفان دولت برای سرخورده کردن مردمی است که به سیاست های اعتدالی امید بسته اند 
اما حفظ همین مردم نیاز به پاسخ های روشن دولت در چرایی مشکلات و نیز تبیین شفاف 
و قاطع چگونگی حل آنها دارد. دولت نمی تواند خوش بینانه دل به اعتماد مردم بسته و 
در بیان چرایی مشکلاتی که به طور مستقیم با سفره و نیز شخصیت اجتماعی آنان ارتباط 

دارد، مصلحت اندیشی کند. 
توافق هسته ای ظرفیت های قابل توجهی را در خدمت به شکوفایی اقتصادی کشور آزاد 
کرده است. این ظرفیت ها مطابق آنچه مقام ها می گویند در حوزه حمل و نقل، کشتیرانی، 
بیمه، هواپیمایی، صادرات نفت و محصولات پتروشیمی، بانک ها، تولید قطعات خودرو و 
غیره تأثیر مستقیم گذاشته است. در این حال مطابق گزارش های جهانی برای نخستین 
بار صادرات نفت و میعانات آن توانسته خود را به پیش از آغاز تحریم های سال های اخیر 
برساند. همچنین است توقف قطار تحریم هایی که هر روز پیکر اقتصاد کشور را نحیف تر 
می کرد. اکنون ایران سرافرازانه به جامعه جهانی بازگشته است و به عنوان عضوی متعهد در 
ساختار جهانی می تواند به رغم سنگ اندازی مخالفانش طرف گفت وگوهای دیپلماتیک و 
معاملات تجاری باشد؛ اما سؤال مردم به عنوان اصلی ترین حامیان دولت این است که چرا 
آثار این گشایش ها را نمی توان در سفره های خود مشاهده کرد؟ بدیهی است که تأثیرات 
رفع تحریم ها تا مدتی به طول خواهد انجامید اما نمی توان انتظار داشت که مشکلات به 

نقطه پیش از توافق هسته ای نزدیک شود. 
لازم است دولت به طور شفاف چرایی استمرار مشکلات را به مردم بگوید و راه حل های 
خود را با تکیه بر خواست مردم به اجرا گذارد. در این صورت است که انتشار اخبار تأسف 

باری چون تعطیلی کارخانه 8۰ ساله ارج چنین روح و روان مردم را آزرده نمی کند. 
کوتاهی در شفاف گویی چرایی های مشکلات و چگونگی برون رفت از آنها، هم به 
خاستگاه انتخاباتی دولت آسیب می زند و هم او را برای کسب اعتماد دوباره از مردم دچار 
بحران اعتماد خواهد کرد. رئیس جمهور روحانی به درستی گفت؛ اولویت مطالبات مردم 

است. این مطالبات هنوز پاسخ مطلوب نیافته است.

آیت الله مکارم شیرازی:

مسئولان بدون زرق و برق زندگی کنند
آیت الله مکارم شیرازی با اشاره به پیام ساده زیستی امیرالمومنین )ع( برای دولتمردان، 
گفت: امان از روزی که دولتمردان از جامعه فاصله بگیرند و زندگی های پرزرق و برق را 

انتخاب کنند و خود را متفاوت از مردم بدانند.
این مرجع تقلید در برنامه سخنرانی خود که از شبکه دوم سیما پخش شد، در ادامه 
بحث میانه روی و اعتدال در دعای مکارم الاخلاق، اظهار کرد: امام سجاد )ع( در بخش 
هجدهم این دعا به خداوند عرضه می دارد »من را بهره مند کن که همیشه در خط اعتدال 
قدم بردارم. وی با تاکید بر اینکه گاهی اعتدال در عقاید، عمل و برنامه های فردی و اجتماعی 
است، تصریح کرد: خروج از خط اعتدال به خصوص در بحث عقاید همواره مشکل آفرین 
است. این مرجع تقلید با اشاره به پیدایش دو گروه که بدترین ضربه ها را به اسلام  زدند، 
خاطرنشان کرد: یکی از آن دو گروه، »غلات« بودند که در حق علی )ع( غلو کردند و ایشان 
را تا پایه خدایی بالا بردند. این مرجع تقلید به نظر صریح فقهای شیعه در مورد غلات اشاره 
کرد و گفت: فقهای ما با صراحت می گویند غلات کافر و نجس هستند و مسلمان نیستند؛ 
جالب است وهابی هایی که به عقیده بنده، سرمایه اصلی آنها دروغ و تهمت است شیعه را 
متهم به غلو می کنند در حالی که شیعه، غلات را کافر  و نجس می داند و در همه کتاب های 
فقهی این مسئله ذکر شده است اما دست از سخنان خود بر نمی دارند و بدترین ضربه را 
به وحدت مسلمین وارد می کنند. آیت الله مکارم شیرازی در ادامه افزود: گروه دوم ناصبی ها 
هستند و نمونه کامل آن وهابیت تندروست که داعش مولود آن است؛ این گروه حضرت 

علی )ع( و همه افراد را کافر می دانند و امروز بزرگ ترین ضربه را به اسلام وارد می کنند.
وی با تاکید بر اینکه ضربات افراط و تفریط در طول تاریخ فراموش شدنی نیست، گفت: 

وهابیت تمام کشورهای اسلامی را به مرکز آتش و نزاع میان مسلمین تبدیل کرده است.
این مرجع تقلید در ادامه به داستان دو برادر در یکی از خطبه های نهج البلاغه اشاره 
کرد و گفت: دو برادر به نام های علاء بن زیاد و عاصم بن زیاد در بصره زندگی می کردند که 
یکی در طرف افراط و دیگری در طرف تفریط بود؛ زندگی برادر اول سراسر زرق و برق بود 
و کاخ مجللی داشت در حالی که برادر دوم لباس خشن می پوشید و دنیا را رها کرده بود و 
در گوشه ای مشغول عبادت بود؛ هنگامی که امام علی )ع( با خبر شدند، برادر بزرگ بیمار 
است براساس وظیفه مسلمانی به عیادت وی رفت؛ حضرت هنگامی که کاخ مجلل علاء بن 
زیاد را مشاهده کردند به وی گفتند »این خانه با این عظمت به چه کار تو در دنیا می  خورد، 
در صورتی که به خانه وسیعی در آخرت محتاج  تری، ولی می توانی همین خانه وسیع دنیا را 
با پذیرایی از مهمان و صله رحم و ... وسیله  ای برای رسیدن به خانه وسیع آخرت قرار دهی 

و از انحصار و مطامع شخصی و استفاده خودی خارج نمایی«.
این مرجع تقلید افزود: سخن امیرالمومنین )ع( به علاء بن زیاد نشان می دهد که ثروت 
به تنهایی عیب نیست، البته مشروط بر آنکه در مسیر خدمت به جامعه باشد؛ از ثروت 

می توان در مسیر اعتدال با ایجاد کارآفرینی و رونق تولید استفاده کرد.
آیت الله مکارم شیرازی به ادامه داستان علاء بن زیاد و عاصم بن زیاد پرداخت و گفت: 
علاء بن زیاد به امیرالمومنین )ع( گفت »برادری دارم که چهره تارکان دنیا را به خود گرفته 
و دائم مشغول عبادت است«؛ حضرت علی )ع( در جمله تندی خطاب به عاصم بن زیاد 
گفتند »ای دشمن جان خود، شیطان عقل تو را ربوده است، چرا به زن و فرزند خویش رحم 
نکردی؟ آیا تو خیال می  کنی خدایی که نعمت های پاکیزه دنیا را برای تو حلال و روا ساخته 
ناراضی می  شود از این که تو از آنها بهره ببری؟« وی افزود: عاصم بن زیاد در پاسخ به امام 
علی )ع( گفت »من به شما اقتدا کردم و مشاهده می کنم که شما لباس ساده می پوشید 
و غذای ساده می خورید«؛ امیرالمومنین به وی فرمود »تو اشتباه می  کنی، من با تو فرق 
دارم، من سمتی دارم که تو نداری، من در لباس پیشوایی و حکومت اسلامی هستم، وظیفه 
حاکم مسلمین وظیفه دیگری است، خداوند بر پیشوایان عادل واجب کرده که ضعیف  ترین 
طبقات ملت خود را در مقیاس زندگی شخصی خود قرار دهند و آن طوری زندگی کنند 
که تهی دست  ترین مردم زندگی می  کنند«. وی با اشاره به پیام ساده زیستی امیرالمومنین 
)ع( برای دولتمردان، گفت: مسئولان باید زندگی خود را همچون انبوه جمعیتی که زندگی 
ساده ای دارند، بی زرق و برق کنند که در این صورت در جامعه نفوذ خواهند کرد و 
محبوبیت پیدا می کنند. این مرجع تقلید تاکید کرد: امان از روزی که دولتمردان از جامعه 
فاصله بگیرند و زندگی های پرزرق و برق را انتخاب کنند و خود را متفاوت از مردم بدانند. 
این مفسر برجسته قرآن کریم در پایان خاطرنشان کرد: ان شاءالله از افراط و تفریط برحذر 

باشیم و در خط اعتدال امیرمومنان علی )ع( حرکت کنیم.

آیت الله هاشمی رفسنجانی تاکید کرد:

 نگاه زیربنایی و علمی برای مقابله با معلولیت ها
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام توجه به انسان های نیازمند را، توفیق خداوند برای 
مسئولان و مدیران کشور دانست و تاکید کرد: بهتر است که خدمت به این گروه زیربنایی 

و علمی باشد که تأثیرات و عمق بیشتر نیز خواهد داشت.
آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی در پنجمین روز ماه مبارک رمضان، افطار را در جمع 
گروهی از کودکان و نوجوانان تحت پوشش سازمان بهزیستی کشور بود. رئیس مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در این دیدار با این جمله که »آغاز میهمانی های ماه مبارک رمضان 
امسال ما، متبرّک به حضور کودکانی شده است که از هر جهت دل های صاف و پاکی 
دارند«، گفت: لطف خداوند شامل کسانی می شود که بتوانند به این کودکان خدمت کنند.

هاشمی رفسنجانی با ابراز خرسندی از برنامه ها و کارهای سازمان بهزیستی، گفت: 
باید بدون اقدامات و کارهای شعاری، دنبال برنامه های زیرساختی باشید. وی با تاکید بر 
اهمیت پیشگیری برای جلوگیری از معلولیت ها، گفت: اگر در گذشته ها با نگاه علمی عوامل 
معلولیت ها را شناسایی و با آن مقابله علمی می کردند، امروز شاهد این وسعت از انسان های 
امدادبگیر در کشور نبودیم. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام به اهمیت ماه رمضان 
برای خودسازی و تهذیب نفس اشاره کرد و با یادآوری خطبه های پیامبر اکرم )ص( در 
اواخر شعبان و اوایل رمضان، گفت: ماه رمضان فرصتی برای نزدیکی انسان ها به خداست 
و باید از این فرصت خداوندی بهتر استفاده کنیم. هاشمی رفسنجانی توجه به پایه های 
تحصیلی کودکان کشور را یکی از بهترین کارهای مرضی خداوند دانست و گفت: رشد 
علمی، کشور را در مقابله با امراض نوظهور بیمه می کند و خوب است به علم و تحصیل 

کودکان جامعه توجه بیشتری کنیم.
 در آغاز این دیدار محسنی بندپی ضمن ارائه گزارشی از برنامه ها و فعالیت های سازمان 
بهزیستی، گفت: برای اینکه جامعه هدف را کمتر کنیم، با استفاده از ظرفیت های علمی به 
سراغ معلولیت ها رفتیم. رئیس سازمان بهزیستی کشور در مسائل پیشگیری، نگاه سازمان 
را توجه به کودکان دانست و گفت: با توجه به کمک های دولت یازدهم و افزایش اعتبار 
بودجه ای در سال ۹4، بالغ بر 7۰ درصد از کودکان کشور را غربالگری شنوایی سنجی کردیم 

و بر آنیم این آمار را در سال ۹5 به بالای ۹۰ درصد برسانیم.

حجت الاسلام رهبر:

 مذاکرات هسته ای نقطه قوت 
دولت یازدهم است

امام جمعه موقت اصفهان می گوید اثبات حقانیت ایران به جهانیان در مذاکرات هسته ای 
نقطه قوت دولت یازدهم است اما در حوزه اقتصادی در حد انتظارات موفق نبوده است.

حجت الاسلام محمدتقی رهبر نماینده مجالس هفتم و هشتم، در ارزیابی خود از 
عملکرد سه ساله دولت یازدهم، با تاکید بر اینکه قضاوت عادلانه کار بسیار مشکلی است، 
گفت: این دولت در کنترل تورم، کارهایی انجام داده اما باید پرسید به چه قیمتی؟ به قیمت 
بیکاری، افزایش رکود و گرانی بی رویه؟ به نظر می رسد که وعده های دولت در این زمینه 

ها آن طور که باید محقق نشده است. 
وی ادامه داد: شاید دولت برنامه اقتصادی مناسبی برای حل این مشکلات نداشته، 
بنابراین می توان گفت که در مدیریت اقتصاد موفق عمل نکرده است. به نظر من مردم 
حاضرند تورم را تحمل کنند اما بیکاری را نه و دولت باید به چنین مسائلی توجه کند. این 
نماینده پیشین اصفهان خاطر نشان کرد: در مذاکرات هسته ای نیز دولت تلاش فراوانی 
داشته و نکته مثبت در این حوزه، اثبات حقانیت ایران به همه جهانیان بود. اینکه همه 
دنیا به این باور رسیدند که جمهوری اسلامی به دنبال سلاح هسته ای نیست، نقطه قوت 
مذاکرات بود. رهبرهمچنین تصریح کرد: موضوع قابل توجه در این رابطه این است که 
غرب و آمریکا تحریم های خود را همچنان به نحو دیگر اعمال می کنند وهمچنان پس از 
مذاکرات با ما تعامل خوبی ندارند. البته بی انصافی است که بگوییم تلاش های دولت هیچ 

دستاوردی نداشته اما به انتظارات ملت آن طور که باید جامه عمل پوشانده نشده است. 
امام جمعه اصفهان با اشاره به مشکلات فرهنگی موجود در جامعه اظهار کرد: مقام 
معظم رهبری اخیرا از وضعیت فرهنگی کشور به عنوان ولنگاری فرهنگی یاد کرده اند که 
دولت موظف است ضعف ها را ببیند و هر چه سریع تر برای این ولنگاری چاره بیندیشد. 
رهبر در عین حال اظهار عقیده کرد: بعید می دانم این دولت با عملکرد فعلی بتواند نظر 
مردم را برای 4 سال دیگر جلب کند مگر اینکه روی موج تبلیغات سرمایه گذاری کند و 
یا در یک سال باقی مانده تمام توان خود را بر تقویت تولید داخلی، اجرایی شدن اقتصاد 

مقاومتی و جلوگیری از واردات خارجی بگذارد. 
این نماینده پیشین مجلس همچنین درخصوص رابطه دولت فعلی با علما و مراجع 
گفت: رویه همه دولت ها این است که هرچند وقت یکبار با مراجع قم دیدار کنند و علما و 
مراجع نیز همین مشکلات اقتصادی و فرهنگی و حرف های مردم را به دولتمردان یادآوری 
می کنند. چرا که علما بیانگر نظرات و افکار عمومی مردم هستند. دولت نیز باید در برنامه 

های خود همه این مسائل را مورد توجه قرار دهد.

آیت الله سعیدی:

ورود جریانات سیاسی 
به دانشگاه ها مخرب است

تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها ورود جریانات سیاسی 
به دانشگاه را مخرب دانست و گفت: تفاوت دیدگاه ها و نظرات می تواند در دانشگاه وجود 
داشته باشد، ولی این که جریانات سیاسی بر دانشگاه ها حاکم شود، این مسئله برای رشد 

علمی کشور خطرناک است.
آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار رئیس دانشگاه پیام نور قم در سالن محراب حرم 
مطهر گفت: وظیفه ماست که نسل جوان را که امانتی در دستان ما هستند را راهنمایی و 

به مسیر درست هدایت کنیم.
وی افزود: امام خمینی )ره( در دوران حکومت طاغوت، توانست مردم را در مسیر الهی 
بسیج کند و بزرگان آن زمان را نیز با خود همراه سازد. امروزه در نظامی هستیم که به برکت 
امام )ره( و خون شهیدان و هدایت های مقام معظم رهبری در مسیر الهی قرار دارد، در 

چنین شرایطی امکان استفاده از این ظرفیت در هدایت جامعه فراهم است.
تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها با ضروری دانستن توزیع 
عادلانه امکانات درنظام برای توسعه همه جانبه گفت: این اشتباه است که با روی کار آمدن 
جریان سیاسی در کشور، عده ای با آلاف و الوف برسند و عده ای نیز سرنگون گردند؛ بنده 
همواره به مسئولان توصیه می کنم که هیچ وقت با جریان ها همراه نشوند، چرا که آنها وفا 
و بهایی ندارند، این مردم هستند که وفا و بها دارند. وی با بیان این که بحث جریانات سیاسی 
و تقابل آنها مسئله ای است که در عرصه تبلیغات دوران انتخابات است، گفت: این اشتباه 
است که جریانات سیاسی خود را به نام افراد کنند و همواره سهم خواهی نمایند. این جریان 
خطرناکی برای کشور است که جامعه را تهدید می کند. آیت الله سعیدی خاطرنشان کرد: 
نباید دولت ها در زمان روی کار آمدن ابتدا تلاش خود را به کوبیدن دولت قبل معطوف 

کنند و بعد از آن با شعار دادن ها، فرصت خدمت را از دست بدهند.
وی در ادامه ورود جریانات سیاسی به دانشگاه را مخرب دانست و گفت: تفاوت دیدگاه 
ها و نظرات می تواند در دانشگاه وجود داشته باشد، ولی این که جریانات سیاسی بر دانشگاه 

ها حاکم شود، این مسئله برای رشد علمی کشور خطرناک است.
تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها افزود: تجربه نشان داده 
که وقتی جریان سیاسی وارد دانشگاه می شود، با توجه به روحیه جوانی دانشجویان، عده 

ای را به شدت به سوی خود جذب می کند و عده ای نیز به شدت آن را دفع می کنند.
وی در پایان افزود: جریان های داخلی باید همگی هدف کلی نظام را در دستور کار خود 

قرار دهند و نظام اسلامی را برای رسیدن به جامعه مهدوی هدایت کنند.

ناصری فعال سیاسی اصلاح طلب:

اصولگرایان خردگرا 
گزینه ای را مقابل روحانی نمی گذارند

 فعال سیاسی اصلاح طلب معتقد است عملکرد دولت روحانی در سه سال گذشته 
مثبت بوده است و احتمال رای آوری او در سال ۹6 وجود دارد.

عبدالله ناصری با اشاره به نزدیک شدن به 24 خرداد سالگرد پیروزی دولت یازدهم، 
عملکرد این دولت در سه سال گذشته را مثبت ارزیابی کرد و گفت: باید توجه کرد که 
محمود احمدی نژاد سال ۹2 چه چیزی را به دولت روحانی تحویل داد. آن چیزی که ما 
خبر داریم حتی اگر بخشی از آنها واقعیت داشته باشد نشان می دهد آقای روحانی خیلی 
موفق عمل کرده است. وی برجام را نقطه عطفی در عملکرد دولت روحانی و نظام جمهوری 
اسلامی دانست و افزود: بستن پرونده تحریم های گذشته، باز کردن درهای جهان و دنیای 
بین الملل به روی ایران اتفاق بزرگی در سیاست خارجی و دیپلماسی دولت روحانی بود. این 
چهره سیاسی اصلاح طلب عملکرد دولت روحانی در بخش بهداشت، آموزش و فرهنگ را 
هم قابل قبول دانست و گفت: دولت در حوزه بهداشت و درمان رویکردی قابل قبول داشت 
و توانست رضایت عمومی جامعه را کسب کند. در حوزه فرهنگ عمومی هم که تولیت آن 
با وزارت ارشاد بود علی رغم همه تنگناها خوب عمل شد. خصوصا که رفتارهای دوگانه و 
فشارهایی از ناحیه اجتماعی و جریانات تندرو به متولیان فرهنگی کشور وارد شد، ولی باز 
هم عملکرد این حوزه درخشان بود. ناصری در ادامه این گفت و گو با اشاره به اینکه بخش 
اعظم دوره اول ریاست جمهوری روحانی صرف موضوع مذاکرات هسته ای شد، گفت: با 
این وجود دولت در عرصه سیاست داخلی هم عملکرد موفقی خصوصا در انتخابات داشت 
و توانست علی رغم برخی اقدامات نهادهای نظارتی، انتخابات موفقی را برگزار کند و فضایی 

را در سطح جامعه شکل دهد که مجلسی متفاوت شکل بگیرد. 
این چهره سیاسی در ارزیابی نقاط ضعف دولت روحانی، گفت: واقعیت این است که 
آقای روحانی در حوزه معیشت و اقتصاد کار اساسی نکرد؛ جز اینکه تورم را مهار کرد. 
هرچند این کاهش تورم به قیمت افزایش رکود در اقتصاد انجامید. در واقع دولت در 
چالش بین رکود و تورم ترجیح داد که تورم را در اولویت قرار دهد. لذا معتقدم در یک 
سال باقیمانده باید تمرکز دولت بر روی خروج اقتصاد از رکود متمرکز شود. عضو بنیاد 
باران گفت: رقیب خصوصا جمعیت تندرو و افراطی با توجه به قدرتی که در بخشی از 
جامعه داشت در این یک سال تلاش کرد گره محکمی بین امضای برجام و گشایش های 
اقتصادی بزند و این انتظار را در مردم ایجاد کند. به نحوی که افکار عمومی هم این امر را 
پذیرفته است. لذا این امر می تواند پاشنه آشیل دولت روحانی شود. هرچند نخبگان جامعه 
از ابتدا می دانستند تاثیر برجام به این زودی ها نخواهد بود. وی که نمره بالایی به عملکرد 
دولت روحانی می دهد، افزود: خوشبختانه مجلس جدید تا حد زیادی خالی از عناصر تندرو 
و افراطی است و همسو با دولت است. این امر قطعا به رای آوری آقای روحانی در سال 
۹6 کمک خواهد کرد. ناصری با بیان اینکه اصولگرایان خردگرا و معتدل گزینه ای را در 
سال ۹6 رودروی روحانی قرار نخواهند داد، خاطرنشان کرد: البته این طیف از اصولگرایان 
گزینه ای هم ندارند، اگر چنین اراده و قصدی در آنها وجود داشت همراه با دولت روحانی 

در انتخابات مجلس حرکت نمی کردند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: البته ممکن است جریان تندرو که در سال ۹2 
هم با گفتمان مقاومت وارد انتخاب شد و کاندیداهایی از جنس جلیلی و قالیباف داشتند 
یا حتی طیف احمدی نژاد، تلاش کنند وارد انتخابات شوند. ولی زمینه رای آوری ندارند. 
مگر اینکه فرصتی را اختیار کنند که بتوانند در این یک سال خود را بازسازی کنند و توان 
رای آوری پیدا کنند. هرچند معتقدم آگاهی اجتماعی بالا رفته و جریانات پوپولیستی زمینه 

رای آوری ندارد. 
ناصری با تاکید بر اینکه بعید می دانم روحانی رقیب جدی داشته باشد، گفت: مگر اینکه 
اراده های کلانی در کشور صورت بگیرد که روحانی را در شرایطی قرار دهد که مرحله 
دوم کاندیدا نشود. در آن صورت می توان گفت این دولت یک دوره ای شود. البته هوش و 
ذکاوت روحانی و آینده سیاسی اش این اختیار را از او می گیرد که ریاست جمهوری اش 

را در یک دوره ختم کند. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب بر حمایت قطعی اصلاح طلبان از روحانی در سال ۹6 
تاکید کرد و گفت: واقعیت این است که علی رغم انتقاداتی که به تیم اقتصادی و برخی 
مدیران استانی دولت داریم، اما باز هم حامی دولت هستیم. تاریخ جمهوری اسلامی هم 
نشان داده است که ساختار به نحوی است که روسای جمهوری که بر سر کار می آیند در 
دوره دوم آنچه در چنته دارند را بروز و ظهور می دهند. احمدی نژاد هم همینطور بود و 
در در دوره دوم ریاست جمهوری اش مشخص شد که مشکل ساز و ناتوان است! اگر او در 

دوره اول کنار می رفت الان قضاوت جامعه درباره او متفاوت بود.

یادداشت

اخبــار

رییس جمهوری شنبه شب در ضیافت 
افطاری با حضورجمعی از علما، روحانیون و 
ائمه جمعه و جماعات گفت: دولت در هیچ 
موضوع مهمی بدون مشورت با متخصصان 

گامی برنداشته است.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی 
با تاکید بر اینکه امروز روحانیت باید مبین 
خواست مردم و پاسخگوی نیازهای جامعه و 
بویژه نسل جوان ما از لحاظ فرهنگی باشد، 
سند  ایران  اسلامی  جمهوری  کرد:  تصریح 
افتخار روحانیت و حوزه های علمیه است و 
دولت یازدهم برای بیان واقعیت های کشور و 
نقد منصفانه و دلسوزانه، نیازمند کمک و یاری 
روحانیون است. وی همچنین با بیان این که 
امروز مسوولیت علما و روحانیت در کنار تدوین 

فرهنگ دینی و اسلامی، تداوم انقلاب اسلامی و حفظ نظام 
اسلامی است، اظهارکرد: با وجود مشکلاتی که کشورهای 
منطقه با آنها درگیر هستند، امروز جمهوری اسلامی ایران، 
با ثبات و امنیت به روند توسعه و پیشرفت ادامه می دهد. 
روحانی تاکید کرد: دولت یازدهم به همه وعده های خود 
به مردم عمل می کند و هیچ گاه و در هیچ موضوع مهمی، 
بدون شور و مشورت با متخصصان و صاحب نظران گامی 
برنداشته است. رییس جمهوری به اهمیت جایگاه افکار 
عمومی جهان از دیدگاه حضرت امام )ره( پرداخت و اظهار 
کرد: امروز ایران اسلامی نزد افکار عمومی جهان جایگاه ویژه 
ای دارد. یکی از نکاتی که پیوسته مورد تاکید حضرت امام 
)ره( نیز قرار داشت توجه به افکار عمومی جهان بود و ایشان 

تاکید داشتند که قدرت بزرگ جهان، افکار عمومی است.
روحانی افزود: باید افکار عمومی جهان را جذب کنیم و 
اجازه ندهیم واقعیت های کشور، انقلاب، رهبری، روحانیت، 
حوزه ها و مراجع ما در دنیا به گونه ای دیگر و مخدوش، 
معرفی شود. رییس جمهوری در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشاره به این که« مردم این حکومت را چون حکومت 
دینی و اسلامی است، متصل به روحانیت می بینند، گفت: 
مردم از روحانیت انتظار دارند که از قدرت و اختیاراتی که 
دارد عادلانه و به خوبی در جهت منافع مادی و معنوی جامعه 
بهره برداری کند. روحانی، جایگاه ویژه ایران اسلامی به لحاظ 
ترانزیت منطقه ای و جهانی، نیروی انسانی تحصیل کرده و 
متخصص، سیاست ورزی و تعامل با جهان را مهم و بزرگ 
دانست و تصریح کرد: باید از این ثروت ها و قدرت به خوبی 
استفاده کنیم. رییس جمهوری تصریح کرد: دیروز توقع مردم 
از روحانیت بیان احکام خداوند بود و امروز مردم علاوه بر بیان 

احکام دین خدا، از روحانیت قدرت برنامه ریزی می خواهند 
و این که بتوانیم از کوتاه ترین و مستقیم ترین راه، از منافع 
مادی و معنوی کشور حفاظت و حراست کنیم. روحانی به 
پیشرفت ها و گشایش های کشور طی فعالیت دولت یازدهم 
پرداخت و اظهار کرد: در زمینه مسائل اقتصادی، سیاسی، 
درمانی و بهداشتی و علمی وضعیت امروز ما به مراتب بهتر 
از گذشته است. رییس جمهوری افزود: در عرصه بهداشت و 
درمان، 1۰ میلیون نفر تحت پوشش بیمه درمانی قرار گرفتند 
و به این ترتیب برای نخستین بار همه اتباع ایرانی تحت 
پوشش بیمه درمانی هستند. در عرصه صادرات و واردات 
محصولات نیز تراز بازرگانی ما برای نخستین بار مثبت شده 
است به گونه ای که در سال گذشته میزان صادرات ما نسبت 
به واردات، ۹۰۰ میلیون دلار افزایش یافته است و این روند 
امسال نیز ادامه می یابد. در زمینه گندم نیز امسال پیش 
بینی می شود با خرید 1۰ میلیون تن گندم از کشاورزان، 
در این عرصه به خودکفایی برسیم. روحانی گفت: ایران به 
لحاظ نرخ رشد علمی در جهان نیز اکنون رتبه چهارم را به 
خود اختصاص داده است و در سال جاری همچنان همه 
تلاش ها را روی رشد و رونق اقتصادی متمرکز خواهد بود. 
حجت الاسلام والمسلمین سید طه هاشمی در این نشست، 
بااشاره به این که دشمنان در طول سال های پس از انقلاب 
با دسیسه ها و توطئه های بسیار، سعی در حذف روحانیت 
از صحنه سیاسی و اجتماعی کشور داشته اند، گفت: مردم با 
انتخاب دکتر روحانی به عنوان رییس جمهوری اسلامی ایران 
بار دیگر اعتماد خود را به روحانیت برای حل مشکلات کشور 
نشان دادند. وی اظهار کرد: با روی کار آمدن دولت تدبیر و 
امید در انتخابات سال ۹2، امید به آینده در میان جوانان 
شکل گرفت و نقش رییس جمهوری در بازسازی جایگاه 

است.  ستودنی  عمومی  افکار  در  روحانیت 
حجت الاسلام و المسلمین هاشمی تلاش 
رسانه ای برای مقابله با رسانه های سکولار که 
علیه کشور و نظام فعالیت می کنند و تقویت 
بنیه کارشناسی و هدایت نیروهای کارشناس 
در کشور را از جمله اقداماتی دانست که باید 
در دولت برای آنها برنامه ریزی شود و گفت: 
روحانیت باید برای استفاده از ظرفیت منبر 
و محراب برای دفاع از دستاوردها و عملکرد 
دولت بسیج شده و به صدر جایگاه و بنیانی 
مرجع برای مردم بازگردد. همچنین حجت 
الاسلام والمسلمین سید مهدی طباطبایی با 
اشاره به ضرورت استفاده از فضای ماه مبارک 
رمضان برای خودسازی و نزدیکی به خداوند، 
خاطرنشان کرد: انتقاد برای اصلاح امور امری 
درست و صحیح است اما اگر با کینه و بغض بیان شود و 
هدف از آن رسیدن به مقاصد شخصی باشد، مخرب خواهد 
بود. حجت الاسلام والمسلمین محمد سروش محلاتی نیز 
در این جلسه با بیان این که با روی کار آمدن دولت تدبیر 
و امید تعامل دولت و روحانیون افزایش یافت بر ضرورت 
صیانت از جایگاه حوزه، روحانیت و مرجعیت شیعه در کشور 
به عنوان مبدا انقلاب اسلامی تاکید کرد. محلاتی با انتقاد 
از کمبود پخش سخنان مراجع و شخصیت های دینی و 
مذهبی از تریبون های رسمی کشور، گفت: مرجعیت شیعه 
و سنتی در کشور همواره بر ترویج اسلام رحمانی در جهان 
تاکید دارند که باید در راستای نشر، بازتاب و استفاده از این 
رهنمودها در جامعه و سیاست گذاری ها تلاش کنیم. حجت 
الاسلام والمسلمین محمدعلی خسروی نیز با بیان این که 
هنر بزرگ رییس جمهوری این بود که توانست در گفتار 
و عمل قطار حکومت و انقلاب اسلامی را به ریل واقعی 
خود برگرداند، تأکید کرد: امیدواریم این حرکت که بر پایه 
صداقت، امانتداری و حفاظت از بیت المال در این دولت 
است، به نتیجه برسد. وی تصریح کرد: با کمک روحانیت 
آگاه و حرکتی درست می توانیم ضعف های گذشته را هر 
چه سریع تر جبران کنیم. حجت الاسلام والمسلمین مهدی 
هادوی تهرانی نیز در سخنانی ضرورت بهره گیری از قابلیت 
فراوان روحانیت در جامعه را خاطر نشان ساخت و تأکید کرد: 
امیدواریم در دولت تدبیر و امید و با تلاش های شخص دکتر 
روحانی که قبل از انقلاب و تا امروز پرچمدار و سرباز انقلاب 
اسلامی بوده است، از توانایی ها و قابلیت های روحانیت 
به خوبی استفاده شود تا با راه حلی منطقی در مسیر حل 

مشکلات نظری و عملی گام برداریم.

دکتر حسن روحانی در ضیافت افطار علما و روحانیون:

دولت برای بیان واقعیت ها نیازمند یاری روحانیون است
اخبار

جلال خوش چهره

 سخنگوی قوه قضاییه گفت: در پرونده بابک زنجانی 
متهم اگر بتواند وثیقه منظور را تامین کند، آزاد می شود 
ولی تا کنون ملک و پولی با این مقدار از وی شناسایی 

نشده است.
حجت الاسلام و المسلمین غلامحسین محسنی اژه 
ای روز یکشنبه در نود و هفتمین نشست خبری خود در 
رابطه با بازداشت بیش از اندازه بابک زنجانی در بازداشت 
موقت اظهارداشت: طبق قانون آیین دادرسی کیفری فردی 
اگر پرونده اش در بازداشت موقت طولانی شد، دو سال از 
قرار او باید تبدیل شود و صحبتی از آزادی نشده است. اژه 
ای در رابطه با میزان وثیقه متهم در این پرونده گفت: در 
این پرونده یک شکایت مربوط به شرکت نفت و شکایت 
دیگر مربوط به چهار نفر است و اگر قاضی بخواهد با اصل 
دلار و یورو حساب کند متهم باید هشت یا ۹ هزار میلیارد 
وثیقه بگذارد. وی تصریح کرد: متهم اگر بتواند وثیقه منظور 
را تامین کند، آزاد می شود. تا کنون ملک و پولی با این 
مقدار از وی  شناسایی نشده است. با این حال الزام به 

آزادی وجود ندارد.
تعیین تکلیف سپرده گذاران موسسه ثامن الحجج

سخنگوی قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنان 
خود گفت: پرونده موسسه اعتباری ثامن الحجج توسط 
کارگروهی متشکل از بانک مرکزی، وزارت اطلاعات و قوه 
قضاییه در حال بررسی است و یک میلیون و 15۰ هزار 

سپرده گذار در این موسسه تکلیفشان مشخص شد.
محسنی اژه ای افزود: این کارگروه تلاش می کند 
که مردم به پولشان برسند اما زمان بر است و براساس 
تمهیدات انجام شده کارهای خوبی به نفع مردم انجام شده 

است. 
وی تصریح کرد: تا پایان هفته آینده تکلیف یک میلیون 
و 15۰ هزار نفر از سپرده گذاران مشخص می شود که 
براساس گزارش ها بیش از یک میلیون نفر انجام شده و 

کارهای مقدماتی 15۰ هزار نفر در حال انجام است. 
به گفته وی حدود 15۰ هزار نفر با مبالغ بالا شامل 

شخصیت های حقوقی و حقیقی باقی می ماند که تکلیف 
آنها را نیز این کارگروه مشخص خواهد کرد. 

محسنی اژه ای ادامه داد: پیش از این تعداد سپرده 
گذاران این موسسه را دو میلیون و 4۰۰ هزار سپرده گذار 
اعلام کرده بودند اما این عدد درست نیست و براساس 
آخرین اطلاعات تا پایان هفته آینده وضعیت اکثر آنها 

تعیین تکلیف نهایی می شود. 
معاون اول قوه قضاییه گفت: براساس تحقیقات بانک 
مرکزی و وزارت اطلاعات 5۰۰ میلیارد تومان از همین 
سرمایه موسسه تحت عناوین مختلف به ناحق به افراد داده 
شده که بازپرس آنها را شناسایی کرده تا تعیین این رقم 
نیز مشخص شود و اگر تخلفی باشد پول ها برگشت داده 

می شود.
علت لغو کنسرت ها

محسنی اژه ای در ادامه گفت: کنسرت هایی که در 
استان های مختلف برگزار شده و یا می شود اگر دادستان 
تشخیص دهد که خلاف قانون یا عفت عمومی است این 
کنسرت ها برگزار نمی شود. سخنگوی دستگاه قضا گفت: 
مجوز کنسرت ها را وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی صادر 
می کند و قوه قضاییه در مورد اصل کنسرت ها بحثی 
ندارد اما در بسیاری از استان ها و شهرها در سال ۹3 و 
۹4 کنسرت هایی برگزار شد که اینها اقدام خلاف قانون، 
امنیت و نظم عمومی نداشتند. وی خاطرنشان کرد: تعداد 
به  یا سیستم اطلاعاتی  ناجا  ناحیه  از  آنها  از  معدودی 
دادستان و قوه قضاییه گزارش داده شد که می خواهند 
اتفاقاتی مثل مسائل مجرمانه، خلاف قانون، ضد امنیتی 
یا ضد نظم عمومی داشته باشند که دادستان دستور داده 
که اگر کسی متعهد شود که اجازه هر نوع خلافی از سوی 
کنسرت ها داده نشود حرفی ندارد اما اگر کسی متعهد 
نشود، دادستان از کنسرت جلوگیری می کند. محسنی 
اژه ای افزود: فقط مواردی که متضمن شود که جرمی 
واقع نشود و خلاف امنیت اتفاقی نیفتد دادستان جلوی 
آن را نمی گیرد ولی اگر جرمی اتفاق بیفتد جلوی کنسرت 

گرفته می شود، در کنسرت های آینده نیز تدابیر لازم اتخاذ 
می شود.

 تخفیف مجازات از اعدام به حبس ابد
سخنگوی قوه قضاییه یادآور شد: از ابتدای سال جاری 
تا کنون در 31 استان کشور متاسفانه 34 هزار و 646 
کیلوگرم انواع مواد مخدر کشف شد که اگر این مقدار مواد 
در کشور توزیع می شد می توانست برای مردم به ویژه 
جوانان دردسرهای زیادی ایجاد کند و حتی مرگ تدریجی 
را به همراه داشته باشد. وی با بیان این که خانواده ها باید 
مراقب باشند که عزیزانشان در دام جریان مافیای مواد 
مخدر گرفتار نشوند افزود: اگر کسی به موضوع مواد مخدر 
وارد شود به خاطر ضرر و زیان به کشور قوه قضاییه آنها را 
به اشد مجازات می رساند. به گفته معاون اول قوه قضاییه، 
مجموع مواد مخدر کشف شده بیش از یک هزار کیلوگرم 
هروئین، شیشه و کراک بوده که ۹36 کیلو هروئین، 88 
کیلو شیشه و 168 کیلو کراک بوده است. وی خاطر نشان 
کرد: اگر قوه قضاییه این افراد را به مجازات برساند مدعیان 
حقوق بشر فریادشان بلند می شود که چرا جمهوری 
اسلامی ایران این افراد را به مجازات می رساند. وی گفت: 
از ابتدای سال تا کنون نیز هفت نفر از کسانی که به اعدام 
محکوم شده بودند اظهار پیشمانی کردند و برای زندان و 
دادگستری محرز شد که هر نوع همکاری با دادسرا و ناجا 
برای معرفی افراد مجرم با قوه قضاییه را داشتند، حکمشان 
از اعدام به حبس ابد با یک درجه تخفیف تبدیل شد. وی 
تصریح کرد: با درخواست روسای دادگستری برای این افراد 
یک درجه تخفیف از اعدام به حبس ابد داده شد و افراد 
یاد شده در برنامه های فرهنگی زندان، برنامه های آموزشی 
و حرفه آموزی شرکت کرده و تعدادی از آنها نیز برخی از 
جزء های قرآن را حفظ کرده اند. محسنی اژه ای به خانواده 
ها توصیه کرد: اگر فردی در خصوص مواد مخدر فریب 
بخورد و در جرم خودشان باقی نمانند و سعی کنند به قوه 
قضاییه کمک کرده و سایر مجرمان را معرفی کنند قوه 

قضاییه به این افراد کمک خواهد کرد.

سخنگوی قوه قضاییه خبر داد:

آزادی زنجانی در صورت تامین وثیقه

استاد برجسته حوزه علمیه قم، اقدامات 
انجام شده در دولت دکتر حسن روحانی را 
بسیار موفق، مدبرانه، عقلایی و کارآمد دانست 
و گفت: تبلیغات منفی و ناجوانمردانه علیه 
خدمات صادقانه این دولت به ضرر منافع ملی 

و خلاف عدالت است.
آیت الله سید محمد سجادی درگفت وگو 
با ایرنا خاطرنشان کرد: رهبر معظم انقلاب 
پیوسته بر وحدت و همدلی بین دولت و 
ملت تاکید و سفارش دارند و باید با توجه 
به منویات ایشان، از تخریب شخصیت های 
برجسته نظام و دولت پرهیز کنیم. وی ادامه 
داد: اگر کسانی برخلاف تاکیدات رهبر معظم 
انقلاب، حرف هایی بر زبان جاری کنند که 
مردم نسبت به نظام اسلامی و دولت فعلی 
که به صورت مکرر و موکد مورد حمایت رهبر 
انقلاب است بدبین کنند، موجب غضب خدا 

می شود و تبعات بسیار بدی به دنبال دارد. 
توصیه به سیاسیون و رسانه ها

رئیس موسسه پژوهشی سید مصطفی 
خمینی )ره( خاطرنشان کرد: افراد سیاسی 
و رسانه ها نباید حرف هایی را مطرح و یا 
کلماتی را بیان کنند که موجب تشویش 
اذهان عمومی نسبت به حکومت اسلامی و 
دولت شود. آیت الله سجادی تصریح کرد: 
رجال سیاسی و رسانه های عمومی باید مدام 
سخن از وحدت، دلگرمی و تشویق مسئولان 
برای خدمت به مردم و نظام بگویند و از 
فرامین رهبر معظم انقلاب تخلف نکنند. وی 
بیان داشت: گاهی برخی تهمت ها و تخریب 
ها بیش از آنکه باعث تضعیف دولت فعلی 
شود به شخص گوینده ضربه می زند و بعد 
از آن نظام و منافع ملی نیز آسیب می بیند.  
استاد برجسته حوزه علمیه قم با توصیه به 
فعالان سیاسی گفت: به بهانه مسائل سیاسی 
و جناحی، از رحمت بی انتهای خداوند محروم 
نشویم، گاهی انسان یک کلمه ناحقی را بر 
زبان جاری می کند ولی در نظر خداوند به 

اندازه آسمان و زمین سقوط می کند. 
آسیب های تخریب دولت

وی یادآورشد: تخریب، تهمت و هجمه 
علیه دولتی که شبانه روز برای رفع مشکلات 

کشور و مردم زحمت می کشد عقوبت دنیوی 
و اخروی دارد، بنابراین اهل قلم و گویندگان 
باید مراقب گفتار و رفتار خود باشند. وی ادامه 
داد: همه بدانیم کرام الکاتبین و ملائکه بر همه 
سخنان و اعمال ما آگاهی دارند و مسلط 
هستند، اگر انتقاد داریم باید سازنده و منطقی 
باشد و تخریب نکنیم. آیت الله سجادی اظهار 
داشت: پیامبر اکرم )ص( با کفار مکه در صلح 
حدیبیه مذاکره کردند و آنجا مشرکان و یهود 
هم بودند، مذاکره امر عادی بین همه کشورها 
و رجال سیاسی است و خداوند بعد از صلح 
حدیبیه و قبل از فتح مکه، سوره فتح را نازل 
این مذاکره  ادامه داد: در جریان  کرد. وی 
پیامبر اکرم )ص(، افرادی مانند ابوسفیان هم 
حضور داشتند، آیا می توانیم بگوییم پیامبر 
دادند؟  انجام  را  کار  این  چرا  )ص(  اسلام 
آیت الله سجادی تصریح کرد: متاسفانه عده 
ای دنبال بهانه هستند که جنگ سیاسی 
و جناحی راه بیندازند، در سیاست عده ای 
دین را کنار می گذارند و همه چیز را به نوعی 

توجیه می کنند.
 نباید سیاست ما تهی از دیانت باشد

وی ادامه داد: نباید سیاست ما تهی از 
دیانت باشد و زمانی که سیاست باشد نباید 
دیانت رخت بربندد، اگر سیاست و دیانت با 
هم و توامان باشند از تهمت و دروغ و افترا 
پرهیز خواهد شد. آیت الله سجادی بیان 
داشت: گاهی یک سیاستمدار، سیاست وی 
با دیانت عجین نیست و حرف هایی را بر 
زبان جاری می کند که به اصل نظام هم ضرر 
وارد می کند و آبروی اشخاص را نیز لکه دار 
خواهد کرد. استاد برجسته حوزه علمیه قم 
گفت: در زمان انتخابات هفتم اسفندماه سال 
گذشته، عده ای یک فهرست که در میان آنها 
شخصیت های بزرگ علمی، استوانه های 
نظام و حوزه قرار داشتند را انگلیسی نامیدند و 
از این مساله تنها دشمنان اسلام سود بردند. 

واکنش امام راحل در قبال انگ ها
آیت الله سجادی خاطرنشان کرد: به تعبیر 
امام راحل، انگلیس وقتی می خواهد کسی را 
زمین بزند به او انگ وارد می کند، بیشتر هم 
دنبال عناصرخوب و تاثیرگذار هستند تا آنها 

را از صحنه خارج کنند، بنابراین ما باید بیشتر 
مراقب دشمنان باشیم.  وی ادامه داد: حضرت 
امام راحل می فرمودند، دشمن روحانیان 
های  انسان  به  کاری  و  زند  می  را  خوب 
ناکارآمد ندارد، آنها روزی آیت الله کاشانی را 
به بهانه های مختلف متهم و منزوی کردند و 
در تاریخ نمونه های زیادی از این دست وجود 
دارد.  وی بیان داشت: باید جامعه نسبت به 
این خطرها، روشن باشد و بداند ثمره گفتن و 
نشر برخی مطالب و تخریب ها، فقط به سود 
دشمن است. استاد برجسته حوزه علمیه قم 
با اشاره به روایتی از امام علی )ع( گفت: امام 
فرمودند پناه می بریم از شر خودمان و زشتی 
گناهان خودمان، مردم باید نسبت به مسائل 
داشت:  اظهار  وی  باشند.  هوشیار  و  بیدار 
خداوند کریم در آیه 18 سوره زمر نیز می 
فرمایند: قول های مختلف را بشنوید و بعد از 
فکر کردن روی آن، احسن را انتخاب کنید. 
عملکرد دولت روحانی مطلوب است

آیت الله سجادی عملکرد سه ساله دولت 
آقای روحانی را مطلوب دانست و گفت: دولت 
آقای روحانی بسیار موفق بود و در برهه ای که 
ما در وضع بسیار اسفناک قرار داشتیم، آمدن 
ایشان )روحانی( امیدها را به دلها برگرداند و 
فضای عقلایی را در برابر ملت قرار داد. وی 
ادامه داد: از برکات مهم دولت دکتر روحانی، 
لغو قطعنامه های ظالمانه علیه کشور بود، 
همانگونه که صلح حدیبیه در زمان پیامبر 
اسلام )ص( برای مسلمانان فتح مبین بود، 
توافق هسته ای و برجام نیز برای کشور ما یک 

فتح بزرگ است. 
کرد:  خاطرنشان  سجادی  الله  آیت 
متاسفانه همانگونه که اسرائیل، عربستان و 
صهیونیسم و سنای امریکا با برجام مخالف 
هستند و عده ای در داخل نیز هماهنگ با آنها 
به مخالف برخاسته و با همان لحن و برخورد 

با برجام مواجه می شوند. 
علت مخالفت با برجام

وی اظهار داشت: دلیل این مخالفت ها نیز 
اهمیت این فتح بزرگ و پیروزی در برجام 
است، اینکه یک کشور در برابر 6 قدرت مهم 
دنیا قرار بگیرد و بعد از مذاکرات طولانی، 

حرف خود را به کرسی بنشاند دلیلی بر نفوذ، 
عظمت و قدرت سیاسی آن کشور است. وی 
بیان داشت: پیامبر اسلام )ص( با مذاکره 
موقعیت اسلام را در جزیره العرب تثبیت 
کردند و اگر آن روز عده ای از این افراد بودند 
کفن پوش به پیامبر اسلام )ص( نیز اعتراض 
می کردند که چرا صلح نامه را امضا نمودید. 
وی ادامه داد: بیشترین هجمه منتقدان دولت 
متوجه برجام و مذاکرات است، در حالی که 
این اتفاق باعث شده که جنگ و درگیری 
فیزیکی رخ ندهد و این نعمت بود و اگر خدای 
ناکرده کشور ما به یک جنگ وحشتناک که 
چین، روسیه و آلمان و دیگران متفق می 

شدند آیا به نفع اسلام و ایران می شد؟ 
وی خاطرنشان کرد: سیاست عاقلانه و 
مدبرانه دکتر روحانی و دولت یازدهم شایسته 
تقدیر است، این دولت مذاکرات را زیر بمباران 
تبلیغاتی آل سعود، اسرائیل و عده ی در داخل 
کشور به سرانجام رسانده است. وی ادامه داد: 
در زمانی که عده ای در مقابل ملت ایران در 
حال شلیک به سمت منافع ملی ما بودند، 
نباید عده ای از پشت نیز خنجر می زدند، 
پیروزی در این صحنه بسیار سخت است ولی 
دولت یازدهم توانست با موفقیت مشکلات را 

پشت سربگذارند. 
جلوگیری از تبلیغات زودهنگام

آیت الله سجادی در بخش دیگری از 
سخنان خود آغاز تبلیغات زودهنگام انتخاباتی 
را به صلاح کشور ندانست و گفت: طبق قانون 
باید مجریان از تبلیغات انتخاباتی زودهنگام 
جلوگیری کنند و وزارت کشور و شورای 
نگهبان نیز باید تذکر دهند. وی ابراز امیدواری 
کرد که همه افراد جامعه در این ماه باید به 
طهارت برسند و حرف های نابجا و تخریبی 
نزنند، در این ماه مبارک که یک آیه ثواب 
ختم قرآن را دارد گناه هم خیلی مضاعف 
مبارکی  زمان  است. وی گفت: در چنین 
اگر کسی حرفی بزند و یا مطلبی بگوید که 
موجب تشویش اذهان عمومی و وسوسه برای 
دیگران شود، گناه کبیره است، افراد باید روی 
سخنان خود فکر کنند و ناحق مطلبی را بر 

زبان جاری نکنند. 

استاد برجسته حوزه علمیه قم:

آمدن روحانی فضای عقلایی را در برابر ملت قرار داد



3 اقتصادی
دوشنبه  بیست وچهارم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4024

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,519,000یک مثقال طلا

1,043,200یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,290,000سکه بهار آزاد ی

10,310,000سکه امامی

5,150,000نیم سکه

2,750,000ربع  سکه

1,810,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,800,000 پژو 

SLX 405 30,700,000 پژو 

ELX 40,200,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,500,000 تند ر 

LX 32,900,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

تعطیلیارجوقبضهبازارتوسطکرهایها
عضو کانون عالی شوراهای اسلامی کار با بیان اینکه مشکل کارخانه ها و اشتغال کشور 
با تزریق نقدینگی حل نخواهد شد،  گفت: وقتی می توانیم برنامه یک پهپاد را بخوانیم و 
آن را روی زمین بنشانیم چطور نمی توانیم برای تولید یک لباسشویی یا تلویزیون برنامه 

بنویسیم؟
علی خدایی   اظهار کرد: اینکه تصور کنیم تنها با اختصاص وام و تزریق نقدینگی مشکل 
کارخانه ها و بنگاه های اقتصادی حل شده و جلوی رکود و تعطیلی آنها گرفته می شود 
اشتباه است. چرا که تزریق وام تنها یکی از موارد است و تقاضا، بازار و مشتری همگی 
در رکود یا موفقیت یک تولید تاثیرگذار است.به گفته وی در حال حاضر 8۰ درصد بازار 
لوازم خانگی در دست کره ای ها و 2۰ درصد باقی مانده مونتاژ است که به نام تولید عرضه 
می شود و از همه ظرفیتی که در صنایع خانگی وجود دارد استفاده نمی شود.خدایی گفت: 
متاسفانه بازار تولیدات خود را تقدیم به کشورهایی کرده ایم که در هیچ مجمعی پشت 
ما در نیامدند و به امید تبدیل ایران به بازار محصولاتشان به سمت ما آمده اند.عضو کانون 
عالی شوراهای اسلامی کار کشور با طرح این پرسش که چرا در شرایطی که نخبگان و 
دانشگاهیان ما توانایی ارائه ایده ها و طرح های خلاقانه را دارند، باید از خارج تکنولوژی وارد 
کنیم گفت: امروز بهترین دانشگاه های ما جزو دانشگاه های برتر دنیا هستند و سوال این 
است که وقتی می توانیم برنامه یک پهپاد را بخوانیم و آن را روی زمین بنشانیم چطور نمی 
توانیم برای تولید یک لباسشویی یا تلویزیون طرح بریزیم.خدایی در ادامه با اشاره به اخبار 
منتشر شده درباره وضعیت کارخانه ارج، اظهار کرد: شخصا معتقدم که در قضیه کارخانه 
ارج اولین عامل سوء مدیریت بوده است. چرا کارخانه سالهای سال با تکنولوژی فرسوده و 
قدیمی حرکت کرده و نوسازی ماشین آلات و تجهیزات در هیچ سیستمی معقول نبوده 
است؟وی با تاکید بر اینکه اراده ای برای نجات تولید ملی وجود ندارد، اظهار کرد: امروز 
بسیاری از کارخانه های ما به انبار محصولات کره ای تبدیل شده و دیگر اثری از کارگران 
نیست چون وانت های حمل بار به جای آنها تردد می کنند.عضو کانون عالی شوراهای 
اسلامی کار کشور افزود: برخی مدعی اند که این کالاها وارداتی نیست و به شکل قاچاق 
می آید اما چطور قاچاق با این حجم گسترده دیده نمی شود ولی از مرزها و گمرکات 
وارد کشور می شود؟خدایی گسترش پدیده قاچاق را ناشی از نبود اراده حمایت از تولید 
ملی دانست و تصریح کرد: متاسفانه رانت قدرتمند و سود سرشاری که در این قضیه برای 
عده ای خاص وجود دارد مانع از پا گرفتن تولید می شود و رفته رفته کارخانه ها را به سمت 

تعطیلی و کارگران را به خانه نشینی می کشاند. 

 هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور 
را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

آراء ذیل تایید نموده اند.
1- رأی شماره 139460330001025425 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  کهندانی  خانمطاهره  1391114430001005514آقای/ 
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 121/55 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 9441 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
2- رأی شماره 139560330001003056 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001003108 آقای/ خانم محسن بهارمست فرزند محمد 
علی 6دانگ یک باب ساختمان  بمساحت 93/60 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10357 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی. 
3- رأی شماره 139460330001026012 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001002025 آقای / خانم محمد تقی پور فرزند نعمت 
اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 168 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11208 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
4- رأی شماره 139460330001025414 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001065 آقای / خانم معصومه السادات صحفی 
فرزند محمد رضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 133/40 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9526و9527 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
5-  رأی شماره 139460330001026014 مربوط به پرونده کلاسه 
اله گل فرزند  1392114430001001652 آقای / خانم حسن فتح 
رحمت اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 6/82 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 1662/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
6-  رأی شماره 139560330001004038 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001004510 آقای / خانم نفیسه برقعی پور فرزند سید 
حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 140 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10921 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از 

سکینه جندقی .
 7- رأی شماره 139460330001025908 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001007296 آقای / خانم محمد رضائی افکار فرزند 
سلیمان 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 147/40 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10986 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از شرکت تعاونی مسکن کارگر قم . 
8-  رأی شماره 139460330001023685 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001000638 آقای / خانم اعظم دهقان حسن آبادی 
فرزند مرتضی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 78/30 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 10418/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
 9- رأی شماره 139460330001025378 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001000637 آقای / خانم اعظم دهقان حسن آبادی 
فرزند مرتضی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 11121مکرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
10- رأی شماره 139560330001001344 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430002004606 آقای / خانم علی اصغر کوهستانی فردوئی 
فرزند حسین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 242 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10626 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
پرونده  به  مربوط   139460330001025412 شماره  رأی   -11  
کلاسه 1391114430001008563 آقای / خانم شمسی محبی نژاد 
فرزند غلام6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 151/60 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 10845/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی. 
12- رأی شماره 139560330001003877 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  توسنگ  عباس  خانم   / آقای   1391114430001005688
غلامرضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 95/21 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10473 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 
عادی مع الواسطه از محمد بیگدلی فرزند احمد احدی از وراث مهدی 

بیگدلی . 
پرونده  به  مربوط   139460330001018395 شماره  13-رأی 
کلاسه 1391114430001007687 آقای / خانم نوری کولیوند فرزند 
خدابخش6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 60 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11243 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از وراث حبیب اله ولی .
 14-  رأی شماره 139560330001003546 مربوط به پرونده کلاسه 
ابوالفضل قربانعلی زادگان  1392114430001002052 آقای / خانم 
فرزند خدابخش 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 59 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10331 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 15- رأی شماره 139560330001003436 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001009838 آقای / خانم جواد خادم سربخشی فرزند 
رضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 200 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10626 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

 16-رأی شماره 139460330001021510 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  مقدم  خاوری  کبرا  خانم   / آقای   1391114430001004275
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10254 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از بنیاد شهید انقلاب اسلامی .
 17- رأی شماره 139460330001024878 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001002135 آقای / خانم محمد حسین کریمی فرزند 
فتح اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 92/50 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 9439/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
پرونده  به  مربوط   139460330001024288 شماره  رأی   -18  
کلاسه 1391114430001009036 آقای / خانم مظفر نوروزی فرزند 
محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 160/40 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11093/6/8 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
 19-رأی شماره 139460330001022684 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001005182 آقای / خانم علی اکبر حسین زاده فرزند 
عسگر 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 62/83 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11044 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از حسین علی زادیان.
 20- رأی شماره 139460330001025677 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001010176 آقای / خانم ابوالفضل حاج باقریان فرزند 
اسماعیل 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 77/55 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 9441 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 21- رأی شماره 139460330001025416 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  سرجوبه  فاطمه  خانم   / آقای   1392114430001003013
عباس6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 154/35 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11099مکرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
 22-رأی شماره 139460330001025692 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001000972 آقای / خانم سید رحیم رضائی فرزند سید 
مجتبی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 85 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10586 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

 23-رأی شماره 139460330001025500 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001005789 آقای / خانم عباس خدامرادی فرزند مروت 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 148/80 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11242 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از 

سیف اله خانی. 
24-رأی شماره 139560330001008034 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001008034 آقای / خانم حسن جواهری فرد فرزند 
ذبیح اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 50/10 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11236/132 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
 25-رأی شماره 139460330001017130 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  کاویانی  اله  خانم حجت   / آقای   1391114430001008843
درویش محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 60/34 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 10936/194 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری عادی مع الواسطه از محسن شریفی . 
26-رأی شماره 139460330001034543 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001003428 آقای / خانم غلامرضا نقی بابائی فرزند 
غلامعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 70/20 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10418/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی از مرتضی محبی. 
27-رأی شماره 139460330001025410 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001002289 آقای / خانم حسن علی محمدی فرزند 
یداله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 44/54 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 6191/10 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 
رسمی.

 28- رأی شماره 139560330001002474 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001001196 آقای / خانم افتخارالسادات ابراهیم زاده 
موسوی فرزند جواد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 152/10 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10965 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
پرونده  به  مربوط   139460330001025424 شماره  رأی   -29  
کلاسه 1392114430001000572 آقای / خانم صغرامقنی باشیفرزند 
محمود6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 108 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 100و280/101 -اصلی واقع در بخش5 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 30- رأی شماره 139460330001016097 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001006429 آقای / خانم برجعلی حبیبی فرزند ازدر 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 87/68 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11244 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از محمد طاهری احدی از وراث مهدی طاهری.
 31- رأی شماره 139560330001002436 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001003711 آقای / خانم طیبه نقی فرزند سبزه علی 
3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 114 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11045 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از حسن و جواد پیوسته وراث عباس پیوسته.
 32- رأی شماره 139560330001002437 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  نقی  رضا  محمد  خانم   / آقای   1391114430001003712
محمد3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 114 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11045 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 
خریداری عادی مع الواسطه از حسن و جواد پیوسته وراث عباس پیوسته. 
33-رأی شماره 139560330001002568 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001002448 آقای / خانم حسینعلی خرسندی فرزند 
اصغر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 185/15 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11629 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از وراث شهاب اشراقی .
 34- رأی شماره 139560330001003668 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  پور  شیرازی  رضا  خانم   / آقای   1393114430001000532
قنبر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 196/70 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10898 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
35- رأی شماره 139460330001021406 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001005655 آقای / خانم غلامرضا قمی فرزند قنبر 
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 93/90 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10297 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی. 
36- رأی شماره 139460330001025670 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001073 آقای / خانم طاهره کریمی محلیفرزند 
باباجان6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 60/60 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10331 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 37- رأی شماره 139460330001025458 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001003083 آقای / خانم بهرام سیفی فرزند اکبر آقا 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 109/04 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11003 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
38- رأی شماره 139460330001025794 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001007459 آقای / خانم سید احمد فاطمی فرزند 
میرکریم 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 161/50 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11099مکرر -اصلی واقع در بخش1 

ثبت قم خریداری سند رسمی.
 39- رأی شماره 139460330001025792 مربوط به پرونده کلاسه 
1394114430001000091 آقای / خانم اکرم بقال محمدی فرزند 
میکائیل 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 161/50 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11099مکرر -اصلی واقع در بخش1 

ثبت قم خریداری سند رسمی.
 40- رأی شماره 139560330001003762 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001000967 آقای / خانم فوزیه شقایق فرزند عبدالرزاق 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 160/22 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10586 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

 41- رأی شماره 139460330001025461 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001335 آقای / خانم حسن علی خلجی فرزند 
محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 167/65 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10659/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 42-رأی شماره 139460330001018916 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001007367 آقای / خانم جواد سعادتمند مجرد فرزند 
امیر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 95/10 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10387 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی. 
43-رأی شماره 139560330001003646 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001001074 آقای / خانم محمد حیدر حسینی فرزند 
حسین 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 182/06 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10275 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
44-رأی شماره 139460330001003645 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001001145 آقای / خانم اصغر بیک محمدی عینی 
فرزند سهل علی 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 
182/06 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10275 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
45-رأی شماره 139460330001025295 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001000428 آقای / خانم علی اکبر زند فرزند جان 
محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 126/80 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11039/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از حسین خاکی . 
46-رأی شماره 139560330001004251 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001001374 آقای / خانم علی کاری فرزند ابوالفضل 
1/5دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10913 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی. 
47-رأی شماره 139560330001004250 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  کمیجانی  مهدی  خانم   / آقای   1393114430001001375
احمد1/5دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10913 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
48-رأی شماره 139560330001004249 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001001376 آقای / خانم سعید پیکانی فرزند تراب 
3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10913 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
49-رأی شماره 139560330001002201 مربوط به پرونده کلاسه 
1394114430001001077 آقای / خانم احمد فرزانگان بیدگلی فرزند 
رحمت اله3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 308/60 
متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10965 -اصلی واقع در بخش1 

ثبت قم خریداری سند رسمی.
پرونده  به  مربوط   139560330001002200 شماره  50-رأی   
کلاسه 1394114430001001078 آقای / خانم مجید بادبرین فرزند 
حسن3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 308/60 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10965 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
51-رأی شماره 139560330001000547 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001352 آقای / خانم محمد حسن تقی زاده فرزند 
محمد حسین 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 301 
متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10287 -اصلی واقع در بخش1 

ثبت قم خریداری سند رسمی. 
52-رأی شماره 139560330001000548 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001356 آقای / خانم زهره آقا بزرگی  فرزند عباس 
3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 301 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10287 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 53-رأی شماره 139460330001025451 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001004856 آقای / خانم فاطمه راسخی گیلانی فرزند 
ابوالقاسم 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 40 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 9434 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
 54-رأی شماره 139560330001004633 مربوط به پرونده کلاسه 
1394114430001000735 آقای / خانم سید محمد الحسینی فرزند 
سید نوراله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 145/34 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10646 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 

55-رأی شماره 139560330001002773 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001005604 آقای / خانم محمد حسین صدری فرزند 
رمضان6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 61/60 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11285/334 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری عادی از وراث حبیب اله بیگدلی .
پرونده  به  مربوط   139460330001015371 شماره  56-رأی   
کلاسه 1391114430001009916 آقای / خانم حسین زینلی فرزند 
غلامعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 77/20 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 10453 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 
خریداری عادی مع الواسطه از مهدی رئیس ابراهیمی فرزند علی احدی از 

وراث اسماعیل  رئیس ابراهیمی. 
57-رأی شماره 139460330001023949 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001006991 آقای / خانم مظفر بصلی فرزند موسی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10610/271 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
 58-رأی شماره 139460330001024874 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001895 آقای / خانم غلامرضا رضوان پور فرزند 
صادق6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 64 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10707/115 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
پرونده  به  مربوط   139560330001003347 شماره  59-رأی 
کلاسه 1391114430001003716 آقای / خانم زهرا سجادی فرزند 
عباس6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 187/50 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10765 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 60-رأی شماره 139560330001001976 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001005658 آقای / خانم سعیده عابد زاده فرزند مرتضی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 83/26 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی باقیمانده 9506 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
اصلاحی  رای  139260330001017929و  شماره  61-رأی   
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001002825
1391114430001001069 آقای / خانم مولود ملک حسینی ترمزدی 
فرزند حجت اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 103/62 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 10254/24 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
 62-رأی شماره 139560330001003373 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  خادمی  وردی  اله  خانم   / آقای   1391114430001002720
حسنعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100/29 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11243 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از مرحمت ولی .
پرونده  به  مربوط   139460330001025961 شماره  63-رأی   
کلاسه 1391114430001001174 آقای / خانم بهجت نجفی فرزند 
حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 101/07 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10435 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از وراث محمد علی اجلال .
پرونده  به  مربوط   139460330001025396 شماره  64-رأی   
کلاسه 1392114430001001139 آقای / خانم عباس فروغی فرزند 
جواد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 173/13 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10418 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 65-رأی شماره 139460330001016930 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001004665 آقای / خانم رضا جندقیان بیدگلی  فرزند 
دخیل عباس 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 52/10 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 10473/16 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری عادی مع الواسطه از جواد و تقی برقعی . 
66-رأی شماره 139460330001025951 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001004052 آقای / خانم حسین ونارجی فرزند حیدر 
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 270/72 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 151 الی 10250/30/154 -اصلی واقع در بخش1 
ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از تقی حاج علینقی و محمد روحانی . 
67-رأی شماره 139460330001024267 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001009383 آقای / خانم حسین طلائیان زیرک فرزند 
اسمعیل 2دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 120/86 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10621 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
68-رأی شماره 139460330001024268 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001009384 آقای / خانم فاطمه آغاز فرزند رضا4دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 120/86 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10621 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 69-رأی شماره 139560330001005055 مربوط به پرونده کلاسه 
1394114430001001242 آقای / خانم جاسم درگومه فرزند علی 
عسکر 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 116/29 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10586 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 70-رأی شماره 139560330001002902 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001048 آقای / خانم سید محمد آل مرتضی فرزند 
سید احمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 44/30 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10379/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
71-رأی شماره 139560330001000543 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001003360 آقای / خانم تقی حسنی فرزند محمد علی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 120 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11135/388 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
 72-رأی شماره 139560330001004365 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001000897 آقای / خانم عباس معارفوند فرزند محمد 
مراد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1078/82 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10480 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
73-رأی شماره 139460330001026047 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  هاشمی  محسن  خانم   / آقای   1392114430001000554
غلامرضا 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 60/68 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10347مکرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی. 
74-رأی شماره 139560330001005071 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001004150 آقای / خانم اعظم میرزائی یزدی  فرزند 
عباس  6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 10/50 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 9441 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از رضا ایرانی.
پرونده  به  مربوط   139560330001005024 شماره  75-رأی   
کلاسه 1394114430001000006 آقای / خانم جواد ابراهیمی فرزند 
حسن3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 106/50 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10898 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
76-رأی شماره 139560330001005021 مربوط به پرونده کلاسه 
1394114430001000007 آقای / خانم مریم اراهیمی خاکباز فرزند 
شعبان3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 106/50 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10898 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی.
 77-رأی شماره 139560330001003469 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001009706 آقای / خانم علی علیرضائی فرزند یعقوبعلی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 91/20 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11240/4 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
 78-رأی شماره 139460330001025903 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001008340 آقای / خانم مریم حمیدی فرزند اصغر 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 101/62 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10301 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
79-رأی شماره 139460330001025956 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001002310 آقای / خانم ابوالقاسم کارگر فرد فرزند 
محمد رضا 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 67/70 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10435 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از رضا عسگری . 
80-رأی شماره 139560330001002979 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430002008102 آقای / خانم اکرم نبی نیاسر فرزند رحمت 
الله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 88/61 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11011/121 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی 

مع الواسطه از حسن حقانی . 
81-رأی شماره 139560330001002872 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001372 آقای / خانم محمد علی قائم پناه فرزند 
نصراله  6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 95/59 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11241 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از سید الیاس عقیلی.
 82-رأی شماره 139560330001003397 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001002509 آقای / خانم محمد جعفری دستجردی 
فرزند اسداله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 154/22 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11456 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
 83-رأی شماره 139460330001025394 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001005545 آقای / خانم نصرت اله بزرگ فرزند امیر 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 119/8 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11135/339 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
84-رأی شماره 139560330001002644 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001010407 آقای / خانم حسن محمد بیگی فرزند 
محمود3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 195 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10455 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سهم الارث متقاضی .
 85-رأی شماره 139560330001002643 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001010404 آقای / خانم فاطمه محمد بیگی فرزند 
محمود 1/5دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 195 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10455 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سهم الارث متقاضی .
 86-رأی شماره 139560330001002645 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  بیگی  خانم حورا محمد   / آقای   1391114430001010409
محمود1/5دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 195 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10455 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سهم الارث متقاضی . 
87-رأی شماره 139460330001024075 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001006953 آقای / خانم اعظم بهار دوست احمد سرائی 
فرزند علی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11561 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 88-رأی شماره 139560330001002908 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001006922 آقای / خانم سهیله هاشمی اصل فرزند 
سید رضا 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 170 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11017 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از موسسه تعاون اسلامی قم.
 89-رأی شماره 139460330001025429 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001003090 آقای / خانم یداله سیرجانی فرزند علی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 138/5 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11395/8 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
 90-رأی شماره 139560330001003424 مربوط به پرونده کلاسه 
میرهءفرزند  سید  فخری  خانم   / آقای   1391114430001007668
حسن3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 465 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10633 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی. 
91-رأی شماره 139560330001003423 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  چیان  گیوه  احمد  خانم   / آقای   1391114430001007667
مرتضی3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 465 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10633 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
 92-رأی شماره 139560330001003772 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001029 آقای / خانم علی اصغر غلامی فرزند علی 
اکبر 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 124 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11491/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
 93-رأی شماره 139460330001025974 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001001674 آقای / خانم ناصر سلیمانی فرزند محمد 
علی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 50 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11006 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از روح اله عسگری.
 94-رأی شماره 139560330001004513 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001004382 آقای / خانم مهدی تخشا فرزند حسن 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11121مکرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
 95-رأی شماره 139560330001005182 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001000754 آقای / خانم حسین عسگری فرزند اسداله 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 17/70 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10596/341و10597 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری عادی مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی.
 96-رأی شماره 139560330001003994 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001002306 آقای / خانم حسین عبداللهی فرزند محمد 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 144/63 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 1/224 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از غلام حبیبی احدی از وراث ربابه حبیبی . 
97-رأی شماره 139560330001002554 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001010218 آقای / خانم داود براتی حصاری فرزند 
حسین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11134/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی 

مع الواسطه از علی مهجور.
 98-رأی شماره 139560330001004606 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001001008 آقای / خانم سید محسن حسینی فرزند 
داود  6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 173/80 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10902 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 99-رأی شماره 139560330001004341 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430001000196 آقای / خانم محمد آقائی کفرانی فرزند 
یحیی  6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 241/86 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11003 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 100- رأی شماره 139560330001004447 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001007040 آقای / خانم جمشید میر محمدی فرزند 
محمود 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 58/19 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10437 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از احمد نظری احدی از وراث عباس نظری .
 101-رأی شماره 139560330001003756 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001009284 آقای / خانم پروین ایل سعادتمند فرزند 
اصغر 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 103/03 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10458 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی از حسین کلهر.
 102-رأی شماره 139560330001003259 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430001009762 آقای / خانم سید حنان حسینی فرزند 
سید باقر 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 112/13 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10472و10473/14 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خریداری سند رسمی. 
103-رأی شماره 139460330001025398 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  محمودی  محمد  خانم   / آقای   1392114430001001259
ابوالفضل 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 167/20 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10275 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 104-رأی شماره 139460330001025694 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001003154 آقای / خانم اعظم هادی نیا فرزند کریم 
2دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 147/01 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10626 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی. 
105- رأی شماره 139460330001025693 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430001002061 آقای / خانم مسلم موحدفرزند خدر4دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 147/01 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10626 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار 
آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/03/09
تاریخ انتشار دوم: 1395/03/24

جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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 ابراهیمی اعلام کرد:

جزئیاتپروسهواگذاریباشگاهصبا
نماینده حقوقی حامی مالی باشگاه صبای قم جزئیاتی از روند واگذاری این باشگاه را 

تشریح کرد.
عبدالصمد ابراهیمی در مورد اینکه پروسه واگذاری باشگاه صبا در چه مرحله ای قرار دارد، 
گفت: »هولدینگ تجاری، اقتصادی شهباز« در سال اول به عنوان حامی مالی باشگاه صبا 
قرارداد بسته و منتظریم تا ببینیم در سال دوم، واگذاری سهام و مالکیت باشگاه صبا چه 
شرایطی داشته و در چه مرحله ای قرار می گیرد. یکسری کارها در گذشته در زمان مالکیت 
قبلی باشگاه انجام شده از جمله اینکه سهامداران باشگاه سهام خود را واگذار کردند اما این 
کار کمی زمان بر است و باید پروسه قانونی و اداری آن طی شود.وی در مورد اینکه تکلیف 
هیئت مدیره و مدیر عامل باشگاه چه زمانی مشخص می شود، اظهار داشت: با هماهنگی  
با استاندار قم فکر می کنم تکلیف هیئت مدیره و مدیرعامل باشگاه تا هفته آینده مشخص 
شود. در حال حاضر کشوری فرد در زمینه نقل و انتقالات به کارش به عنوان مدیرعامل 
ادامه می دهد و اینکه در آینده نیز مدیرعامل باشد یا نه به تصمیم هیئت مدیره پس از 
آنکه تشکیل شد، بستگی دارد. حتی اگر کشوری فرد به عنوان مدیرعامل هم انتخاب نشود 
باز هم از تجربیات او در سمت های مختلف در باشگاه استفاده خواهد شد.ابراهیمی در 
خصوص اینکه آیا وی نیز همچون باشگاه راه آهن مسئولیت اجرایی خواهد داشت، اعلام 
کرد: باید شرایط را برای کار اجرایی بررسی کنم و فعلا در این زمینه چیزی مشخص 

نیست و من فقط نماینده حقوقی »هولدینگ تجاری، اقتصادی شهباز« هستم.

برنامه ویژه کازان برای صد سالگی تاتارستان

تیمآزمونبهدنبالقهرمانی
درلیگقهرماناناروپا

رئیس باشگاه روبین کازان روسیه از عزم جدی برای رسیدن به جام قهرمانی لیگ 
قهرمانان اروپا در سال 2۰2۰ میلادی خبر داد.

 ایزور متسشین، شهردار شهر کازان و رئیس باشگاه روبین اظهار داشت: می خواهیم با 
یک برنامه ریزی دقیق در صد سالگی تأسیس جمهوری تاتارستان به جام قهرمانی لیگ 
قهرمانان اروپا دست یابیم!متسشین افزود: استراتژی باشگاه روبین کازان روشن است و 
هدف ما رسیدن به جام قهرمانی اروپا در سال 2۰2۰ است. شاید هم زودتر به این خواسته 
خود برسیم.رئیس باشگاه روبین کازان همچنین درباره علت انتخاب ژاوی گارسیای 
اسپانیایی به عنوان سرمربی تیم فوتبال این باشگاه گفت: گزینه های متعدد داخلی و 
خارجی را مدنظر داشتیم، اما بسیاری از آنها خواستار زمان بودند که ما نمی توانستیم آن 
را از دست بدهیم. سردار آزمون، مهاجم ایرانی تیم روبین کازان است که پس از یک فصل 
و نیم حضور قرضی در تیم روستوف تا 1۰ روز آینده به تیم سابقش بازخواهد می گردد. 
تیم روبین کازان در فصل اخیر لیگ برتر روسیه عملکرد ضعیفی داشت و مدیران این 
باشگاه تصمیم گرفتند با یک سرمایه گذاری گسترده دوباره به روزهای اوج خود بازگردند.

مخالفتسازمانلیگباانتقالامتیازتیمنفت
بهخارجازتهران

سازمان لیگ فوتبال ایران با فروش امتیاز تیم نفت تهران و همچنین انتقال این تیم به 
خارج از استان تهران مخالف است.

 غلامرضا بهروان در مورد وضعیت فروش امتیاز تیم نفت تهران اظهار داشت: سازمان 
لیگ با فروش امتیاز تیم نفت موافق نیست. از سویی دیگر اگر امتیاز تیم نفت فروخته 

شود هیات رئیسه سازمان لیگ با انتقال این تیم به خارج از استان تهران مخالف است.
وی افزود: اگر این شرایط قانونی در مورد تیم نفت لحاظ نشود سازمان لیگ تصمیم 

قانونی دیگری در مورد وضعیت تیم نفت در لیگ برتر خواهد گرفت.

بند عجیب قرارداد کفشگری با صبای قم

مقابلپرسپولیسبازینمیکنم!
هافبک تیم فوتبال پرسپولیس برای پیوستن به تیم صبای قم و بازی در جمع شاگردان 

علی دایی شرط عجیبی را مطرح کرد.
مهرداد کفشگری از جمله بازیکنان پرسپولیس بود که قراردادش با این باشگاه به اتمام 
رسیده بود ولی در لیست برانکو ایوانکوویچ برای فصل آینده قرار نداشت. کفشگری بعد 
از اطمینان از اینکه دیگر نمی تواند در پرسپولیس بماند، مذاکراتش را با تیم صبای قم 
جدی تر دنبال کرد و در نهایت شنبه شب با این تیم به توافق رسید.قراداد کفشگری با تیم 
صبا یکساله است ولی یکی از بندهای این قرارداد جالب توجه است. کفشگری که جدایی 
از جمع بازیکنان پرسپولیس برایش دشوار بود، اعلام کرده که تنها در صورتی با صبا قرارداد 

امضا می کند که در دو دیدار رفت و برگشت در لیگ مقابل پرسپولیس به میدان نرود!

با وجود داشتن قرارداد با ماریتیمو؛

پیشنهادلالیگاییبرایدروازهبانتیمملی
فوتبالایران

دروازه بان ایرانی تیم ماریتیمو پرتغال دریافت پیشنهاد از تیم های لالیگایی را تایید کرد.
علیرضا حقیقی که دروازه بان شماره یک تیم ملی فوتبال ایران است و در حال حاضر 
پیراهن تیم ماریتیمو پرتغال را برتن دارد، تایید کرد که از یک تیم لالیگایی پیشنهاد 
دارد اما هنوز مشخص نیست به کدام تیم برود.حقیقی در مورد آخرین وضعیتش برای 
فصل آینده گفت: از قرارداد من با تیم پرتغالی سه فصل دیگر باقی مانده است اما یکی دو 
پیشنهاد دریافت کرده ام که هنوز پاسخی به آنها نداده ام.وی در پاسخ به این پرسش که 
احتمال حضور شما در یک تیم لالیگایی وجود دارد گفت: همانطور که گفتم دو پیشنهاد 

دارم اما هنوز وضعیتم برای آینده مشخص نیست.

آغازمذاکراتاستقلالباداریوششجاعیان
رییس هیئت مدیره استقلال از آغاز مذاکرات این باشگاه با هافبک فصل گذشته گسترش 
فولاد خبر داد.  استقلال برای اینکه تیمی قدرتمندی روانه مسابقات کند مذاکرات خود 
را برای جذب داریوش شجاعیان آغاز کرده است تا این تیم بتواند به نوعی از دست دادن 
وحید امیری در فصل نقل و انتقالات را جبران کند.مقداد نجف نژاد در این باره گفت: ما 
هم گزینه هایی داریم که برای جذب آنها وارد مذاکره شده ایم. من خودم دیشب با آقای 
کمالوند تماس گرفتم که موفق به صحبت با او نشدم. با این حال بازهم زنگ می زنم تا 
مذاکرات را برای جذب داریوش شجاعیان آغاز کنیم.با توجه به اینکه گسترش فولاد در 
فصل نقل و انتقالات بازیکنان با کیفیتی را جذب کرده است به نظر می رسد با گرفتن مبلغ 

خوبی بابت رضایت نامه شجاعیان این بازیکن را آزاد کند.

گزینههایجانشینیطارمیدرپرسپولیس
با قطعی شدن جدایی آقای گل پرسپولیس و حضورش در فوتبال اروپا سرمربی پرسپولیس 
گزینه های جانشینی این مهاجم را معرفی کرد.  مهدی طارمی مهاجم ملی پوش و اقای گل 
فصل گذشته پرسپولیسی ها قطعا از این تیم جدا می شود.نکته ای که برانکو ایوانکوویچ در 
کنفرانس مطبوعاتی اش به آن اشاره کرد و مدعی شد برای شاگرد سابقش در تیم جدید 
ارزوی موفقیت دارد. اما این که پرسپولیس برای جانشینی طارمی چه برنامه ای دارد هم 
سئوالی بود که مربی کروات این گونه به آن پاسخ داد: »ما برای طارمی گزینه های داخلی و 
خارجی داریم البته در این خصوص عجله ای هم نداریم و با حوصله تصمیم می گیریم گرچه 
اعتراف می کنم اولویت مان مهاجم داخلی است. من در مورد اسم صحبت نمی کنم و این 

مساله مربوط به خود باشگاه است و اگر خواست می تواند اسم بگوید«.

حضوربازیکنسابقاستقلالدرخونهبهخونه
مدافع فصل گذشته خونه به خونه ای ها که به صورت قرضی از استقلال به این تیم 

پیوسته بود توانست رضایت نامه دائمی خود را از این باشگاه بگیرد.
محمد خلیلی در فصل گذشته به عنوان بازیکن قرضی، از تیم استقلال تهران به این تیم 
بابلی پیوسته بود امروز موفق شد رضایت نامه دائمی خود را از استقلالی  ها بگیرد و یک 
فصل دیگر نیز در مازندران بماند. البته عنوان می شود که این  تیم با احسان سخندان، 
بازیکن فصل گذشته تیم پیکان تهران نیز به توافق رسیده است تا این بازیکن نیز به برای 

فصل آینده پیراهن این تیم شمالی را به تن کند.

تراکتوردرترکیهاردومیزند
تیم فوتبال تراکتورسازی اردویی را در کشور ترکیه برپا می کند.

مسئولان باشگاه تراکتورسازی پس از هماهنگی تلفنی با امیر قلعه نویی اردویی تدارکاتی 
در کشور ترکیه را برای اعضای تیم در نظر گرفته اند. طبق برنامه اعضای تیم تراکتورسازی 
از 1۹ تیرماه به مدت ده روز در منطقه پندیک واقع در صد کیلومتری استانبول اردوی 

تدارکاتی خود در کشور ترکیه را برگزار می کنند.

 نجف نژاد: 

وزیرورزشباعثشداستقلالقویبستهنشود
رئیس هیئت مدیره استقلال تأکید کرد که وزیر ورزش و جوانان باعث شد استقلال 
در فصل نقل وانتقالات قوی بسته نشود. مقداد نجف نژاد  درباره توقف روند نقل وانتقالات 
استقلال اظهار داشت: خودم این بحث را دارم که چرا روند نقل وانتقالات متوقف شده 
است. پس از اینکه علیرضا منصوریان را انتخاب کردیم، باید تیمی بسته می شد که در شأن 
استقلال باشد. معنایش این نیست که ولخرجی کرده و سقف را رعایت نکنیم. اگر قرار باشد 
به بازیکن جدیدی پول بیشتری بدهیم، یک بازیکن هم از تیم های پایه استفاده خواهیم 

کرد تا هزینه ها از سقف تعیین شده بالا نرود.
باید در استقلال ستاره داشته باشیم

وی افزود: باید بازیکنی به خدمت بگیریم که بتواند در بازی های بزرگ، بازی را برای 
استقلال در بیاورد. امسال در لیگ قهرمانان آسیا حضور داریم و اگر بازیکن خوب نداشته 
باشیم، چطور می توانیم خوب و قوی ظاهر شویم؟ چطور می توانیم درخشش داشته 

باشیم؟
فضای کاری گودرزی بسته است

 رئیس هیئت مدیره باشگاه استقلال خاطرنشان کرد: در قدم اول اقدامات خوبی در 
نقل وانتقالات برداشتیم اما سهوا یا عمدا جلوی ما را گرفتند. به عنوان رئیس هیئت مدیره 
تبعات آن را نمی پذیرم. اگر فردا روزی بگویند چرا در جذب ستاره ناکام بودید، ما پاسخگو 
نخواهیم بود. من از زمان مصطفی هاشمی طبا، مهرعلیزاده، محمد علی آبادی، علی سعید لو 
و محمد عباسی در سازمان تربیت بدنی های سابق و وزارت ورزش حضور داشته ام و تقریبا 
در همه این دوران ، همکاری های لازم با هیئت مدیره صورت گرفته است. در آن زمان 
فضایی وجود داشت که هیئت مدیره خودش تصمیم گیری کند اما فضای دوران محمود 

گودرزی را بسته می بینم.
هیئت مدیره به خاطر وزیر ورزش همراه من نبود

»با این شکل، نمی توان کاری کرد«. نجف نژاد با بیان این جمله تصریح کرد: اگر قرار است 
هیئت مدیره مسئولیت  داشته و پاسخگو باشد، باید اختیار هم داشته باشد. نمی شود راننده 
ما باشیم و فرمان دست دیگری باشد. اگر رئیس هیئت مدیره بودم، در چارچوب قوانین 
باشگاه تصمیم می گرفتم و هیچ چیزی دیکته شده نبود، اما هیئت مدیره فعلی استقلال به 
دلیل همراهی با وزیر ورزش همراه من نبود. فکر کنم خودتان متوجه شده اید که در برخی 

مواقع چه جر و بحث های شدیدی بین اعضا بوجود می آمد.
مجلس قصد استیضاح وزیر را داشت

 وی با بیان اینکه، برای برخی اتفاقات در زمان خودش تصمیم گیری نشد، گفت: چهار 
دوره عضو مجلس شورای اسلامی و رئیس فراکسیون ورزش بودم، فراکسیونی که 252 
نفر از نمایندگان مجلس عضو آن بودند. زمانی که مسعود سلطانی فر و صالحی امیری در 
مجلس رای اعتماد نگرفتند، تلاش زیادی کردم که محمود گودرزی وزیر ورزش شود. پس 
از انتخاب گودرزی، در ماه های اول برخی ها اعتقاد داشتند که او ضعیف است. به گودرزی 
این مسئله را اعلام کردم که مجلس اعتقاد دارد او رزومه مدیریتی نداشته و قصد استیضاح 
وی را دارند. گودرزی به عنوان استاد دانشگاه قابل احترام است اما مدیریت کاری نداشت. 
خیلی ها اعتقاد داشتند که او نمی تواند از پتانسیل ورزش دفاع کند. من هم همین نظر را 

دارم که او مدیریت کاری ندارد و نمی تواند از پتانسیل ورزش دفاع کند.
با پچ پچ کردن نمی توان باشگاه را اداره کرد

رئیس هیئت مدیره استقلال با بیان اینکه این نقص ها همچنان در وزیر ورزش وجود 
دارد، گفت: از عید امسال تاکنون چندین بار پیغام داده و با وزیر تماس گرفتم که 
می خواهی او را ببینم تا به همراه هیئت مدیره در خصوص وضعیت استقلال صحبت 
شود، اما این اتفاق نیفتاد. قرار نیست با پچ پچ کردن باشگاه را اداره کرد. آدمی نیستم که 
در جایی حضور داشته باشم که موثر واقع نشوم. اعضای هیئت مدیره می توانند شهادت 
دهند که در جایی که صلاح استقلال بوده، روی تصمیمات سماجت کردم. این سماجت 
در چارچوب باشگاه و رعایت اخلاق کاری بوده است. در دوران فتح الله زاده جوی ایجاد 
کردند که چه هزینه هایی در استقلال شده، اما اکنون می بینیم که هزینه های فعلی کمتر 

از دوران فتح الله زاده نیست.
اسم این هیئت مدیره، »هیئت مدیره« نیست

نجف نژاد در واکنش به اینکه برخی از هواداران استقلال نسبت به وزیر ورزش موضع 
گرفته اند که او پرسپولیسی است، گفت: قطعا این سوء تفاهم ایجاد می شود. همانطور که 
گفتم از دوران هاشمی طبا و مهرعلیزاده تا الان مشغول کار هستم و قرار نیست اعضای 
هیئت مدیره با پچ پچ کردن مقابل وزیر ورزش نظر بدهند. اینکه دو نفر از نور چشمی های 
وزیر به همراه دو نفر هم که حضورشان بی معنی و تشریفاتی است، در هیئت مدیره باشند، 
اسمش هیئت مدیره نیست. هیئت مدیره باید اختیار داشته باشد و در زمان خودش 

تصمیم بگیرد.
وزیر اجازه نداد مظلومی برکنار شود

 رئیس هیئت مدیره استقلال با اشاره به عملکرد پرویز مظلومی به تسنیم گفت: خدا 
شاهد است به مظلومی علاقه دارم اما زمانی که او را انتخاب کردند، از من نظر نخواستند 
که آیا موافق آمدن مظلومی هستی یا خیر. پس از اینکه قهرمانی لیگ را از دست دادیم، 
وزیر ورزش اجازه نداد که او برکنار شود. پس از ناکامی در فینال جام حذفی، سماجت من 
باعث شد که سراغ گزینه های دیگر نرویم و منصوریان سرمربی استقلال شود. باید روزی 
به مربیان جوان فرصت داده شود، امسال هم به منصوریان رسید و فردا روز مجیدی خواهد 
بود. مهم نیست که برخی ها انتخاب منصوریان را به نام خودشان بنویسند چون مهم این 

بود که این مربی انتخاب شود.
وزیر باعث شد که استقلال قوی بسته نشود

 نجف نژاد در خصوص اینکه شاهرخ سبک دست گفته که اگر بحث مالی وحید 
امیری مطرح بود، پولش را پرداخت می کرد، گفت: اتفاقا سبک دست با من تماس 
گرفت که اگر بحث مالی امیری مطرح بود، چرا به او نگفتند تا پولش را بدهیم و 
به استقلال بیاید. معطلی آقایان باعث شد که رقابت را به پرسپولیس واگذار کنیم. 
باعث شد که  از نظر من وزیر ورزش  و  ببندیم  عده ای نخواستند استقلال عالی 

استقلال خوب و قوی نشود.
 از کنار گذاشتنم ناراحت نمی شوم

 وی در مورد اینکه گفته می شود به همراه شاهرخ سبک دست و عباس کردنوری از 
هیئت مدیره کنار گذاشته خواهند شد، تصریح کرد: حق وزیر است که هیئت مدیره را 
انتخاب کند و از این تصمیم ناراحت نمی شوم. در شأن من نیست  حضور داشته باشم 
ولی برای تعالی استقلال نتوانم کاری کنم. نمی خواهم تحت هر شرایطی در هیئت مدیره 
کار کنم. به وزیر ورزش هم توصیه می کنم که اگر دنبال استقلال مقتدر هست، باید این 
تیم هیئت مدیره مستقل و قوی داشته باشد. اگر هیئت مدیره تشریفاتی باشد، همه چیز 

تشریفاتی خواهد بود.
نوید آکادمی خوب در استقلال

 رئیس هیئت مدیره استقلال با اشاره به وضعیت آکادمی استقلال عنوان کرد: من اولین 
نفری بودم که طرح جامعه داری باشگاه ها را به مجلس دادم. در این زمینه جلسات زیادی 
در فراکسیون ورزش برگزار شد. فوتبال یک صنعت است و تنها پا به توپ شدن چند نفر 
نیست. مسائل روانشناسی، جامعه شناسی و ... را در بر می گیرد. در آکادمی استقلال این 
سیاست را مطابق الگوی جهان پیاده کردیم. ما نوید آکادمی خوب در استقلال را می دهیم، 

چرا که عباس کردنوری در این آکادمی خوب کار می کند.

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت که هر بازیکنی اعم 
از ملی پوش و غیر ملی پوش در تمرینات تیمش شرکت نکند، 

جریمه خواهد شد.
 برانکو ایوانکوویچ پس از برگزاری دومین جلسه تمرینی 
در  پیش رو  در فصل  آماده سازی حضور  برای  سرخپوشان 
نشست خبری حاضر شد تا پاسخگوی رسانه ها باشد. این 
نشست که در ورزشگاه شهید کاظمی برگزار شد با مشکلاتی 
هم روبه رو بود که به دلیل کوچک بودن سالن کنفرانس این 
ورزشگاه صندلی ها به سالن اصلی انتقال داده شد تا تمام 

اصحاب رسانه بتوانند نشست امروز را پوشش بدهند.
اوضاع در ورزشگاه شهید کاظمی

 کمی متفاوت است
برانکو ایوانکوویچ در ابتدای این نشست گفت: باید اعتراف 
کنم دلم برای همه تنگ شده بود و منتظر بودم چنین روزی 
فرا برسد تا دوباره روبه روی شما بنشینم. عذرخواهی می کنم 
که در این ورزشگاه میزبان شما هستیم. اینجا کمی اوضاع 
متفاوت است و امیدوارم در این شرایط که فصل نقل وانتقالات 
هم هست، صبور باشید. ما تلاش می کنیم زودتر شرایط لازم 

را فراهم کنیم.
مهلت 24 ساعته برانکو به مسئولان پرسپولیس

و در  است  آغاز شده  ما  آماده سازی  تمرینات  »از دیروز 
اوکراین اردو خواهیم زد«، وی با اعلام این خبر ادامه داد: 
تیم مان هنوز تکمیل نشده است و خیلی از نفرات به جمع ما 
اضافه نشده اند. از باشگاه خواسته ام که هرچه زودتر بازیکنان 
تکمیل شوند و به مسئولان باشگاه مهلت 24 ساعته داده ام 
که تیم را تکمیل کنند. از لیست شش نفره بازیکنان لیگ 
برتری مان چهار بازیکن را گرفته ایم و چند بازیکن جوان هم 
اضافه خواهند شد. فهرست بازیکنان جوان هم تا یک هفته و 

نهایتاً  1۰ روزه آینده تکمیل خواهد شد.
 امیدوارم کار عالیشاه و کمندانی هم 

با باشگاه تمام شود
این مربی کروات خاطر نشان کرد: بازیکنان جدیدی که 
جذب کردیم علیرضا بیرانوند، سیدجلال حسینی، وحید 
امیری، ساسان انصاری، احسان الوان زاده و ابوالفضل درویش وند 
هستند که درویش وند به جای قدیمی پور آمده و دروازه بان تیم 
جوانان است. امیدوارم که امروز امید عالیشاه و کمندانی هم 
کارشان با باشگاه تمام شود. ما همچنین سه جای خالی برای 

بازیکنان خارجی داریم.
 از بازیکنان تست می گیریم 
تا وضعیت آنها مشخص شود

در  کرد:  خاطرنشان  پرسپولیس  فوتبال  تیم  سرمربی 
تمرینات روزی دو نوبت کار خواهیم کرد. فعلًا که در ورزشگاه 
شهید کاظمی کار می کنیم. این تمرینات مقدماتی است و از 
بازیکنان تست می گیریم تا وضعیت آنها مشخص شود. اردوی 
خارج از کشور ما در اوکراین برگزار خواهد شد و از 26 ژوئن 

اردوی ما آغاز می شود و تا عید فطر ادامه دارد.
 غایبان تمرین جریمه می شوند

برانکو در خصوص اینکه آیا از بازیکنان ملی پوش که در 
تمرینات حضور ندارند ناراحت است یا نه، گفت: هرکسی در 

تمرینات غیبت کند، جریمه خواهد شد. 
بازیکنان از باشگاه حقوق می گیرند
 پس باید در تمرینات شرکت کنند

دستور  موضوع  این  که  مسئله  این  به  واکنش  در  وی 
کی روش بوده است، گفت: شما می دانید که آنها از چه کسی 
حقوق می گیرند؟ بازیکنان از باشگاه حقوق می گیرند و موظف 
هستند خودشان را در تمرینات به ما معرفی کرده و بعد ما 

تصمیم بگیریم که چه کار کنند.
 فشار بیشتر می تواند تأثیرات مثبتی

 روی تیم ما بگذارد
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در پاسخ به این سؤال که 
آیا قول قهرمانی می دهد، چرا که هواداران به خاطر حضور در 
سه جام انتظار زیادی از سرخپوشان دارند، گفت: حضور در سه 
جام سخت است. در این فصل انتظارها از ما بیشتر است و ما 
کاملًا بر این واقف بوده و آماده ایم. فشاری که سه جام به ما 
وارد خواهد کرد، سنگین است و ترسی از حضور در این سه 
رقابت نداریم. حتی فشار بیشتر می تواند تأثیرات مثبتی روی 

تیم ما بگذارد.
 قول قهرمانی نمی دهم اما تلاش می کنیم

 تا موفق شویم
وی ادامه داد: هدف ما حضور قدرتمند در هر سه جام است 
و با حداکثر توان مان در مسابقات شرکت می کنیم تا بهترین 
نتایج را در هر سه جام بگیریم. اگر بخواهم قول بدهم، در 
هر زمینه ای می توانم قول بدهم، اما تمام تلاش مان را به کار 
می گیریم تا موفق شویم. اتفاقاتی که می افتد، اتفاقات فوتبالی 
است و کسی نمی تواند قولی بدهد. ما این را می دانیم که 
هواداران چقدر از ما انتظار دارند و به این امر واقف هستیم. ما 
می خواهیم رضایتمندی و شادی را به هواداران هدیه بدهیم. 

لیست 15 نفره برانکو برای نقل وانتقالات
این مربی کروات در واکنش به طرح این موضوع که برخی 
از بازیکنان موردنظرش جذب نشده اند، اظهار داشت: ما در 
لیست مان 15 بازیکن داریم که فقط شش نفر را می توانیم 
بگیریم. بعضی از بازیکنان را نمی توان جذب کرد، چون یا 
قرارداد دارند یا دل شان با تیم دیگری است. بعضی بازیکنان 
هم دنبال مطرح کردن خود بوده یا می خواهند لژیونر شوند 
و به خارج از کشور بروند. با تمام این شرایط ما 15 بازیکن در 
لیست مان داریم، اما آیا شما فکر می کنید که بازیکنان فعلی 
کیفیت لازم را ندارند؟ تکرار می کنم که ما در لیست مان 15 

نفر داشتیم و همه بازیکنان را می خواستیم. 

 کی گفتم سیدجلال را نمی خواهم؟!
برانکو در پاسخ به این سؤال که چرا سیدجلال حسینی را 
فصل قبل نمی خواست و این فصل او را جذب کرد، گفت: من 
چه زمانی گفتم سیدجلال را نمی خواهم؟! این را همکاران شما 
نوشتند. ما فصل گذشته در پست حسینی بازیکن داشتیم، 
نورمحمدی، بنگر، ماریچ و اومانیا بودند و نمی توانستیم بازیکن 

دیگری بگیریم. 
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در خصوص اینکه آخرین 
وضعیت عالیشاه و بنگر به چه شکل است، اظهار داشت: 
اینها مسائلی است که به باشگاه مربوط می شود. من گفتم 
که 15 نفر در لیست داریم که همه آنها در لیست من قرار 
دارند. یکسری بازیکنان در لیست هستند و یکسری هم اخیراً 
اضافه شده اند. من از باشگاه خواسته ام تا 24 ساعت آینده تمام 

نقل وانتقالات تمام شود. 
برای عدم حضور در پلی آف لیگ قهرمانان آسیا 

کاری از دست ما ساخته نیست
برانکو در خصوص احتمال حضور تیمش در پلی آف آسیا 
خاطرنشان کرد: این مسئله ای است که در آن کاری از دست 
ما ساخته نیست. اگر مجبور شویم در پلی آف بازی کنیم این 
کار را انجام خواهیم داد. من نمی دانم این تصمیم فقط حدس 

و گمان است یا تصمیمی قطعی گرفته اند. 
منصوریان به استقلال نیامده که دربی را ببازد

وی درباره حضور علیرضا منصوریان در تیم استقلال و اینکه 
او گفته دربی را می برد، اظهار داشت: منصوریان غیر این نباید 
صحبت می کرد. او که نیامده دربی را ببازد و می خواهد بهترین 
نتایج را رقم بزند. ما فقط حواس مان به تیم خودمان است تا 

بهترین نتایج را رقم بزنیم.
 تیم مان را به بهترین نحو بسته ایم 
تا در رقابت ها  قدرتمند ظاهر شویم

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس درباره اینکه آیا تیمش در 
لیگ و آسیا موفق خواهد بود یا نه، گفت: قطعاً ما تیم مان را به 
بهترین نحو بسته ایم تا در رقابت های داخلی و آسیا قدرتمند 
ظاهر شویم. هدف مان تقویت روز به روز تیم است تا بتوانیم 

قدرتمند شویم.
 بیرانوند می تواند یک دروازه بان خوب و باکیفیت 

برای ما باشد
برانکو درباره اینکه آیا تیمش با تقویت پست دروازه بانی اش 
می تواند ناکامی های چند سال اخیر در لیگ و آسیا را جبران 
کند، اظهار داشت: نظر شما در این مورد چیست؟ شما به 
بیرانوند اعتقاد ندارید که این سؤال را می پرسید؟ ما دروازه بان 
خوبی جذب کردیم که در نفت تهران عالی کار کرده است. 
کاملًا واضح است کار در نفت و پرسپولیس یکسان نیست. 
شرایط دو تیم متفاوت است، اما بیرانوند تجربه بالایی داشته و 
ملی پوش است. بیرانوند با بازی های خوبی که در سطح آسیا 
داشته، می تواند یک دروازه بان خوب و باکیفیت برای ما باشد.

 در اوکراین 8 بازی انجام می دهیم
وی در خصوص اینکه پرسپولیس در اردوی اوکراین بازی 
دوستانه برگزار خواهد کرد یا نه، گفت: ما در اوکراین هشت 

بازی انجام خواهیم داد.
 دوست داشتیم طارمی قراردادش را تمدید کند

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در خصوص اینکه تکلیف 
طارمی و عالیشاه چه خواهد شد، اظهار داشت: طبیعی است 
که ما دوست داشتیم طارمی به عنوان آقای گل فصل قبل 
قراردادش را تمدید کند و متأسفانه ما نتوانستیم این کار را 
انجام دهیم و او می خواهد به خارج از کشور برود. شنیده ام 
که او با یک باشگاه اسپانیایی قرارداد امضا کرده و من برای 

او آرزوی موفقیت دارم و آرزوی اینکه هر روز پیشرفت کند.
 عالیشاه برود بازیکنی دیگر جذب می کنیم

وی افزود: تمایل داریم عالیشاه هم در پرسپولیس بماند و 
خواهان این هستم تا 24 ساعت آینده قراردادش تمدید شود. 

اگر او دوست نداشت بماند، بازیکن دیگری می گیریم. جذب 
بازیکن جدید هم به توافق دو باشگاه باز می گردد. ما برای جای 
خالی طارمی هم فکر کرده ایم و بازیکن خارجی مدنظر داریم. 
البته ابتدا نیت مان جذب بازیکن داخلی است و بعد به دنبال 
بازیکن خارجی می رویم. در مورد بازیکن خاصی هم صحبت 

نمی کنم و کلی می گویم.
 کرواسی می تواند یکی از پدیده های یورو باشد

کرواسی گفت:  ملی  تیم  و  یورو  مسابقات  درباره  برانکو 
کرواسی در سخت ترین گروه قرار گرفته، اما پتانسیل بالایی 
دارد. این تیم می تواند یکی از پدیده های یورو باشد و انتظار 
دارم که در همان اولین بازی با ترکیه کیفیت بالای کرواسی 

را ببینیم.
 نگران نباشید، کاپیتان داریم!

علیرضا  دادن  دست  از  با  پرسپولیس  اینکه  درباره  وی 
نورمحمدی، محسن بنگر و مهرداد کفشگری کاپیتان های خود 
را از دست داده است و با این شرایط چه بازیکنی فصل آینده 
کاپیتان خواهد بود، تصریح کرد: کاپیتان داریم، شما نگران 
نباشید. ابتدا اجازه بدهید تیم را ببندیم و مطمئناً بازیکن مثبت 

داریم که کاپیتان تیم شود. 
اومانیا و بنسون قطعاً با ما نخواهند بود

اما وضعیت ماریچ نامشخص است
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در خصوص آخرین وضعیت 
لوکا ماریج، مایکل اومانیا و جری بنسون که از این تیم جدا 
شده اند و اینکه گفته می شود برانکو اعتقادی به بازیکنان 
آفریقایی و آمریکایی نداشته و فقط بازیکن اروپایی می خواهد، 
اظهار داشت: از الان بگویم من فقط بازیکن خوب می خواهم. 
ملیت بازیکن برای من فرقی ندارد و فقط می خواهم بازیکنان 
و شخصیت شان خوب باشد و طبیعتاً بتوانند به پرسپولیس 
کمک کنند. اینکه از هندوراس، برزیل یا کرواسی باشد، فرقی 
نمی کند. کارلوس سانتوس، مدافع برزیلی با من در چین و 
عربستان و زاگرب بود. از بین بازیکنانی هم که نام بردید مایکل 
اومانیا و بنسون قطعاً با ما نخواهند بود، اما وضعیت ماریچ 

نامشخص است.
 نیاز به امکانات جدید داریم

برانکو در پاسخ به این سؤال که آیا از وضعیت ورزشگاه 
شهید کاظمی رضایت دارد و اینکه این ورزشگاه می تواند 
میزبان بازی های لیگ برتر هم باشد یا نه، گفت: اینجا ورزشگاه 
جدیدی است و هر چیزی بخواهیم در آن پیدا می شود. البته 
نیاز به امکانات جدید داریم و باید برخی امکانات را در اختیار 
بگیریم. این ورزشگاه زمین خوبی دارد، اما ای کاش یک زمین 
تمرینی هم در کنارش بود. ورزشگاه کاظمی خوب است و 

امکان برگزاری هر مسابقه ای را دارد.
 شرایط برای جذب بازیکنان جدید دشوار است

وی در خصوص اینکه آیا مهدی ترابی و مهرداد محمدی دو 
بازیکن دیگری هستند که برانکو به آنها نیاز دارد و گمانه زنی 
زیادی در خصوص بازیکنان دیگر هم می شود، خاطرنشان کرد: 
بله، در مورد بازیکنان مختلف زیاد گمانه زنی می شود. من تأکید 
کردم که شش بازیکنی که می خواهیم را به باشگاه گفته ایم و 
باشگاه می خواهد آنها را جذب کند، اما دقت کنید که شرایط 
برای جذب آنها سخت است، چون برخی قرارداد دارند و برخی 
می خواهند لژیونر شوند. ما از بین شش، بازیکن چهار بازیکن 
را جذب کردیم و باید تا 24 ساعت آینده لیست مان را تکمیل 
کنیم. دو نفر مدنظر ما بازیکنانی که شما نام بردید نیستند، 

من فقط گفتم با دو بازیکن دیگر لیست مان تکمیل می شود.
 من هم خیلی از بازیکنان را می خواهم

 اما نمی توانم آنها بگیرم
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در واکنش به این مسئله 
که علیرضا منصوریان برای جذب محمدحسین کنعانی زادگان 
اعلام نیاز کرده است، اظهار داشت: او بازیکن ماست. من هم 

خیلی از بازیکنان را می خواهم، اما نمی توانم آنها بگیرم.

 چه زمانی گفتم سیدجلال را نمی خواهم؟!

برانکو:ملیپوشانغایبجریمهمیشوند

 گمانه زنی درباره خریدهای بعدی استقلال

ابراهیمی، حدادی فر، حاج صفی آبی می شوند؟
و  نقل  در  باشگاه  عملکرد  از  استقلال  هواداران 
انتقالات ناراضی اند به خصوص در روزهای گذشته که 
رقیب سنتی شان تاخت و تاز زیادی در بازار داشته 

است.
 آیا واقعا این گونه که مدیران باشگاه و رسانه های 
منتسب با استقلال ادعا می کننداین تیم در جذب 
است؟این  نکرده  عمل  ضعیف  مناسب  بازیکنان 
سئوالی است که بسیاری به دنبال جوابی برای آن 
هستند.استقلالی که در اولین گام بختیاررحمانی را 
با وجود پیشنهادی که از قطر داشت، جذب کرد 
سپس فرشیدباقری که مورد توجه پرسپولیس بود 
نیز با قراردادی گران تر  از چنگ رقیب درآمد و 
با وریاغفوری  مدافع راست تیم ملی در جام ملتها 
که به تازگی مجددا به تیم ملی نیز دعوت شد هت 
تریک باشگاه در جذب بازیکن تکمیل شد همه تصور 
می کردند این تیم برنده اصلی نقل و انتقالات باشد اما 

به یکباره ترمز خرید بازیکن کشیده شد.
بعد از این شروع خوب در نقل و انتقالات استقلال 
با نظر مستقیم  را  نفت  قربانی مهاجم  تنها علی 
منصوریان به عنوان چهارمین خرید لیگ برتری 
جذب کرد برای دو جای خالی دیگر در سهمیه 
دست  سرشناس  گزینه  دو  روی  خود  تابستانی 
گذاشته بود که هر دو نفر راهی تیم های دیگر شدند 
که در این بین پرسپولیسی شدن وحید امیری فشار 
انتقادات از باشگاه و سرمربی جدید استقلال را بیشتر 
از قبل کرد، اتفاقی که باعث انتقادات گسترده از وزیر 

ورزش نیز شد.
با نگاهی به نفرات جذب شده شاید بتوان گفت 
استقلال به خوبی و بر اساس نیاز یارگیری کرده اما 
واقعیت این است که این تیم برای کامل تر شدن نیاز 
به خریدهای بیشتری دارد تا در طول فصل با مشکل 

کمبود بازیکن روبرو نشود. با بلوفی که افشارزاده در 
مورد توافق اولیه با امیری زد و متعاقب آن حضور 
منصوریان در تمرینات تیم ملی، باعث شد تا رقیب 
آنها پرسپولیس با جدیت بیشتر کار انتقال امیری را 
یکسره کند.در واقع اگر استقلال واقعا قصد جذب 
امیری را داشت باید این کار را بدون رسانه ای کردن 

آن و تحریک کردن رقیب انجام می داد.
در شرایطی که نزدیکان سرمربی استقلال اعتقاد 

دارند این مربی به دقت نقل و انتقالات را زیر نظر دارد 
تا به بهترنی شکل ممکن پرونده خرید بازیکن جدید 
را ببندد با نگاهی به لیست بازیکنان می توان حدس 
زد منصوریان در چه پست هایی نیاز به جذب بازیکن 
دارد و اولویت هایش روی جذب کدام بازیکنان است.

در زیر نگاهی به اولویت های استقلال و بازیکنانی که 
بیشتر از هر زمان دیگری به استقلال نزدیک هستند، 

می اندازیم.

خط دفاع
پژمان منتظری همچنان گزینه اصلی منصوریان 
برای بازگشت است. بازیکنی که نه سهمیه لیگ 
برتری قلمداد می شود و نه مشتری دیگری دارد که 
بخواهد در بازار داخلی دردسرساز شود گرچه قرارداد 
او با الاهلی کمی وضعیت را پیچیده تر کرده است. بعد 
از منتظری منصوریان چراغ خاموش در حال توافق 
با محمدحسین کنعانی زادگان مدافع ملی پوش 

پرسپولیس است، بازیکنی که بعید به نظر می رسد 
در لیست برانکو برای لیگ شانزدهم باشد و خود نیز 
تمایلی به ماندن در جمع سرخپوشان ندارد  چون 
نیمکت نشینی باعث دوری او از تیم ملی می شود. 
علاوه بر این دو نفر منصوریان گزینه سومی هم برای 
خط دفاع دارد آن هم لئوناردو پادووانی برزیلی است 
که هم سهمیه خارجی قلمداد می شود هم سهمیه 
لیگ برتری به همین خاطر اگر استقلال مجبور به 

خرید مدافع باشد سراغ او خواهد رفت.
 خط هافبک

قاسم حدادی فر و احسان حاج صفی دو بازیکن 
اصفهانی و سرشناس فوتبال ایران جدی ترین گزینه 
های منصوریان هستند. دو بازیکنی که برای آبی 
پوش شدن باشگاه باید سختی های زیادی به جان 
بخرد و احتمال حضورشان 5۰-5۰ است به خصوص 
حدادی فر که هنوز یکسال با ذوب آهن قرارداد دارد. 
سوای از این دو نفر ایمان مبعلی هم گزینه بعدی 
استقلالی ها و منصوریان قلمداد می شود، بازیکنی که 
سابقه پوشیدن پیراهن آبی را در کارنامه دارد و زیر 

نظر منصوریان در نفت روزهای خوبی را گذراند.
خط حمله

در فاز تهاجمی منصوریان با حفظ شهباززاده و جابر 
انصاری و همچنین خرید علی قربانی که به اذعان 
خودش می تواند شکل و شمایل جدیدی به ترکیب 
استقلال بدهد تقریبا نگرانی کمتری دارد اما با این 
حال در اختیار گرفتن بازیکنی سرعتی و خلاق که 
توانایی بازی در چند پست از جمله وینگر چپ و 
راست را داشته باشد می تواند ترکیب خط حمله را 
کامل کند. از محمد ابراهیمی ستاره گسترشی ها 
به عنوان نزدیک ترین بازیکن به استقلال نام برده 

می شود.
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یک شرکت اروپایی مسواک هوشمندی را تولید کرده که مانع از پوسیدگی دندان ها می 
شود.

شرکت »فیلیپس« مسواک های هوشمندی را تولید کرده که قادر است به گوشی هوشمند 
متصل شوند و نقشه دندان های کاربر خود را طراحی کنند.

این مسواک های جالب دارای حسگرهایی هستند که به وسیله بلوتوث با گوشی هوشمند 
ارتباط بر قرار می کنند و با نصب اپلیکیشن خاص بر روی آن می توان نقشه 3 بعدی از 

دندان ها را به هنگام مسواک زدن در اختیار داشت.
 به هنگام مسواک زدن با این وسیله هوشمند، میزان فشار وارده بر روی دندان و مکان قرار 

گرفتن مسواک در داخل دهان مشخص می شود.  
 این مسواک هوشمند به کاربر خود نشان می دهد که کدام قسمت از دندان های خود را 
خوب مسواک نکرده و با ارائه نحوه شیوه بهینه مسواک زدن، کمک به حفظ سلامتی بیشتر 
دندان های کاربر خود می کند و می توان گفت با این مسواک هوشمند می توان به نحوی از 

پوسیدگی دندان ها جلوگیری کرد.
 محصول جدید شرکت »فیلیپس« به کاربر خود یادآوری می کند که کدام قسمت از 
دندان های او نیاز به توجه بیشتری دارند و به هنگام مسواک زدن کدام قسمت از دندان ها 

به خوبی مسواک نشدند.

پوستآسیبدیدهبانانوالیافجدیدترمیممیشود

نسلجدیدبالابرهادرمتروشهرلندنساختهمیشود

پایانآخرینمرحلهازپروازهواپیمایخورشیدی»سولارایمپالس2«

رونماییازمحصولالکتریکیغولخودروسازیآلمان

هواپیمای خورشیدی سولار ایمپالس 2 در آخرین مرحله از سفر به دور دنیا با عبور از آمریکا 
رکورد پرواز به دور دنیا با هواپیمای خورشیدی را از خود به جای گذاشت.

 هواپیمای سولار ایمپالس 2 که با انرژی خورشیدی کار می کند، در آخرین مرحله از 
پرواز آزمایشی خود از لِی های ولی )Leigh Valley( در ایالت »پنسیلوانیای« آمریکا به سوی 
»نیویورک« به پرواز درآمد و با گذر از روی مجسمه آزادی در فرودگاه »جان اف کندی« 

نیویورک بر زمین نشست. مدت زمان این پرواز بیش از 5 ساعت به طول انجامید.
این هواپیمای خورشیدی سپس قرار است از اروپا با گذر از فرانسه، پرتغال، مراکش، اسپانیا 
و ایرلند به نقطه آغاز پرواز خود یعنی ابوظبی برود. سولار ایمپالس 2 نهم مارس 2۰15 سفر 
آزمایشی خود به دور دنیا را از ابوظبی آغاز کرد. بیش از 17 هزار سلول خورشیدی بال های 72 
متری این هواپیما را پوشانده است. اما سولار ایمپالس2 که با الیاف کربن طراحی شده است، 
فقط حدود دو و نیم تن وزن دارد، یعنی هم وزن یک خودروی شاسی بلند است. هر چند 
طول بال های این هواپیما به اندازه طول بال های هواپیمای ایرباس ای-38۰ است، اما وزن آن 
به اندازه یک درصد وزن این هواپیماست. این مأموریت سفر به دور دنیا که در 12 مرحله پیش 

بینی شده بود، نتیجه 12 سال تحقیقات است که یک دستاورد علمی محسوب می شود.

قرار است غول خودروسازی آلمان از اولین خودرو برقی این 
شرکت رونمایی کند.

شرکت مرسدس بنز آلمان، قرار است از اولین خودروی 
برقی خود در نمایشگاه خودروی پاریس رونمایی کند.

به گفته مسئولین شرکت بنز، این خودرو از نوع شاسی بلند 
است و مفهومی خواهد بود. انتظار می رود محصول جدید بنز، 

شبیه به مدل  GLC یا کوپه این شرکت باشد.
پیش بینی می شود خودروی برقی بنز سال 2۰18 یا 
2۰1۹ میلادی روانه بازار شود. به گفته مسئولین شرکت بنز، 
محصول جدید آنها با تمامی خودروهای برقی مدل X شاسی 

بلند شرکت Tesla رقابت خواهد کرد.
پیش از این شرکت بنز در راستای پروژه تولید خودروی 
برقی اعلام کرده بود که 4 مدل از این نوع خودرو را روانه بازار 
خواهد کرد که دو نوع آن صندوق دار و دو نوع آن شاسی 
بنز در سال گذشته میلادی  بود.همچنین  بلند خواهند 
برای این پروژه 2 میلیارد دلار سرمایه گذاری کرد. در حال 
حاضر شرکت بنز مشغول ساخت باتری های سلولی برای 

خودروهای برقی خود است.
قرار است نمایشگاه خودروی پاریس در اواخر ماه سپتامبر 

آغاز به کار کند.

ساخترباتپرندهبرایشناساییودیدهبانی
مرزهایکشوردرمشهد

با انعقاد تفاهم نامه بین آموزشکده فنی و حرفه ای سما مشهد و مرکز تحقیقات فرماندهی 
مرزبانی ناجا مراحل ساخت ربات پرنده برای شناسایی و دیده بانی مرزهای کشور در 

آموزشکده سما مشهد کلید خورد.
در این تفاهم نامه اجرای بخشی از طرح های پژوهشی و کاربردی که مورد نیاز مرکز 

تحقیقات مرزبانی کشور بود، به آموزشکده فنی و حرفه ای سما مشهد واگذار شد.
شناسایی و دیده بانی بخشی از مرزهای کشور شامل مرز استان سیستان و بلوچستان به 
طول ۹۰۰ کیلومتر یکی از نیازهای مرکز بود که با پیشنهاد اعضای هیات علمی آموزشکده 
سما مشهد مقرر شد، اجرای طرح »ربات پرنده« توسط تیم طراحی آموزشکده فنی و 
حرفه ای سما مشهد آغاز و پس از آزمایش نمونه اولیه این طرح و تایید آن، توسط مرکز 

تحقیقات کاربردی ناجا عملیاتی شود.
همچنین این مرکز حمایت کامل مادی و معنوی خود را از »کنفرانس ملی مهندسی برق« 
که امسال قرار است در آموزشکده سما مشهد برگزار شود، اعلام کرد. یکی از شاخه های این 

کنفرانس به موضوع کاربرد مهندسی برق در حوزه مرزبانی کشور خواهد پرداخت.
برگزاری دوره های آموزشی مورد نیاز مرکز تحقیقات مرزبانی ناجا توسط آموزشکده فنی 

و حرفه ای سما مشهد یکی دیگر از موضوعاتی بود که در این تفاهم نامه به تصویب رسید.
عملیات ساخت »ربات پرنده« با مشارکت گروه های برق، مکانیک خودرو و کامپیوتر در 

آموزشکده فنی و حرفه ای سما مشهد در حال اجراست.

مسواکهوشمندساختهشد

محققان دانشگاه پیام نور مرکز تبریز تلاش کرده اند با تولید 
پوست های  آزمایشگاهی  مقیاس  در  نانوالیافی چند جزئی 

آسیب دیده، استخوان و بافت های عصبی را ترمیم کنند.
 نیاز به جایگزینی یا ترمیم بافت ها و ارگان های آسیب دیده 
اخیر،  دهه های  در  این رو  از  می شود.  محسوس تر  روز  هر 
تلاش های تحقیقاتی گسترده ای در زمینه طراحی و گسترش 
بیومواد جهت نیل به اهداف مذکور صورت پذیرفته است. 
یکی از ملزومات اولیه  در مهندسی بافت، طراحی و ساخت 
داربست هاست. داربست ها ساختاری مصنوعی هستند که 

سلول ها درون آن ها کشت می شود.
بافت  از ساختار  و حمایت  تقلید  به  قادر  این ساختارها 
سه بعدی هستند. ساختار داربست ها باید تا حد امکان به بافت 
منطقه  کاشت شبیه باشند. بدین ترتیب بازسازی و بهبود بافت 

صدمه دیده از لحاظ کیفی و کمی افزایش می یابد.
بخشعلی معصومی، مجری طرح ضمن تأکید بر خواص مهم 
داربست ها به تشریح اهداف این طرح پرداخت و گفت: نانوالیاف 
پلیمری که دارای خواص زیست سازگاری، زیست  تخریب  
پذیری، مکانیکی و رئولوژیکی مناسب باشند می توانند به عنوان 

داربست مورد استفاده قرار بگیرند.

وی ادامه داد: در این راستا هدف از انجام این طرح سنتز و 
ارزیابی یک داربست جدید جهت ترمیم بافت های آسیب دیده ی 

پوست بوده است.
معصومی خاطرنشان کرد:  داربست های سنتز شده در این 
طرح علاوه بر خواص ذکر شده، دارای رسانایی الکتریکی نیز 
هستند؛ این موضوع سبب می شود این داربست ها در مقایسه 
با داربست های نارسانا عملکرد بهتری در مهندسی بافت هایی 
نیازمند سیگنال های  استخوان که  و  نظیر پوست، عصبی 

الکتریکی هستند داشته باشند.
به گفته وی، در این طرح پژوهشی، سیستم پلیمری متشکل 
از پلی استرهای آلیفاتیک، پلی آنیلین و پلی کاپرولاکتون 
به منظور ساخت داربست های ترمیم بافت های آسیب دیده ی 
پوستی معرفی  شده است. خلل و فرج موجود در این سیستم 
پلیمری به صورت نسبی محیط خارج سلولی را شبیه سازی 

می کند.
معصومی در خصوص تهیه و ارزیابی این داربست ها گفت: 
در مرحله  اول پلی استر پرشاخه سنتز و با استفاده از آنترانیلیک 
اسید عامل دار شد؛ سپس پلی آنیلین از این پلی استر رشد 

داده شد.

وی افزود: در گام بعد، مخلوط پلیمر سنتز شده با پلی 
کاپرولاکتون، با استفاده از دستگاه الکتروریسی به نانوالیاف 
تبدیل شد و در نهایت خواص فیزیکی، شیمیایی و زیستی 
نانوالیاف سنتز شده بررسی شده و قابل استفاده بودن آن ها در 

مهندسی بافت پوست مورد ارزیابی قرار گرفت.

قرار است در شهر »لندن« از نسل جدید بالابرها برای جابجایی افراد در مترو استفاده کند.
سیستم حمل و نقل ریلی زیر زمینی شهر »لندن« به عنوان قدیمی ترین ناوگان زیر زمینی در جهان محسوب 

می شود و سالانه 1.34 میلیارد مسافر را جابجا می کند.
در واقع هر روز صبح و بعداز ظهر سیل مسافران در این شهر برای رفتن به محل کار خود در خیابان ها موج می زند 
که منجر به ترافیک و کندی تردد وسایل حمل نقل عمومی در خیابان ها می شود.از این رو قرار است نسل جدیدی 
از بالابرها در مترو شهر »لندن« با نام »MULTI« نصب شود که از همان مکان، مسافران را به محل کار خود برساند. 
این بالابرها بدون کابل کار می کنند و مغناطیسی هستند.بالابرهای مغناطیسی بر روی ریل هایی قرار می گیرند و 
می توانند در مسیرهای مختلف به صورت افقی و عمودی تردد کنند و دیگر مانند بالابرهای کابلی نیازی نیست که در 
هنگام جابجایی فقط یک کابین در مسیر باشد.به عبارت دیگر بالابرهای مغناطیسی می توانند به همراه چند کابین 
در یک مسیر قرار گیرند.  از مزایای دیگر بالابرهای مغناطیسی افزایش ظرفیت 5۰ درصدی در جابجایی مسافران 
است.  با استفاده از این سامانه، افراد بطور مستقیم از سکوی مترو به محل کار خود می روند و دیگر نیازی نیست که 
در خیابان تردد داشته باشند.قرار است طرح بالابر MULTI از سال آینده میلادی آزمایش های اولیه خود را آغاز کند.

روزهداریوخواب
تغییرات شیوه زندگی در ماه رمضان منجر به تأخیر در چرخه خواب و بیداری، کاهش 
خواب عمیق می شود. عوامل گوناگونی ازجمله الگوی دریافت غذایی و تغییر زمان خوابیدن 

می توانند کمیت و کیفیت خواب را در ماه رمضان تغییر دهند. 
به گزارش ایرنا ، به منظور کاهش اختلالات خواب ناشی از تغییر شیوه زندگی در ماه 

رمضان رعایت موارد زیر توصیه می شود:
 - کاهش مصرف غذاهای ادویه دار و فلفل و نوشابه های محرک مثل قهوه در وعده 

قبل از خواب
 - افزایش فاصله زمانی بین آخرین وعده غذایی و خواب 

- سعی در خوابیدن در یک ساعت معین در شب های ماه رمضان )مثلأ هر شب ساعت 
1۰ بخوابید(

 *اثر روزه داری بر الگوی خواب  
در ماه رمضان ممکن است الگوی خواب افراد دستخوش تغییراتی شود. این تغییرات 
شامل ساعت خوابیدن و بیدار شدن، کل مدت زمان خواب، خواب شبانه، خواب نیم روز 
و کیفیت خواب است. تغییر الگوی خواب در ماه رمضان به عوامل گوناگونی وابسته است.

 * تغییر زمان های مصرف غذا در ماه رمضان  
تغییر زمان صرف وعده های غذایی در ماه رمضان می تواند خواب افراد را تحت تأثیر 
قرار دهد. افراد روزه دار باید به منظور صرف وعده سحری قبل از اذان صبح از خواب بیدار 

شوند و غذا بخورند.
این امر باعث می شود چرخه خواب در ماه رمضان مانند روزهای معمول سال نباشد. به 

عبارت دیگر خواب به صورت مداوم نباشد. 
*دیر بیدار شدن از خواب پس از صرف وعده سحری  

بیشتر روزه داران پس از صرف وعده سحری، دوباره می خوابند و ممکن است دیرتر از ایام 
دیگر سال از خواب بیدار شوند. زمان شروع کار و مدارس درماه رمضان در برخی کشورهای 
اسلامی با تأخیر همراه است. مثلأ، ساعات کاری به جای ساعات 8-7 صبح به ساعات ۹-1۰ 

تغییر می یابد. این تغییر می تواند الگوی خواب را تحت تأثیر قرار دهد.
 * آیا مدت زمان خواب در ماه رمضان کاهش می یابد

 درماه رمضان، زمان به خواب رفتن شبانه و بیدار شدن با تأخیر همراه است و افراد معمولأ 
دیرتر از سایر ایام سال می خوابند و پس از صرف وعده سحری دیرتر نیز از خواب بیدار می 
شوند، با این حال معمولأ در کل مدت زمان خواب شبانه روزی تفاوت قابل توجهی ایجاد 
نمی شود. در برخی از افراد روزه دار مدت زمان خواب شبانه کاهش می یابد که معمولأ فرد 

با خواب روزانه این کمبود را جبران می کند.
 * آیا روزه داری ماه رمضان موجب کاهش کیفیت خواب می شود

 خواب شبانه دوران قبل از ماه رمضان به صورت مداوم و در دوران روزه داری متناوب 
است، زیرا اغلب به علت خوردن سحری نیمه شب از خواب بیدار می شوند. همچنین، 
مشاهده شده است که معمولأ در ماه مبارک رمضان، خواب روزه داران خوابی سبک است 
و میزان خواب عمیق افراد در ماه رمضان کاهش می یابد. این نوع اختلال در خواب منجر 
به کاهش کیفیت خواب و خستگی در طول روز می شود. تغییر زمان دریافت غذا در 75 

درصد افراد، منجر به کاهش کیفیت خواب می شود.
 ** آیا رژیم غذایی می تواند خواب افراد را در ماه رمضان تحت تأثیر قرار دهد

 هر چه فاصله زمانی آخرین وعده غذایی و یا میان وعده با زمان خواب کوتاه تر باشد، به 
خواب رفتن فرد را با مشکل مواجه می سازد. زیرا غذا خوردن دمای بدن را افزایش می دهد 

و افزایش دمای بدن از خواب آرام جلوگیری می کند.
بنابراین، باید سعی شود تا فاصله زمانی مناسب بین غذا خوردن و خوابیدن رعایت شود. 
غذاها و نوشیدنی های محرک مانند ادویه ها، چای، قهوه، نوشابه نیز همین اثر را دارند و 

مانع به خواب رفتن فرد می شوند. 
پس شخص روزه دار باید دقت کند که به منظور پیشگیری از اختلالات خواب و کاهش 

کیفیت خواب، رژیم غذایی مناسبی داشته باشد.
 ** چه عواملی به خواب رفتن شبانه را در ماه رمضان به تأخیر می اندازند

 به جز غذاهای محرک و نزدیک بودن زمان صرف غذا به زمان خواب، مواجهه با نور 
روشن حتی نور مصنوعی قبل از خواب و ورزش کردن در ساعات پایانی روز به خواب 
رفتن را به تأخیر می اندازند.به همین علت است که در ماه رمضان در برخی افراد مدت 
زمانی که طول می کشد فرد به خواب برود افزایش می یابد و در نتیجه کل زمان خواب 

کاهش می یابد.

چرامردانبیشتراززنانازدکتررفتنمیترسند؟
مردان با تمام شجاعتی که در انجام کارها و حتی شرکت در نبردها دارند از رفتن به 

پزشک می ترسند و این یک نقطه ضعف بزرگ برای آنها به شمار می آید.
به گزارش   باشگاه خبرنگاران جوان؛ کارشناسان به تازگی دلایل اصلی ترس آقایان از 
رفتن به پزشک، بیمارستان و چک آپ سالیانه را شناسایی کرده اند.در یک نظر سنجی 
شلوغ بودن مطب پزشک و معطلی در اتاق انتظار، ترس از اشتباهات پزشکی، نگرانی 
از شنیدن بیماری خطرناک و از دست دادن روحیه، ترس از اندازه گیری وزن و فشار 
خون، نگرانی از بابت پاسخ دادن به سوالات پزشک و دروغ گویی درباره عادات زندگی، 
دمای هوای گرم یا سرد در مطب پزشک، ترس از بستری شدن و اقامت کردن شب در 
بیمارستان به تنهایی و در نهایت ترس از انجام معالجات درمانی سخت و طاقت فرسا به 
عنوان علل اصلی ترس و فرار مردان از خدمات درمانی معرفی شده اند.براساس آمارها مردان 
یک سوم کمتر از زنان به پزشک مراجعه می کنند و این موضوع باعث بروز انواع بیماری ها، 
مزمن شدن و مقاومت به درمان آنها و حتی بروز مرگ ناگهانی می شود.پایین بودن طول 
عمر و امید به زندگی مردان به نسبت زنان به مدت 5 سال نیز به همین مسئله مربوط است 
زیرا زنان در اغلب موارد با کوچکترین مشکل سلامتی به پزشک مراجعه کرده و سلامت 
آنها بیشتر حفظ می شود.کارشناسان این هراس از پزشک را در بیش از 2 هزار داوطلب 
مرد در ایالات متحده بررسی و اعلام کرده اند به طور کلی در جهان مردان از مراجعه به 
پزشک می ترسند و این نوعی علل روانی دارد که باید برنامه ریزی دقیق برای رفع آن انجام 
شود.مردان در سراسر جهان ساعت های طولانی به انجام کارهایی چون تعمیرات، تماشای 
مسابقات ورزشی و یا مکانیکی خودرو می پردازند اما رفتن نزد دکتر سخت ترین کاری 
است که انجام می دهند.کارشناسان به خانواده و اطرافیان این افراد در سراسر جهان توصیه 
می کنند سلامت همسر، برادر و پسر خود را جدی بگیرند و آنها را به انجام معاینات دوره ای 

توسط پزشک تشویق کنند.

مطالعات نشان می دهد؛

ارتباطمصرفچربیبعدازیائسگیوریسک
سرطانسینه

طبق یک تحقیق جدید، مصرف بالای چربی های اشباع شده بعد از دوره یائسگی موجب 
افزایش ریسک ابتلا به سرطان سینه می شود. 

به گزارش  مهر، به گفته محققان دانشگاه نیویورک، درحالیکه اضافه وزن ناسالم بعد از 
یائسگی موجب افزایش ریسک ابتلا به سرطان سینه می شود، اما بخش عمده آن مربوط 

به نوع چربی ای است که موجب ایجاد توده چربی در سینه می شود.
محققان دریافته اند سهم بالای وجود اسیدهای چرب اشباع شده در سینه زنان بعد از 

دوره یائسگی به شکل خاصی موجب افزیاش این ریسک می شود.
به گفته محققان، چربی های اشباع از محصولات حیوانی نظیر پنیر، گوشت های 
چرب، و دسرهای لبنی و همچنین روغن های مناطق گرمسیری نظیر روغن پالم 

حاصل می شوند.
نقش چربی در ابتلا به سرطان سینه و پیشرفت آن به شکل گسترده ای با استفاده از 
شاخص توده بدنی و مصرف چربی رژیمی مورد مطالعه واقع شده است. اما هنوز مکانیسم 
دقیق مربوط به افزایش ریسک این بیماری در زنان یائسه با شاخص توده بدنی بالا به طور 

کامل مشخص نشده است.
یک احتمال مربوط به افزایش تولید استروژن یا ادیپوکین، که پروتئین سیگنال دهنده 

سلولی ترشح شده از طریق بافت چربی است، عنوان می شود.
محققان دریافتند وجود نسبت بیشتر اسیدهای چرب اشباع شده و نسبت کمتر 
اسیدهای چرب مونواشباع در بافت سینه زنان یائسه مبتلا به سرطان سینه تهاجمی در 

مقایسه با زنان دارای توده خوش خیم در سینه مشخص شد.

آباستخرزمینهسازآسموبیماریهایپوستی
استخر بهترین راه برای درمان انواع بیماری ها از جمله کمر درد بوده، اما گاهی اوقات 

موجب بروز بیماری می شود.
محمد کاشانی کارشناس طب سنتی ؛ گفت: استخر برای بدن انسان مفید است ولی به 
دلیل گندزدایی با کلر و با آزاد شدن رادیکال های آزاد در آب می تواند منجر به بروز سرطان 

پوست و یا بیماری ریه شود.
به منظور پیشگیری از ابتلا به بیماری بهتر است احتیاط شود. کاشانی با اشاره به اینکه 
آب استخر می تواند برای درمان بیماری ها مفید باشد گفت: گاهی پزشکان بیماران را به 
آب درمانی و یا راه رفتن در استخر توصیه می کنند ولی به دلیل کلر تزریق شده در آب 

ممکن است بیمار مبتلا به بیماری های پوستی و یا آلرژی ها شوند. 
وی ادامه داد: شخصی که حساسیت و یا آلرژی دارد از آب استخر استفاده نکند زیرا 
ممکن است همان کلری که در آب تزریق شده برای گند زدایی موجب بروز بیماری های 

پوستی و یا تشدید بیماری آسم در فرد شود. 
کاشانی در ادامه گفت: یکی دیگر از بیماری هایی که ممکن است آب استخر مخلوط 
با کلر به وجود بیاورد حساسیت یا بیماری های چشمی است که می توان از عینک های 

مخصوص استخر استفاده کرد. 

برای تقویت حافظه با دیگران بیشتر رفت و آمد کنید، گفتگو 
کنید، در مورد ورزش، موضوعات خانوادگی و هر چیزی که 
برایتان جالب است حرف بزنید و مناظره کنید. می توانید با 

هم نیز بخندید.
ورزش کنید

هر چند دانشمندان هنوز نتوانسته اند به طور دقیق و کامل 
مشخص کنند که چطور می توان از بروز آلزایمر پیشگیری 
کرد، اما پژوهش های انجام شده نشان می دهد فعال نگه 
داشتن مغز در طول زندگی می تواند بروز علائم آلزایمر را به 

تعویق بیاندازد. 
اگر شما هم بتوانید ابتلا به آلزایمر را به تاخیر بیاندازید و 
سال های بیشتری را در کنار خانواده و دوستان به خوشی 
بگذرانید، آیا از این راهکارها استقبال نخواهید کرد؟ پس برای 
ورزش دادن به مغزتان آماده شوید و سعی کنید در کنار 
ورزش بدنی، این  فعالیت ها را هم داشته باشید، چون عقل 

سالم در بدن سالم است.
زبان دیگری یاد بگیرید

تحقیقات نشان داده افرادی که دو زبان را می دانند، تاخیر 
قابل توجهی در بروز آلزایمر در آنها وجود دارد. 

برای تقویت حافظه تان جهت انجام محاسبات ریاضی ، 
به جای استفاده از ماشین حساب، از مغزتان استفاده کنید، 
درست مانند زمان های گذشته هنوز کاملا معلوم نیست چرا، 
اما یک توجیه ممکن این است که مغز افراد دو زبانه تا حدودی 
قادر است کمبودهای ناشی از آلزایمر را جبران نماید و در 
نتیجه این افراد، عملکردشان طوری است که گویی مغزشان 
آسیب کمتری دیده است. برای یادگرفتن زبان دوم هم هیچ 

وقت دیر نیست.
چیزهایی حفظ کنید

آیا کتاب، شعر، یا حدیثی وجود دارد که خیلی مورد علاقه 
شماست؟ برنامه ای بچینید تا در هفته چند متن یا عبارت آن 

را حفظ کنید. چیزی را انتخاب کنید که دوستش دارید و فکر 
می کنید به دردتان هم می خورد، مثلا چند حدیث و یا چند 
بیت شعر معنادار. غیر از اینکه مغزتان ورزش می کند، انگیزه 

هم به شما می دهد.
بازی کنید

بازی های استراتژیک را امتحان کنید. می توانید با دیگران یا با 
خودتان بازی کنید. این بازی ها مغزتان را به چالش می کشند.

کتاب بخوانید
کتاب همه جا هست. حالا که با وجود اینترنت به راحتی 
می توانید به طور آنلاین از کتاب استفاده کنید، این فرصت ها را 
از دست ندهید. اگر از خواندن لذت می برید، خیلی خوب است 
موضوعی متفاوت از آنچه همیشه می خوانید را انتخاب کنید، 
مثلا اگر همیشه عادت به خواندن رمان داشته اید، حالا سراغ 
کتاب های تاریخی و یا آموزشی بروید. عضویت در کتابخانه و 
حتی استفاده از فضای مطبوع آنجا هم بسیار هیجان انگیز و 

خوشایند است.
جدول حل کنید

حل کردن جدول کلمات متقاطع، سودوکو و جدول های 
مغز.  نگه داشتن  فعال  برای  راه هایی هستند  ریخته  بهم 
می توانید حل جدول را تبدیل به عادتی روزانه کنید، مثل 

پیاده روی.
سفر بروید

همانطور که یک تصویر، ارزش هزاران کلمه را دارد، دیدن و 
تماشای چیزی با چشمان خودتان و از نزدیک، بسیار ارزشمند 
است. کسب تجربیات جدید و قرار گرفتن در شرایط ناآشنا 

می تواند تمرین خوبی برای ذهن و مغزتان باشد. 
سفر کردن برای کاهش استرس بسیار مفید است، استرس 
هم عاملی است برای زوال عقل. البته یادتان باشد پیش از 

سفر، ابتدا از سلامت جسمی تان مطمئن شوید.
مسائل ریاضی را حل کنید

برای انجام محاسبات ریاضی ، به جای استفاده از ماشین 
حساب، از مغزتان استفاده کنید، درست مانند زمان های 
گذشته. تجدید و یادآوری مهارت های ریاضی می تواند بخشی 
از برنامه های هفتگی تان باشد و وقت زیادی هم نمی گیرد. 
می توانید در کنار نوه های تان با کمک به آنها در حل مسائل 
ریاضی شان، ورزشی هم به مغزتان بدهید، این به نفع هردوی 

شماست.
در یک کلاس آموزشی شرکت کنید

آیا به نقاشی علاقه دارید؟ پس به کلاس نقاشی بروید. 
آیا استعداد و علاقه به تعمیرات دارید؟ پس برای تقویت 
مهارت های تان در کلاس های مربوط به آن شرکت کنید. 
برای یادگیری، محدودیت سنی وجود ندارد، پس بهانه نیاورید.

بیشتر رفت و آمد کنید
با دیگران بیشتر وقت بگذرانید، گفتگو کنید، در مورد ورزش، 
موضوعات خانوادگی و هر چیزی که جالب است حرف بزنید 
و مناظره کنید. می توانید با هم بخندید. اگر مغز را به عنوان 
یک عضله باور داشته باشید، باید به شیوه های مختلف آن را 
به کار بگیرید تا ورزیده شود. خنده برای ذهن، جسم و قلب 

مفید است.
داوطلب شوید

داوطلب شدن می تواند بیشتر راهکارهای گفته شده در بالا 
را در بر بگیرد، مثلا می توانید معلم خصوصی دانش آموزی 
شوید که در ریاضی مشکل دارد و خانواده او توان مالی برای 
پرداخت هزینه های اضافی را ندارند، هم معاشرت تان بیشتر 
خواهد شد، هم با ریاضی مغزتان ورزش خواهد کرد و هم 
می توانید با این دانش آموز بازی کنید یا زبان جدیدی را با 
هم یاد بگیرید.  داوطلب شدن برای کارهای خیرخواهانه و 
انسان دوستانه یکی از راه های به اشتراک گذاشتن استعدادها 
و قابلیت های خدادادی تان است که همزمان خودتان هم از 

آن سود می برید.

راه های تقویت حافظه تنگیدریچهیآئورتقلب؛عللودرمان
در مشکل تنگی دریچه ی آئورت، دهانه ی دریچه ی آئورت قلب تنگ شده و موجب 
می شود جریان خون رسانی به سراسر بدن با مشکل مواجه شود و کاهش یابد. در این 

مطلب هشت نکته درباره ی این مشکل بسیار جدی را بیان می کنیم.
با تنگ شدن دریچه ی آئورت چه اتفاقی می افتد؟

دریچه ی آئورت یک مسیر یک طرفه با سه زبانه است که به آن ها برگچه می گویند. 
زمانی که قلب در حال پمپاژ خون است، این برگچه ها با یک حرکت کوتاه و سریع باز 
شده و مسیر خون را برای به جریان افتادن به سمت اندام های بدن باز می کنند. زمانی 
که قلب به حالت استراحت در می آید، برگچه ها بسته شده و مانع بازگشت خون به 

قلب می شوند. 
با افزایش سن، رسوب کلسیم بر روی این برگچه ها مانع باز یا بسته شدن کامل آن ها 

می شود که به آن تنگی دریچه آئورت می گویند.
چه کسانی در معرض خطر هستند؟

علائم این بیماری با افزایش سن و معمولا بعد از سی سالگی خود را نشان می دهند. 
برخی افراد تنها با دو برگچه به جای سه برگچه به دنیا می آیند که این موضوع باعث 

می شود این افراد در سنین پایین تر دچار تنگی دریچه ی آئورت شوند. 
اگر دچار تنگی خفیف دریچه آئورت باشید، ممکن است پزشک فقط از شما بخواهد 

فعالیت هایتان را محدود کرده و از دارو جهت افزایش خونرسانی استفاده نمایید.
همچنین اگر شما یک مرد هستید احتمال ابتلای تان به این بیماری بیشتر است. به 
علاوه داشتن سابقه ی خانوادگی، فشار خون بالا، کلسترول خون بالا یا دیابت از عوامل 

مستعد کننده ی ابتلا به این بیماری هستند.
 همچنین بیماری تب روماتیسمی احتمال تنگی دریچه ی آئورت را بالا می برد، زیرا این 

بیماری باعث زخمی شدن این دریچه می شود.
علائم تنگی شدید دریچه ی آئورت چیست؟

افراد مبتلا به این بیماری ممکن است حتی پس از ابتلا، هیچ علامتی را نشان ندهند. 
اگر شما دچار نوع خفیف این بیماری هستید، احتما هیچ نشانه ای بروز نخواهد کرد. اما 

اگر مبتلا به نوع شدید آن هستید علائم خفیف خواهند بود. 
علائم تنگی شدید دریچه آئورت شامل تنفس مشکل، ضربان قلب سریع و بروز انواع 
علائم بعد از فعالیت ها مانند خستگی زیاد ، سرگیجه یا غش کردن و درد قفسه سینه 

می باشد.
علل تنگ شدن شدید این دریچه چیست؟

وقتی که دریچه ی آئورت سفت تر و تنگ تر می شود، پمپاژ خون توسط قلب با مشکل 
مواجه می شود و خون در قلب می ماند. در این حالت قلب به سختی کار می کند، اما 

اکسیژن کافی به بدن و مغز نمی رسد. 
با گذشت زمان، مایع اضافی خون در ریه ها جمع شده و موجب نارسایی قلبی می شود. 

نارسایی قلبی از نشانه های دیگر تنگ شدن دریچه ی آئورت می باشد.
پزشک چگونه آن را تشخیص می دهد؟

پزشک بر اساس نشانه ها و معاینه بدنی بیمار، خطر را تشخیص می دهد. دکتر به صدای 
قلب گوش می دهد تا صداهای غیر عادی را پیدا کند. اکوکاردیوگرافی بهترین آزمایش 

برای تشخیص تنگ شدن دریچه ی آئورت است .
درمان به چه صورت است؟

اگر شما دچار تنگی خفیف دریچه ی آئورت باشید، ممکن است پزشک فقط از شما 
بخواهد فعالیت هایتان را محدود کرده و از دارو جهت افزایش خون رسانی استفاده 
نمایید. اما اگر دچار نوع شدید این بیماری باشید، نیاز به عمل جراحی و تعویض 
دریچه معیوب دارید. بدون جراحی، متأسفانه شانس زنده ماندن تا دو سال تنها 5۰ 

درصد است.
عمل جراحی برای نوع شدید این بیماری چگونه است؟

یکی از گزینه های درمانی، استفاده از بالون و باز کردن دریچه به وسیله آن است. این 
نوع عمل جراحی برای جوان ترها و کسانی که با دو برگچه به جای سه تا متولد شده اند، 

مناسب تر است.
استفاده از بالون در بزرگسالان تنها یک درمان موقتی است و برای درمان دائمی نیاز به 

تعویض دریچه وجود دارد.
جایگزینی دریچه آئورت به روش ترانس آئورتیک)TAVI(  چیست؟

این روش، در بیماران مبتلا به تنگی شدید دریچه آئورت که عمل باز قلب برایشان 
خطرناک است و یا دریچه ی آئورتشان قابل جراحی کردن نیست به کار می رود. در 
این روش نیاز نیست قفسه سینه شکافته شود و بیمار از عوارض عمل باز قلب در امان 

می ماند.



اجتماعی 6

استاندار قم: 

اقتصادمقاومتیبهگفتمانرایج
درجامعهمبدلشود

استاندار قم با بیان اینکه مردم رکن اساسی در توسعه و پیشرفت کشور هستند، ارائه 
آگاهی های لازم به مردم در زمینه اقتصاد مقاومتی را به عنوان وظیفه مهم دولت مورد 
توجه قرار داد و گفت: اقتصاد مقاومتی باید از شعار سال به گفتمان رایج در سطح کشور 

و استان قم مبدل شود. 
سید مهدی صادقی در جلسه شورای معاونان استانداری طی سخنانی لزوم بسترسازی 
مناسب برای تحقق اقتصاد مقاومتی را مورد تاکید قرار داد.وی نقش رسانه ها در گفتمان 
سازی اقتصاد مقاومتی را بسیار موثر دانست و تصریح کرد: ترقی و توسعه فرهنگی پیش 
زمینه رشد و بالندگی در زمینه اقتصاد است.وی همچنین با اشاره به منابع و ظرفیت 
های موجود در استان قم، بهره وری در استفاده از این ظرفیت ها را در راستای اعتلای 
استان موثر توصیف کرد و گفت: مسئولان دولتی باید از کمترین امکانات نهایت استفاده 

را بنمایند.
 * بخش های استان قم هنوز برای سرمایه گذاران ناشناخته است

 استاندار قم همچنین در بازدید از گنبد نمکی طغرود، خواستار تلاش برای جذب 
سرمایه گذاران برای سرمایه گذاری در این بخش شد.

صادقی با بیان اینکه بسیاری از بخش های استان قم هنوز برای سرمایه گذاران ناشناخته 
است افزود: با جذب بخش خصوصی می توان علاوه بر ایجاد ارزش افزوده برای استان، 
برای جوانان نیز اشتغال ایجاد کرد.وی با اشاره به ویژگی های معدنی و گردشگری گنبد 
نمکی طغرود، گفت: ایجاد زیرساخت های رفاهی لازم موجب جذب گردشگران در این 
بخش خواهد شد. رئیس سازمان صنعت معدن وتجارت استان قم نیز در این بازدید  
وضعیت جفرافیای منطقه را تشریح  کرد اظهارداشت: این منطقه قبلا به عنوان معدن 
نمکی مورد استفاده قرار می گرفت و با توجه به مطالعات انجام شده و موقعیت ژئو فیزیک 
منطقه برای استفاده گردشگری منطقه مناسب می باشد. احمد ذاکری  افزود: پیشنهاد 
طرح ژئوتوریسم گنبد نمکی به شورای معادن ارسال شده است و در صورت تصویب 
عملیات اجرایی آن با همکاری اداره کل میراث فرهنگی وگردشگری وبخش خصوصی 

آغاز خواهد شد.

هدف معرفی توانمندی واحدهای تولیدی :

نمایشگاهمحصولاتداخلی
شهرکهایصنعتیقمبهبهرهبرداریرسید

 مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی  استان از راه اندازی نمایشگاه دائمی کالای 
ایرانی با هدف معرفی توانمندی واحدهای تولیدی مستقر در شهرک ها و نواحی صنعتی 

قم خبر داد. 
به گزارش شرکت شهرک های صنعتی استان قم، امیر طیبی نژاد اظهار داشت: استان قم 
با دارا بودن 11 شهرک و ناحیه صنعتی توانست است زمینه حضور بیش از هزار و 2۰۰ 

واحد صنعتی بهره بردار را فراهم کند.
وی افزود: حضور واحدهای صنعتی فعال با برندهای معتبر کشور، منطقه  ای و حتی 
جهانی توانسته  اند ظرفیت و پتانسیل تولیدی و صنعتی استان قم را افزایش دهند ولی با 
وجود این پتانسیل بالا مردم قم شناخت کاملی از تولیدات استان ندارند. مدیرعامل شرکت 
شهرک های صنعتی استان قم با بیان اینکه ضعف عدم شناخت توانمندی های صنعتی 
قم منحصر به مردم نبوده و خود واحدهای صنعتی نیز از توان تولیدی استان اطلاع کافی 
ندارند بیان داشت: مواردی را در همین شهرک های صنعتی داشته ایم که تولیدکنندگان، 
مواد اولیه مناسب و یا خدمات مورد نیاز خود را طی سالیان گذشته از خارج استان و با 
تحمل مشقت های فراوان تأمین می کرد در حالی که همان مواد اولیه و یا خدمات در 
نزدیکی آن وجود داشته ولی تا امروز از آن بی خبر بوده است. وی ادامه داد: به منظور 
آشنایی بیشتر واحدهای صنعتی و همچنین آحاد مردم استان با توانمندی ها و تولیدات 
استان، معاونت صنایع کوچک این شرکت اقدام به ایجاد نمایشگاه دائمی تولیدات صنعتی 
قم در شهرک صنعتی شکوهیه کرد که خوشبختانه مورد استقبال واحدهای صنعتی نیز 
قرار گرفته است. طیبی نژاد با بیان اینکه در حال حاضر محصولات یکصد واحد صنعتی 
در این نمایشگاه در معرض دید علاقمندان قرار گرفته است، افزود: به دنبال این هستیم 
تا با همکاری خود واحدهای صنعتی و بخش خصوصی این نمایشگاه را تکمیل کنیم در 
آینده نیز نمایشگاهی در شأن شهرک های صنعتی استان در مرکز کسب و کار ایجاد کنیم.

معاون امور داوطلبان جمعیت هلال احمر استان قم  خبرداد:

اجرایطرحهمایرحمتدرقم
معاون امور داوطلبان جمعیت هلال احمر استان قم از اجرای طرح همای رحمت با 
هدف اهدای سبدهای کالایی و توزیع غذای گرم بین نیازمندان با مشارکت خیرین و 

داوطلبان در ماه مبارک رمضان خبر داد. 
به گزارش روابط عمومی جمعیت هلال احمر استان قم، امیر حسین علیمردانی با 
اشاره به اینکه ماه مبارک رمضان حال و هوای معنوی و خاصی را در فعالیت های جمعیت 
هلال احمر ایجاد می کند، اظهار کرد: در این ماه عزیز و پر برکت، خیرین و داوطلبان این 
جمعیت با استعانت از مولای متقیان حضرت علی)ع( دستگیری از نیازمندان و رسیدگی 
به امور آنان را در اولویت کارهای خود قرار داده و در انجام کار خیر از یکدیگر سبقت 
می گیرند. وی ادامه داد: در این راستا معاونت امور داوطلبان جمعیت هلال احمر استان 
قم نیز که خود را حلقه اتصال بین توان توانمندان و نیاز نیازمندان می داند با اتکا به 
خیرین و داوطلبان خود دوازدهمین مرحله از طرح ملی همای رحمت را برگزار می کند. 
معاون امور داوطلبان جمعیت هلال احمر استان قم، با اشاره به اینکه این طرح همه 
ساله از نیمه ماه مبارک شعبان با جذب منابع خیرین آغاز و تا پایان ماه مبارک رمضان 
با خدمت رسانی به نیازمندان ادامه پیدا می کند، بیان کرد: طرح همای رحمت در سال 
جاری به دو شکل ارائه سبدهای کالایی شامل اقلام مورد نیاز سفره افطار از قبیل انواع 
حبوبات، برنج، روغن، گوشت، پنیر، خرما، ماکارونی و رب در قالب بن خرید و همچنین 
به صورت برپایی سفره های افطاری و توزیع غذای گرم انجام می شود. علیمردانی افزود: 
این طرح با همت خیرین، داوطلبان، موسسات خیریه، خانه های داوطلبی سطح استان و 
عنایت مراجع معظم تقلید به اجرا می رسد و در نظر داریم تا پایان طرح تا دو هزار و 3۰۰ 
سبد کالا را با حفظ کرامت انسانی بین خانواده های بی سرپرست، بد سرپرست، بیماران 
صعب العلاج تحت پوشش و خانواده های زندانیان توزیع کنیم. وی ادامه داد: در شکل 
دوم نیز امید است با عنایت پروردگار و همت خیرین بتوانیم بیش از 5۰ هزار پرس غذای 
گرم را در طول ماه مبارک رمضان در قالب افطار و سحری به صورت برپایی سفره های 
مهربانی در سطح خانه های داوطلبی مساجد و در مناطق روستایی و محروم شهری توزیع 
کنیم. معاون امور داوطلبان جمعیت هلال احمر استان قم با اشاره به اینکه این ماه فرصتی 
مغتنم برای مشارکت در کارهای خیرخواهانه و کمک به نیازمندان است، خاطرنشان کرد: 
علاقمندان برای مشارکت در این طرح می توانند کمک های غیر نقدی خود را به جمعیت 
هلال احمر واقع در خیابان ساحلی تحویل و کمک های نقدی را نیز به حساب شماره 
4۹78644۰2۰ بانک ملت با شناسه 35۰۰۰8۰52114 واریز و تصویر فیش واریزی را 

معاونت امور داوطلبان هلال احمر تحویل دهند. 

مدیرکل استاندارد استان قم :

84درصدتجهیزاتشهربازیدرقم
استانداردهستند

مدیرکل استاندارد استان قم گفت: 84 درصد تجهیزات شهربازی در این استان 
استاندارد و دارای مجوز بهره برداری و 16 درصد نیز در مرحله درخواست بازرسی و بهره 

برداری است. 
منصور فرزانه در گفت و گو با ایرنا افزود: اکنون 24 شهربازی با 137 تجهیزات در استان 
قم وجود دارد که از این تعداد تجهیزات 115 مورد تا تاریخ 1۰ خردادماه جاری مجوز بهره 
برداری گرفته اند و 22 مورد فاقد مجوز هستند.  به گفته وی، 14 مورد از شهربازی های 

این استان فعال و 1۰ مورد نیز به صورت نیمه فعال و فصلی فعالیت می کنند. 
وی تعداد زمین های بازی و مجموعه های تفریحی قم را 178 و 255 مورد عنوان کرد 
که دو هزار و 562 وسیله بازی در آن ها نصب است. فرزانه با بیان اینکه اعتبار گواهی 
استاندارد تجهیزات شهربازی یک ساله است و این گواهی هر سال باید تمدید شود، بیان 
کرد: سال گذشته 4۹۰ مورد بازرسی از تجهیزات بازی مشمول مقررات استاندارد در 
استان صورت گرفت و از ابتدای امسال تا 1۰ خرداد نیز 337 مورد بازرسی انجام شده 
است. وی با اشاره به اینکه ناظران موظف هستند تا غیر از بازرسی های مقطعی و سالانه، 
بازبینی های دوره ای از تجهیزات شهربازی داشته باشند، افزود: همه ناظران فنی موظف به 
گذراندن دوره های تخصصی هستند تا آموزش های لازم را دریافت کنند. وی تاکید کرد: 
بخش خصوصی و یا دولتی بدون گرفتن تاییدیه استاندارد حق استفاده و یا بهره برداری 
از تجهیزات شهربازی را ندارند و با متخلفان برخورد می شود. فرزانه با اشاره به حوادثی که 
گاهی در شهربازی ها رخ می دهد، گفت: به تازگی طبق بخشنامه ای از سوی سازمان 
ملی استاندارد، شهربازی ها مکلف شدند تا ناظر فنی و مسئول کنترل کیفی در طول زمان 
فعالیت در شهربازی ها حضور داشته باشد. وی به لزوم استانداردسازی وسایل بازی مستقر 
در پارک ها اشاره و بیان کرد: این وسایل تحت نظارت شهرداری است که در راستای 
استانداردسازی آن ها، سال گذشته این نهاد قراردادی با دو شرکت ناظر منعقد کرد. 
وی افزود: بازرسی های اولیه از همه وسایل زمین بازی انجام، وضعیت موجود مشخص 
و اقداماتی هم برای استانداردسازی انجام ، ولی تاییدیه کامل اخذ نشده است. مدیرکل 
استاندارد قم اضافه کرد: اخذ مجوز بهره برداری استاندارد برای وسایل زمین بازی، همکاری 
بیشتر شهرداری با اداره استاندارد و تخصیص اعتبارات لازم توسط شورای اسلامی شهر و 

شهرداری به این امر است. 

کنکوری های امسال با دو ماه رمضان روبرو بوده و 
این ماه پربرکت در ابتدا و انتهای سال کنکوری آن ها، 
همراهشان بوده است. ماه تقویت اراده، ماهی که می توان 
"نه" گفتن را یاد گرفت. نظم و برنامه ریزی را تمرین 

کرد و شکوه معنویت را بیش از پیش احساس نمود.
 بی شک، داوطلبانی که با بینش و بصیرت در تابستان 
سال گذشته که ابتدای سال کنکوری آن ها بود، مهمان 
این ماه شدند، بسیار شاکر پروردگار هستند که در مهم 
ترین سال تحصیلی خود، می توانند دو بار از برکت این 
ماه خدا، بهره بگیرند. البته همه می دانیم که برنامه ریزی 
برای مطالعه در این ماه، تا حدودی متفاوت با سایر 
ماه هاست و در ضمن لازم است که به تغذیه نیز توجه 
بیشتری نمود. در این مطلب تلاش می شود نکاتی که 
برای یک کنکوری در ماه رمضان ضروری است، ذکر 

گردد. 

  از تو حرکت از خدا برکت
بعضی ها تصور می کنند که در ماه رمضان نمی شود 
درس خواند و با این پیش فرض غلء درس خواندن را 
رها و در کل، فعالیت درسی خود را متوقف می کنند. 
مطمئن باشید که اگر شما با دل و جان و بدون بهانه 
گیری سراغ درس بروید، خدا هم یاور شما خواهد بود، و 
برخلاف تصورتان، مشکلی با عدم تمرکز یا کیفیت پایین 
مطالعه نخواهید داشت. در ضمن دقت کنید که این 
ماه برای شما بسیار سرنوشت ساز است. چون آخرین 
روزهای قبل از آزمون سراسری و زمان جمع بندی و 
افزایش سرعت در تست زنی است، و اگر این یک ماه را 
کوتاهی کنید، نتیجه مورد انتظارتان را بعد از یک سال 

مطالعه نخواهید گرفت. 
  زمان مطالعه 

خوشبختانه در ایام ماه مبارک رمضان کلاس های 

درس تعطیل است و زمان در دست شماست و می توانید 
با توجه به روحیه و عادت مطالعاتی خود، برنامه ریزی 
کنید. اگر از افرادی هستید که مطالعه در صبح را ترجیح 
می دهید و درس خواندن در شب برایتان سخت است، 
بهتر است که مطالعه خود را به صبح موکول کنید و بعد 
از خوردن سحری و خواندن نماز صبح و یاری خواستن 
از خدا، درس خواندن و تست زدن را شروع کنید و تا 
قبل از ظهر ادامه دهید. نکته ای که بسیار مهم است 
این است که در این ماه، بدن آماده ترین حالت ممکن را 
در طول شبانه روز در ساعات اولیه دارد و چه پسندیده 
است که بتوانیم در این ساعات حداکثر استفاده را ببریم. 
ساعاتی که شاید روزهای دیگر سال از آن ها محروم 
باشیم و آن ساعات بین الطلوعین و بعد از آن است. 
کاری که معمولاً دیگران از انجام آن محرومند، یعنی 
شروع مطالعه دقیقاً بعد از اذان صبح )مخصوصاً بعد از 

نماز اول وقت!( دقت کنید که خوردن زیاد سحری مانع 
از گرسنگی شما در روز بعد نخواهد شد و فقط سنگین و 
خواب آلودتان می کند و نمی گزارد که درس بخوانید. اگر 
هم جزو دسته شب زنده داران هستید، بعد از خوردن 
یک افطاری بک و مقوی، مطالعه تان را شروع کنید و 
تا صبح روز بعد ادامه دهید و بعد می توانید استراحت 
کنید.عده ای نیز هستند که چند ساعت صبح زود و 
چند ساعت بعد از افطار مطالعه می کنند. این افراد باید 
دقت داشته باشند که به امید صبح زود ساعت مطالعاتی 
بعد از افطار را حذف نکنند یا برژس! در کل، نباید به 
بهانه اینکه امروز حال ندارم یا خسته ام، زمان مطالعه را 
به بعد موکول کرد. چرا که این )بعد( شاید تا روز آخر 

ماه رمضان نیاید! 
سریال های تلویزیونی ممنوع! 

چند سالی است که تلویزیون در ماه رمضان بعد از 
افطار، سریال های متنوع و جالبی پخش می کند. بارها 
گفته ایم که دیدن سریال برای کنکوری جالب نیست. 
چون سریال، شما را هر شب راس ساعتی خاص به 
پای تلویزیون می کشاند. آن هم زمانی مفید برای یک 
کنکوری که می تواند صرف مطالعه یا تست زدن شود. از 
سوی دیگر، ماه رمضان سریال متنوعی دارد و ناخودآگاه 
با دیدن یک سریال، پای دومین و سومین سریال هم 
خواهید نشست. مطمئن باشید که در آینده، همین 
سریال ها از کانال های مختلف تلویزیون دوباره پخش 

خواهد شد. 
 وعده سحری فراموش نشود

 عده ای از داوطلبان می گویند که ترجیح می دهند 
به جای خوردن سحری بخوابند و تحمل بیدار شدن و 
کم خوابی، برایشان سخت تر از تحمل گرسنگی است 
و برای همین بدون سحری روزه می گیرند. دقت کنید 
که خوردن سحری برای روزه گیران، به ویژه نوجوانان و 
جوانان، ضروری است. حتی سحری را باید سر فرصت 
و با آرامش میل کرد تا دچار ناراحتی های گوارشی نشد.

بهتر است که در سحری از غذاهای گیاهی پخته یا 
خام استفاده شود. مثلًا سالاد فصل به علاوه دو قاشق 
غذاخوری جوانه گندم به علاوه لیمو ترش تازه و روغن 
زیتون و آن را خوب بجوید. سپس می توان مقدار کمی از 
گیاهی  و خورشت  پلو  مانند  گیاهی  پخته  غذاهای 

استفاده کرد. به جای گوشت در سحری می توان از 
قارچ استفاده کرد. مقداری میوه و مغز بادام خام یا مغز 
گردو، پسته، فندق و تعدادی انجیز خشک، خوب جویده 
شود. زیرا موادی نظیر آجیل در اکسیژن رسانی به مغز 
و خنثی سازی رادیکال های آزاد به مغز و اعصاب و در 
تمرکز حافظه موثر هستند. می توان در وعده سحری، 

چند دانه خرما یا میوه های دیگر نیز تناول کرد. 
غذاهای حاوی حبوبات، خرما، پنیر، نان گندم سبوس 
دار، شیر، ماست محلی، میوه و سبزیجات نیز می توان در 
وعده سحری مصرف کرد. در هنگام سحری، از نوشیدن 
چای خودداری کنید. زیرا ادرار آور بوده و دفع آب بدن 

را زیاد می کند و موجب تشنگی می شود. 
 آب یخ ننوشید 

عادت بسیاری از افراد، به ویژه نوجوان ها و جوان ها، این 
است که افطارشان با یک یا چند لیوان آب یخ و نوشابه 
باز می کنند. بزرگترها نیز تمایل به خوردن آش در ماه 
رمضان دارند. یک متخصص گوارش می گوید که این 
عادات از جمله عادت های نادرست غذایی شایع میان 
عموم است که باعث پدید آمدن مشکلات جسمی در 
زمان روزه داری آن ها می شود.در چنین شرایطی، فرد 
نه تنها خیلی زود سیر می شود و نمی تواند غذا بخورد، 
بلکه دچار مشکلات گوارشی نیز خواهد شد. از سوی 
دیگر، مصرف آب یخ، اگر چه در ابتدا تشنگی را فرو 
می نشاند، اما در نهایت باعث تشدید تشنگی می شود. 
توصیه ما این است که افراد با کمی آب ولرم، خرما، شیر 
یا فرنی افطار کنند. و دور آب سرد و نوشابه را یک خط 
قرمز بکشند. بد نیست بدانید که نوشابه های گازدار یا 
آبمیوه های مصنوعی، حاوی ماده ای به نام سوربیتول 
هستند. قندی که جذب نمی شود و می تواند یکی از 
مهم ترین عوامل ایجاد نفخ شکم گردد، البته نوشیدن 
آب در زمان مناسب ضروری است یعنی در فاصله بین 
افطار تا سحر، حدود هشت لیوان آب بنوشید. زیرا آب در 
حدود دو سوم وزن بدن ما را تشکیل می دهد و موجب 
سرحالی و سرزندگی می شود. و همچنین برای رساندن 
مواد غذایی به اندام های بدن لازم است. آب، بهتر است 
که ولرم باشد تا مواد سمی را از راه ادرار و تنفس از بدن 
خارج کند و همچنین جلوی ورود باکتری های مضر به 

بدن را بگیرد.

عدم موافقت ها همیشه جدایی پیش نمی آورد بلکه پیش از 
ناسازگاری عدم توانایی هریک از طرفین در غلبه بر مشکلات موجب 

جدایی می شود. 
 روان شناسان عقیده دارند که زندگی زناشوئی اصولاً یک نوع 
نزاع دوستانه است و اختلاف خلقت بین آن دو ایجاب می کند که 
با یکدیگر پرخاش و نزاع کنند. منتها خداوند حکیم طوری این دو 
جنس مخالف را با همدیگر جوش داده و بین آن ها الفت ایجاد کرده 
است که پرخاش ها و تندخوئی ها در برخی از اوقات ثمربخش واقع 

شده ، نظام خانواده و اجتماع از این راه برقرار می گردد
از این رو کمتر خانواده ای است که در طول زندگی زناشوئی خود 
دچار بحران ها زودگذر نشود. غالباً اختلافات جزئی و کلی در اکثر 
خانواده ها بین زن و شوهر امری است طبیعی که نه تنها به مراحل 
خطر و بحران شدید و جدائی نمی کشد بلکه دنبال آن یک نوع 
محبت و سازش پدید می آید و در حقیقت یکنواختی در زندگی را که 
عامل برخی از گرفتاری های خانوادگی است از بین می برد و از این 
جهت پیدایش تندخوئی های آرام و لطیف به هیچ وجه جای نگرانی 
نیست.اگر پرخاش و نزاع اصلًا صورت نگیرد ناراحتی های دو طرفه 
انباشته و متراکم شده و یکباره بسان کوه آتشفشان منفجر می شود و 

البته دیگر در این موقع آشتی غیرممکن است یا بسیار بسیار دشوار.
 راه حل اختلافات خانوادگی زن و شوهر

 *آشنایی و عمل کردن به وظایف و حقوق یکدیگر .
*وقتی را برای گفتگو و گوش دادن به صحبتها و احیاناً انتقادهای 
یکدیگر قرار دادن و هر یک از زن و شوهر بدانند که وقت انتقاد چه 
موقعی است.در قانون اسلام آمده است که وقتی احساسات خصومت 
آمیز و عصبانیت زیاد بر وجودتان مستولی است و سخت عصبانی 

هستید اصولاً از تصمیم گرفتن و از هرگونه انتقاد بپرهیزید.
روابط زن و شوهر وقتی صمیمانه باشد انتقاد سازنده معجزه می 
کند . بهترین موقع انتقاد زن و شوهر از یکدیگر هنگامی است که 
استراحت لازم را کرده باشند ، و به اصطلاح سرحال باشند زن ها باید 
حتی الامکان سعی کنند انتقاد عملی و زبانی خود را از شوهرانشان 
در میان اعضاء خانواده بخصوص در حضور افراد فامیل و خویشان 

مطرح نسازند.

*سازش باید دو طرفه باشد نه این که همیشه یکی از دو طرف 
کوتاه بیاید ، اگر چه سفارش شده است کوتاه آمدن از طرف زن به 
خاطر داشتن روحیه لطیف و محبت آمیز شروع شود. مرد هم نباید 

بخاطر داشتن روحیه خشن همیشه پیروز این اختلافات باشد.
*اگر خدای ناکرده اختلافات عمیق میشود مطابق پیشنهاد کتاب 
انسان ساز الهی یعنی قرآن کریم و تأکید روایات ائمه )ع( نمایندگانی 

از دو طرف جمع شوند و به این مشکل خاتمه دهند.
* از دخالت دادن و یا حتی مطلع کردن دیگران از این نزاع ها 
خودداری شود حتی فرزندانم هم نباید متوجه شوند که در روحیه 
لطیف آن ها مؤثر خواهد بود . ابتدا بچه ها را به منزل اقوام یا همسایه 

ببرند ، بعد با هم برای حل اختلاف گفتگو نمایند.
*در گفتگو سعی شود اختلافات و صحبتهای قبل را به میان نکشند 
و همدیگر را به این خاطر ملامت نکنند که تو قبلًا چنین و چنان 

بودی و یا فامیل هایت هم همین طور لجباز بودند.

* زن نقش مهمی در بوجود آمدن یا نیامدن این نوع اختلافات 
دارند خود را باید همیشه نزد همسر مهربان جلوه دهد و مطابق 
خواسته شوهر خود رامنعطف تر نشان دهد و او را از لحاظ عاطفی 

اشباع نماید.
* این را هر دو به یاد داشته باشند که اولین راه حل آخرین راه حل 
نیست و از به زبان آوردن کلمه طلاق در خانه خودداری نمایند، وقتی 
کلمه طلاق به میان آمد بنیان خانواده بلرزه در می آید. همان طور که 

وقتی طلاق عملی شود عرش خدا به لرزه در می آید.
*اغلب همسران از اسرار به عنوان حربه ای علیه یکدیگر استفاده 
می کنند. یک وکیل به همسر خود گفته بود که با همکارانش مشکل 
دارد مدتی بعد که آن دو با یکدیگر بحث کردند ، همسرش به او گفت 
:» می بینی هیچ کس نمی تواند با تو کنار بیاید « این سوء استفاده از 

اسرار همسر ، اعتماد به همدیگر را کمتر می کند.
*صداقت زیربنای زندگی است و همه صفات عالیه در آن نهفته 
است . صداقت نهایت شکوفایی عزت و پایه ای در زندگی یک زن و 
شوهر است. عدم صداقت و دو رویی ، نفاق ، آفت بزرگ خانواده است 
که زن و شوهر می توانند از روز اول با عهد و پیمان بر این که زیر بنای 

زندگی شان صداقت باشد ، این آفت را دور کنند

رمضان، ماهی پر از برکت برای کنکوری ها

تعارضاتهمسرانوراهحلآن

دوشنبه  بیست وچهارم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4024

جانشین فرمانده انتظامی استان لرستان :

جاعلمیلیاردیقولنامهجعلیدرخرمآباد
دستگیرشد

جانشین فرمانده انتظامی استان لرستان ، از دستگیری جاعل و کشف یک فقره جعل 
به ارزش یك میلیارد و 2۰۰ میلیون ریال در خرم آباد ، خبر داد. 

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس ، سرهنگ  علی احمدی تبار  گفت : در 
پی مراجعه یک شهروند به پلیس آگاهی استان و اعلام اینکه حدود پنج سال پیش 
قطعه زمینی به مساحت چهارهزار و 5۰۰ متر مربع از فردی خریداری که متوجه شده 
فروشنده با روش های متقلبانه و با دستکاری اصل قولنامه ، مقدار یک هزار و 6۰۰ متر 
مربع از زمین را تصرف کرده است ، موضوع در دستور کار کارآگاهان اداره مبارزه با جعل 

و کلاهبرداری این پلیس قرار گرفت. 
وی افزود : با بررسی به عمل آمده مشخص شد ، کلاهبردار با جعل قولنامه مقدار یک 
هزار و 6۰۰ متر مربع زمین فروخته شده را تصرف که با هماهنگی مقام قضائی جاعل 
در خرم آباد شناسایی و دستگیر شد. جانشین انتظامی لرستان ، گفت: متهم به جرم 
خود اعتراف و یك میلیارد و 2۰۰ میلیون ریال کلاهبرداری از وی کشف شد. احمدی 
تبار خاطر نشان کرد: جاعل همراه پرونده جهت سیر مراجع قانونی به مراجع قضائی 

معرفی شد.

جانشین فرمانده انتظامی استان کرمانشاه خبر داد:

عاملفروش20میلیاردازاموالدولت
دستگیرشد

جانشین فرمانده انتظامی استان کرمانشاه از دستگیری یک کلاهبردار میلیاردی که 
اقدام به جعل اسناد اموال دولتی می کرد، خبر داد.

سرهنگ علیرضا مرزبانی اظهار داشت: در پی ارسال یک فقره پرونده از مراجع قضایی 
مبنی بر این که فردی با ترفندهای منحصر به فرد اقدام به کلاهبرداری می کند، موضوع 

در دستور کار مأموران انتظامی این استان قرار گرفت.
وی ادامه داد: در بررسی های انجام شده مشخص شد، فرد کلاهبردار با جعل اسناد 

اقدام به فروش اموال دولتی و اخاذی از طعمه های موردنظر خود می کند.
جانشین فرمانده انتظامی استان کرمانشاه بیان کرد: با هماهنگی مقام قضایی، متهم 
توسط رئیس کلانتری 12 محله 22 بهمن و عوامل گشت کلانتری مربوطه دستگیر شد 
و در تحقیقات به جرم خود مبنی بر این که با جلب اعتماد افراد و بعد از دریافت پول، 

اسناد جعلی اموال دولتی را به آ ن ها ارائه داده، اعتراف کرد.
مرزبانی با بیان اینکه ارزش این اموال بالغ بر 2۰ میلیارد ریال است، افزود: متهم به 
همراه اسناد جعلی که اموال دولتی را شامل می شد پس از تکمیل تحقیقات به مراجع 
قضایی معرفی و از آن طریق با صدور وثیقه 25 میلیارد ریالی، روانه زندان مرکزی 

کرمانشاه شد.

حمل100کیلوتریاکدرپوشش
بارسنگآهن

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان اصفهان از کشف 1۰۰ کیلو تریاک که 
به طرز ماهرانه ای زیر بار قانونی سنگ آهن جاساز شده بود و دستگیری یک سوداگر 

مرگ، خبر داد. 
سرهنگ "جهانگیر کریمی" در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس گفت: در پی 
کسب خبری مبنی بر این که قاجاقچی حرفه ای مواد مخدر قصد دارد، یک محموله مواد 
مخدر را از یکی از استان های شرقی وارد شهر اصفهان کند، بررسی موضوع در دستورکار 

ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر اصفهان قرار گرفت. 
وی ادامه داد: ماموران جهت بررسی موضوع به یکی از محورهای ورودی شهر اصفهان 

در سمت شرق اعزام شدند و کامیون فرد قاچاقچی را شناسایی کردند. 
این مقام انتظامی، بیان داشت: این کامیون که حامل بار قانونی سنگ آهن بود، 
متوقف و پس از هماهنگی با مقام قضائی در بازرسی از آن 1۰۰ کیلو تریاک زیر بار 

کشف شد. 
سرهنگ کریمی، اظهار داشت: در این خصوص یک نفر دستگیر که پس از تشکیل 

پرونده جهت سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی تحویل داده شد. 
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان اصفهان در پایان خاطر نشان کرد: نیروی 
انتظامی با قاچاقچیان مواد مخدر و سوداگران مرگ به شدت برخورد می کند و اجازه 

جولان و سرکشی به آنها نخواهد داد.

 رئیس پلیس امنیت پایتخت ، از دستگیری یک کلاهبردار در شهر تهران خبر داد و گفت: 
این متهم با ارسال پیامک فروش بلیت های ارزان قیمت پروازهای خارجی و داخلی، اقدام به 
کلاهبرداری از شهروندان می کرد که با شکایت مالباختگان و تلاش ماموران پلیس پایتخت، 

شناسایی و دستگیر شد. 
سرهنگ لطفی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، گفت: با شکایت های ارائه 
شده از سوی شهروندان و مسافران پرواز های داخلی و خارجی به مقام قضائی، پرونده ای 
در خصوص کلاهبرداری و جعل عنوان به این یگان ارجاع شد و تیمی از ماموران پلیس 
امنیت عمومی پایتخت برای بررسی موضوع وارد عمل شد.وی افزود: در بررسی های انجام 
شده مشخص شد که فردی به نام "م .پ" با ارسال پیامک های انبوه به شهروندان ادعا می 
کرد که می تواند پرواز های ارزان قیمت لحظه آخری را برای مشتریانش فراهم نماید و با 
این شگردها و همچنین تماس های مکرر که اگر تا چند دقیقه دیگر پول واریز نشود بلیت 
به دیگری واگذار می شود، عملا مالباختگان را در موقعیت اضطراری قرار داده و از آنها 
مبالغی را به عنوان وجه بلیت دریافت می کرده است.سرهنگ لطفی عنوان داشت: این 
متهم همچنین با جعل عناوینی همچون فرزند یکی از فرماندهان عالی رتبه نظامی کشور و 
مسئولان دولتی، با وعده های دریافت وام های سنگین با نرخ سود پایین، اقدام به کلاهبرداری 

از شهروندان کرده و ضمن فریب آنها وجوه قابل توجهی را از آنها دریافت می کرد.رئیس 
پلیس امنیت عمومی تهران بزرگ ادامه داد: در بررسی های اولیه از سوی ماموران مشخص 
شد که این کلاهبردار، در استان های، بوشهر، البرز، اصفهان و تهران اقدام به کلاهبرداری 
کرده است.وی اظهار داشت: به این ترتیب تحقیقات پیرامون شناسایی محل سکونت متهم 
گسترده تر شد و در نهایت این متهم چندی پیش از سوی ماموران در تهران دستگیر و 
پس از بازجویی های تخصصی به جرم خود مبنی بر جعل عنوان و کلاهبرداری اعتراف کرد.

رئیس پلیس امنیت عمومی تهران بزرگ ضمن توصیه به شهروندان در خصوص فعالیت های 
مجرمانه کلاهبرداران در فضای مجازی و به صورت پیامکی، از آنها خواست در صورت 
برخورد با موارد مشکوک و مشابه مراتب را به پلیس اطلاع دهند تا برخوردهای قانونی با 
موضوع صورت گیرد.سرهنگ لطفی در پایان خاطرنشان کرد: برابر هماهنگی های به عمل 
آمده با مقام قضائی، متهم پرونده هم اکنون با قرار قانونی و برای شناسایی سایر جرایم در 
اختیار ماموران پلیس امنیت عمومی تهران بزرگ قرار دارد و شکات و مالباختگان جهت 
شناسایی و یا پیگیری پرونده می توانند به مرکز عملیات ویژه این پلیس واقع در بزرگراه 
جلال آل احمد، خیابان ناظریان قمی، کوچه پارک، پلاک 1 مراجعه و یا با شماره تلفن 

21868844 تماس بگیرند.

 فرمانده انتظامی ویژه غرب استان تهران از دستگیری 17۹ 
سارق و انهدام 22 باند سرقت و کشف 26۰ فقره سرقت در 

عملیات  شنبه شب گذشته این پلیس خبر داد. 
سردار محسن خانچرلی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه 
انتظار  و  مردمی  مطالبات  که  این  بیان  با  پلیس  خبری 
مسئولان در خصوص امنیت اجتماعی به صورت پررنگ 
تر از سوی پلیس استان پیگیری می شود، گفت: با اجرای 
طرح امنیت انتظامی و اجتماعی و همچنین در بحث مبارزه 
با سرقت،  شنبه شب گذشته با هماهنگی مقام قضائی در 
عملیاتی ویژه، 17۹ سارق دستگیر شدند و 26۰ فقره انواع 
سرقت کشف شد. وی با اشاره به متلاشی شدن 22 باند 
سرقت در این عملیات توسط کارآگاهان پلیس، گفت: با در 
دسترس بودن سوابق موجود و پیگیری های صورت گرفته، 

محل اختفای این افراد شناسایی شد و تیم های عملیاتی 
پلیس غرب استان تهران در عملیات شب گذشته این افراد را 
دستگیر کردند. فرمانده انتظامی ویژه غرب استان تهران، ادامه 
داد: در این عملیات ماموران، 22 نفر از اراذل و اوباش دستگیر 
شدند؛ که هر کدام دارای سوابق متعدد بودند.رئیس پلیس 
غرب استان تهران از افزایش 14درصدی دستگیری سارقان 
از ابتدای امسال تاکنون نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
خبرداد و گفت: پلیس با هرگونه ناهنجاری و زشتی با اقتدار 
برخورد می کند و اجازه جولان به هیچ مجرمی را نخواهد داد.

سردار خانچرلی با اشاره به این که اجرای طرح امنیت انتظامی 
و اجتماعی در غرب استان تهران به طور مستمر و جدی 
در حال پیگیری است، گفت: با هماهنگی های انجام شده با 
مقام قضائی، تمامی متهمان پس از تکمیل پرونده به دادسرا 

معرفی شدند تا به جرایم آنها رسیدگی شود.فرمانده انتظامی 
ویژه غرب استان تهران، توجه به خواسته ها و مطالبات مردم و 
پیگیری جدی آنها را مورد تاکید قرارداد و گفت: شأن پلیس، 
خدمتگزاری به مردم است، پس باید به دقت به مشکلات 

آنان رسیدگی شود.
فرمانده انتظامی ویژه غرب استان تهران در پایان با ارزیابی 
مثبت از بازخورد طرح های ارتقاء امنیت اجتماعی تاکید کرد: 
ایجاد جو روانی امنیت و آرامش در جامعه در گرو تلاش 
مضاعف دستگاه قضائی و انتظامی است که در این میان 
نیروی انتظامی همواره پیشگام تامین امنیت در سطح جامعه 
است و با هنجارشکنان در همه زمینه ها برخورد قانونی دارد 
که نتیجه آن را می توان در افزایش سطح رضایت شهروندان 

مشاهده کرد.

 مأمور شجاع پلیس راهور که در جریان حادثه ای جان یک راننده کامیون را نجات داده 
اما خودش به شدت مصدوم شده بود، پس از 21روز که در حالت کما بود، جان خود را از 

دست داد.
ستوان یکم »سیدحسن صالح نژاد« افسر 45ساله پلیس بزرگراه راهور فاتب روز 2۰ 
اردیبهشت ماه در مسیر شمال به جنوب بزرگراه یاسینی بعد از مشاهده تخلف یک دستگاه 
کامیون میکسر دستور توقف آن را صادر کرد.وی در ادامه از خودروی پلیس پیاده و مشغول 
اعمال قانون راننده متخلف شد اما درست در همان زمان یک خودروی پراید که با سرعتی 
سرسام آور در حرکت بود بعد از سبقت گرفتن از سمت راست یک کامیون کنترل خودرو را از 
دست داد و به شدت با این مأمور وظیفه شناس برخورد کرد.به گفته شاهدان هنگام وقوع حادثه 
راننده کامیون میکسر پشت به خودروی متخلف بود و آن را نمی دید اما ستوان صالح نژاد که در 

یک لحظه متوجه سرعت زیاد پراید شده بود با شجاعت تمام راننده کامیون را به کنار بزرگراه 
هل و جانش را نجات داد اما حادثه آنقدر سریع اتفاق افتاد که وی نتوانست خودش را نجات 
دهد.به دنبال این حادثه مأمور فداکار به بیمارستان منتقل شد. او دچار شکستگی های زیادی 
در دست و پا و لگن شده بود اما مهم ترین آسیب وی ضربه سنگینی بود که به جمجمه اش 

وارد شده بود و همین موضوع سبب شد که او به کما برود.
 سیدعلی صالح نژاد یکی از اعضای خانواده مأمور فداکار در این باره گفت: سیدحسن آسیب 
شدیدی دیده بود؛ با این حال وقتی مدارک پزشکی او را به متخصصان مغز و اعصاب نشان 
دادیم اعلام کردند اگر او بتواند یک ماه دوام بیاورد از کما خارج می شود اما سرانجام جان خود 
را از دست داد.وی درباره راننده پراید متخلف گفت: او با بی احتیاطی اش خانواده ای را داغدار 

کرد و ما را با غم از دست دادن سیدحسن تنها گذاشت.

 خلافکار سابقه دار که با جعل احکام دادگستری اقدام 
به کلاهبرداری از شهروندان می کرد، توسط پلیس پایتخت 

شناسایی و دستگیر شد.
به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان،در پی ارجاع چندین 
فقره گزارش و شکایات مردمی به کلانتری 125 یوسف 
آباد مبنی بر جعل عنوان و کلاهبرداری توسط شخصی به 
هویت "جابر" پرونده ای در این رابطه تشکیل و رسیدگی 
به موضوع در دستور کار ماموران تخصصی  این یگان قرار 
گرفت.ماموران در خلال تحقیقات پلیسی دریافتند متهم 
ضمن جعل احکام نظامی و انتظامی اقدام به کلاهبرداری از 
شهروندان می کند به همین منظور نتیجه تحقیقات به مقام 
قضایی ارجاع شد و دستور دستگیری متهم از سوی بازپرس 
داسرای ناحیه 2 تهران صار شد.در ادامه  ماموران اقدامات 

خود را آغاز و پس از 3 ماه کار اطلاعاتی و اقدامات فنی و 
پلیسی در نهایت مخفیگاه متهم که یک  منزل مجردی بود 
را در محدوده خیابان ایران زمین شناسائی و پس از اخذ 
دستورات لازم از بازپرس پرونده  پس از ورود به منزل متهم 
را دستگیر کردند.سرهنگ رحمان نعمتی، سرکلانتر سوم 
پلیس پایتخت درباره این خبر به باشگاه خبرنگاران جوان 
گفت: پس از بازرسی از محل اختفا متهم )منزل مجردی( 
مدارک جعلی شامل تعدادی احکام قضائی،نظامی و انتظامی 
و چندین قطعه کارت شناسایی جعلی کشف شد که در این 
رابطه از متهم  سابقه دار  تحقیق شد که به جرائم خود 
مبنی بر جعل عنوان و کلاهبرداری از شهروندان تحت 
پوشش وکیل پایه یک دادگستری و همچنین مامور ناجا 
معترف شد.سرکلانتر سوم پلیس پایتخت  خاطر نشان کرد: 

پرونده متهم جهت تحقیقات تکمیلی و کشف سایر جرایم و 
همچنین شناسایی سایر شکات در اختیار کارآگاهان پایگاه 

سوم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت.

پاتک شبانه پلیس غرب استان تهران به باندهای سرقت؛ 

دستگیری179سارقوانهدام22باندسرقت

مأمورپلیسیکهجانشراپایفداکاریاشگذاشت

کلاهبرداری با جعل احکام دادگستری

دستگیریمامورقلابیدرخانهمجردی

رئیس پلیس امنیت پایتخت  خبرداد:

کلاهبرداریبهشیوهفروشبلیتهایارزانقیمت
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صبحانه با لیست امید، ناهار با دولت، شام با اصولگرایان

 انشعاب فراکسیون ولایت پیش از تشکیل!

»فراکسیون سوم مجلس تشکیل می شود« این خبری است که این روزها در رسانه های 
مختلف منتشر می شود. به این ترتیب به نظر می رسد فراکسیونی که با حضور طیف های 
مختلف اصولگرایی، از جبهه پایداری و یاران احمدی نژاد گرفته تا حزب اعتدال و توسعه 
و اصولگرایان حامی روحانی تشکیل شده بود، جز توافق بر سر انتخاب رئیس مجلس در 
هیچ جای دیگری توافق ندارند. به گزارش ایلنا، حالا تقریبا قطعی است که جمعی از این 
نمایندگان راهی فراکسیون دیگری خواهند شد. شاید به خاطر همین اختلافات »بزرگترین 

فراکسیون مجلس« هنوز نه اساسنامه دارد و نه اعضای مدیریت آن مشخص شده اند.
وحدت می کنیم

با وجود همه این حرف ها هنوز جمعی از نمایندگان مجلس قاطعانه از تشکیل 
فراکسیون صد و هشتاد نفره دفاع می کنند. محمدرضا امیرحسن خانی نماینده مردم طبس 

از نمایندگانی است که می گوید این انشعاب جدی نیست و نباید به آن دامن زد.
نقوی حسینی نیز یکی دیگر از نمایندگانی است که تشکیل فراکسیون سوم را جدی 
نگرفته است و می گوید چنین اعتقادی ندارم که کسی قصد دارد از فراکسیون خارج شود 
و تهدید می کند کسی حق ندارد عضو دو فراکوسیون باشد. هر چند اساسنامه فراکسیون 

ولایت هنوز نوشته نشده است.
امیرآبادی عضو هیئت رئیسه مجلس نیز با حمایت از این فراکسیون می گوید که 
اساسنامه به تایید لاریجانی خواهد رسید. امیر آبادی، کوهکن، دهقان، قاضی زاده هاشمی، 

مصری و حاجی بابایی افرادی هستند که اساسنامه این فراکسیون را خواهند نوشت.
انشعاب می کنیم

جمعی از نمایندگان مجلس که عضو فراکسیون ولایت به شمار می روند به شدت به 
دنبال آن هستند که از این فراکسیون جدا شوند و فراکسیون جدیدی راه بیندازند؛ بهروز 
نعمتی یکی از این نمایندگان است که اتفاقا از سوی همان جمعی که فراکسیون ولایت 

خوانده می شد برای عضویت در هیات رییسه معرفی شد و اتفاقا رای هم آورد.
بهروز نعمتی حساب خود و دوستانش را از جمع فراکسیون ولایت جدا می داند. 
»جلالی، جعفرزاده و لاهوتی« دیگر نمایندگانی هستند که به گفته نعمتی نسبتی با 
فراکسیون ولایت ندارند و احتمالا ستون فقرات اولیه فراکسیون جدید مجلس هستند. 

فراکسیونی که به گفته لاهوتی 1۰۰ عضو دارد.
سیداحسن علوی از جمله معدود نمایندگان کردی است که عضو فراکسیون امید 
نشده است. او می گوید خط مشی فراکسیون ولایت مشخص است و در ادامه راه، اقلیت 
تندروهای حاضر در این فراکسیون، باید مشی معتدل این فراکسیون که نمونه آن را در 
فراکسیون »رهروان ولایت« مجلس نهم دیدیم، بپذیرند. البته ممکن است 1۰ الی 15 
نماینده تندرو هم در دل این تشکیلات حضور داشته  باشند، اما قاعدتاً فراکسیون چارچوب 
و اساسنامه خواهد داشت و همه باید به آن تمکین کنند. علوی گفته که اگر این فراکسیون 
بخواهد نزدیک به اصولگرایان تندرو باشد در کنار نمایندگان مستقل فراکسیون دیگری 

تشکیل خواهد داد.
غلامعلی جعفرزاده نیز که با حمایت لیست امید به عنوان منتخب اول رشت وارد 
مجلس شده است، به ایلنا می گوید: در فراکسیون ولایت برخی دوستان پایداری حضور 
دارند که خط مشی مشخصی دارند که موجب می شود بسیاری از نمایندگان مجلس نتوانند 
با آنها دور یک میز جع شوند. بنابراین ما به این نتیجه رسیدیم که باید فراکسیون مستقل 

خود را تشکیل دهیم.
زیر مجموعه می شویم

برخی از نمایندگان نیز امیدوارند همزمان که عضو فراکسیون ولایت هستند، در 
زیرمجموعه آن فراکسیون خود را تاسیس کنند. فرهاد تجری نماینده قصرشیرین از جمله 
این افراد است که می گوید فراکسیون ولایت که فراکسیون طرفداران آقای لاریجانی است، 
فراکسیون اصلی آقای لاریجانی است و این امر قابل خدشه نیست. حتی اگر فراکسیون 

مستقلان هم تشکیل شود زیر مجموعه فراکسیون ولایت است.
حمیدرضا فولادگر نماینده اصولگرای اصفهان نیز تشکیل زیرمجموعه هایی برای 

فراکسیون ولایت را امری محتمل خوانده است
امیدی نیست ...

حشمت الله فلاحت پیشه نماینده اسلام آباد غرب معتقد است این فراکسیون برای 
ریاست مجلس تشکیل شده بود و در ادامه وضعیت فراکسیون ولایت را اینگونه توضیح 
می  دهد »ما امیدوار بودیم که بشود روی مسائل دیگر به توافق رسید. امیدوار بودیم تغییر 
وزن کشی ها باعث تغییراتی در موضع گیری های سخت برخی اصولگرایان بشود و  آنها را نرم 

کند اما نشد. یعنی امیدی نیست که بشود این فراکسیون را حفظ کرد.«
فراکسیون 1۸0 نفره اصولگرایان بدون حضور اصولگرایان!!

این صحبت ها در حالی مطرح می شود که اصولگرایان کم کم باید قبول کنند که 
تعدادشان 18۰ نفر نیست؛ چه اینکه هرچقدر وضعیت نهایی تشکیل فراکسیون ها 
مشخص تر می شود، عدد اصولگرایان آب می رود. سایت فراکسیون اصولگرایان مجلس نام 

124 نفر را تحت عنوان فراکسیون اصولگرایان منتشر کرده است.
جالب اینجاست که تعدادی از این 124 نفر هم اصولگرای شش دانگ محسوب 
نمی شوند. از جمله نماینده یکی از شهرهای استان اصفهان که دور دوم با حمایت جدی 
لیست امید و سخنرانی تاجگردون وارد مجلس شد یا چند نفر از نمایندگانی که این روزها 

ساز جدایی از فراکسیون ولایت زده اند.

نکـــته

 وزیر امور خارجه آمارهای جدیدی از اثرات مثبت برجام پس از 
آغاز روند اجرایی برنامه جامع اقدام مشترک ارائه کرد.

محمد جواد ظریف در جلسه علنی روز یکشنبه مجلس آمارهای 
جدیدی از اثرات مثبت برجام، حجم مبادلات و سرمایه های آزاد شده 
کشورمان پس از آغاز روند اجرایی برنامه جامع اقدام مشترک ارائه 
کرد.  محمدجواد ظریف که در جلسه علنی امروز مجلس در مورد 
افق های پیش روی جمهوری اسلامی ایران پس از اجرای برنامه جامع 
اقدام مشترک سخن می گفت، اظهار کرد: اعتقاد داریم حضور مردم 
در صحنه سیاسی کشور باعث شده است کسانی که همیشه انقلاب 
اسلامی را مانع رسیدن به اهدافشان می دانستند، در مقابل این ملت 
سر تعظیم فرود آورند و اگر نبود حضور و مقاومت مردم طرف های 
خارجی از فشار و تحریم دست برنمی داشتند و در این هدف یعنی 

جدایی حاکمیت و مردم مأیوس نمی شدند.
 وی افزود: اتفاقی که در برنامه هسته ای افتاد این بود که در یک 
حوزه مشخص بهانه هایی که باعث ایجاد فشار و تهدید علیه کشورمان 
وجود داشت از دنیا گرفته شد اما این به این معنی نیست که دشمنی 

و خصومت آنها با کشور حل شده و کارشکنی ها را کنار گذاشته اند.
ظریف افزود: از زمان به نتیجه رسیدن مذاکرات هسته ای با 
پشتوانه تلاش و مقاومت مردم و اعتماد به خدا و اهل بیت ما هر 
روز به دنبال پیگیری حقوق ایران در دنیا بودیم و باید بدانیم اگر 
برجام نبود قرار بود تحریم ها افزوده شود و روند اجرایی تحریم های 
گذشته علیه ایران ادامه پیدا می کرد و در این مسیر فروش نفتمان 

به صفر می رسید.
وی تصریح کرد: در آغاز کار دولت تدبیر و امید ما فروشمان به 
رقمی به 85۰ هزار بشکه رسیده بود در حالی که پیش از آن و قبل 
از اعمال تحریم ها حدود دو میلیون بشکه فروش نفت داشتیم، اما به 
برکت مقاومت مردم این روند متوقف شد و امروز تولید نفت ما به 

بالاتر از دو میلیون بشکه رسیده است.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخش دیگری از صحبت های خود 
با اشاره به مسیر حل و فصل پی ام دی گفت: هیات های خارجی در 
ایران و پس از حل و فصل ابعاد نظامی پرونده هسته ای نشان می دهد 
که دنیا ایران را محیطی امن برای سرمایه گذاری می داند، اما برخی 
کشورها و صهیونیست ها و سعودی ها به دنبال نشان دادن فضای 
ناامنی در کشور ما هستند و ما باید بدانیم که نباید به این فضا دامن 
بزنیم و جو روانی علیه کشورمان تشدید کنیم و دائم بگوییم که 

تحریم ها برداشته نشده و شاید به زودی اجرای برجام متوقف شود.
وی تاکید کرد: پس از اجرایی شدن روال برجام ماهانه رقمی 
حدود 7۰۰ میلیون دلار وارد خزانه ای شد که موجودی فراوانی 
نداشت و نباید ما واقعیت را زیر سوال ببریم. همچنین منابع مالی مان 
قابل وصول شد و بسیاری از بانک ها ارتباطات خود را با ایران از سر 
گرفتند. ظریف با بیان اینکه شرایط برای بازگشایی اعتبار اسنادی 
برای کشورمان و تجار فراهم شده، گفت: تا 11 خردادماه حدود 
4172 مورد اعتبار اسنادی یا همان ال سی باز شده و این رقم رو به 
افزایش است. همچنین تا به امروز 5 میلیاد دلار بدهی نفتی اماراتی ها 
به ایران، دو میلیارد دلار بدهی شل به ایران، شش میلیارد دلار از 
بدهی نفتی هندی ها به ایران و تقریباً تمام مطالبات کشورمان از یونان 

به کشور بازگشته است.
 ظریف تاکید کرد: در شرایطی که این دستاوردها برای کشورمان 
ایجاد شده نباید دائم القا کنیم که ایران یک کشور پرخطر است و 
هر روز تحریم ها ممکن است بازگردد و در مسیری که صهیونیست ها 
و سعودی ها می خواهند گام برداریم؛ البته هنوز برخی از مشکلات 
وجود دارد اما این موانع و مشکلات هیچ ارتباطی با برجام ندارد و 

دیواری که در طول سال ها بلندتر و بلندتر شده است.

40 میلیارد دلار منابع اعتباری در کشور ایجاد شده است
وی خاطرنشان کرد: امروز خطوط اعتباری پیش روی کشور قرار 
گرفته و به دلیل حساسیت دولت برای هدایت این خطوط اعتباری 
و ارتباطات حاصله به سمت نیازهای داخلی کمی حرکت با فکر و 
طمأنینه بیشتر است اما بدانیم حدود 4۰ میلیارد دلار منابع اعتباری 
در کشور با دنیا ایجاد شد و در طول تاریخ ایران 6۰ توافق حمایت از 
سرمایه گذاری خارجی با طرف های مختلف امضا شده که هفت توافق 

آن در طول سال های پس از برجام بوده است.
وی تصریح کرد: تاکنون بیش از سه میلیارد دلار سرمایه گذاری 
خارجی در کشورمان به تصویب رسیده که قطعا این رقم رو به 

افزایش خواهد بود.
 ظریف در ادامه اظهار کرد: دولت سعودی توانست مقدار زیادی 
از بازارهای نفتی را ببلعد و ما خوشبختانه توانسته ایم از زیر ۹۰۰ 
هزار بشکه صادرات نفت به دو میلیون بشکه برسیم و شرکت های 
معتبر بین المللی به سمت ایران سرازیر شده اند؛ شرکت هایی که اگر 
در نمایشگاه ها به سمت آنها می رفتیم اعلام می کردند که نمی توانیم 
با شما حرف بزنیم یا به عنوان مثال اگر در دوبی به سراغ ماکروسافت 
می رفتیم به ما می گفتند که اجازه ندارند با ما حتی صحبت کنند، 
اما امروز نمایندگان ماکروسافت در ایران هستند و این ما هستیم که 

شرایط امروز را رقابتی کرده ایم.
وزیر امور خارجه در ادامه اظهار کرد: در حوزه حمل و نقل نیز 
خوشبختانه ناوگان هوایی، کشتیرانی و ریلی در حال بازسازی هستند. 
فرامو ش نکنیم در شرایط عادی، مذاکره و اجرای یک قرارداد چند 
میلیاردی سال ها طول می کشید به عنوان مثال قرارداد فولاد مبارکه 
برای مذاکره پنج سال طول کشید اما ما ظرف پنج ماه توانستیم 

بسیاری از این قراردادها را به مراحل خوبی برسانیم.
ظریف تصریح کرد: موانع، مخالفت ها، کارشکنی ها و شیطنت ها را 
فراموش نکرده ایم و قرارمان نبود که اختلافات مبنایی و اصولی مان 
را با دیگران حل و فصل کنیم. اعتقاد داشته و داریم که جمهوری 
اسلامی ایران براساس حفظ آرمان ها و دیدگاه های امام و رهنمودهای 

رهبری به پیش می رود و قصد مذاکره در اینها را نداشته ایم.
وی افزود: تلاشمان این بوده است که با حفظ این مبانی بهانه ها را 
بگیریم. نباید بهانه تراشی کنیم باید تلاش کنیم که بهانه ها گرفته شود 
و با فراهم کردن بستر اقتصاد مقاومتی فضایی برای سرمایه گذاری در 
تولید و اشتغال ایجاد شده است، فضایی که به برکت حضور نیروهای 

مسلح آرم ترین فضای منطقه است.
وزیر امور خارجه ادامه داد: به برکت مقاومت و حضور مردم در 
پای صندوق های رای امید دشمنان نظام اسلامی ناامید شده است. 
اجازه ندهید این فضای مبارکی که به برکت خون شهدا به وجود آمده 
دستخوش اختلافات جناحی شود و سرمایه گذاران داخلی را ناامید 
کند و برای سرمایه گذاران خارجی نیز اینگونه القا کند که محیط ایران 

همچنان با تحریم است.

قرارمان نبود که تحریم های 
شرکت های آمریکایی را برداریم

ظریف در ادامه اظهار کرد: قرارمان نبود که تحریم های شرکت های 
آمریکایی را برداریم. همان طور که می بینید وزیر خارجه آمریکا به 
جای اینکه با قلدری بگوید ما تحریم می کنیم ناگزیر از گفتن آن است 
و می گوید که ما تلاش می کنیم که تحریم ها را برداریم. بحث بر این 
است که برای اینکه بر ایران تحریم بگذارند امروز فرار می کنند از این 

اتهام که تحریم ها را علیه ایران ادامه دهند.
ظریف همچنین بیان کرد: دستاورد خون شهدا و تلاش مقاومت 

مردم و خدمتگذاران تان را فراموش نکنید.
ماه گشایش  پنج  در  معادله   براساس کدام  تصریح کرد:  وی 

اقتصادی ایجاد می شود که ما انتظار داریم پس از پنج ماه از اجرایی 
شدن برجام مشکلات فراوان گذشته به یکباره حل شود و دائم روی 

این موضوع تمرکز کنیم؟
ایران  اسلامی  جمهوری  قدرت  مبانی  کرد:  تاکید  ظریف 
استکبارستیزی و حرکت ضدسلطه است؛ به همین دلیل است که 
عربستان و صهیونیست ها علیه ما تلاش می کنند و ما اصول خود 
یعنی حمایت از مقاومت و تلاش علیه استکبارستیزی کوتاه نمی یاییم 
و ما در گذشته نیز این را بارها گفته ایم و اگر امروز برخی تحریم ها و 
فشارها علیه ما اعمال می شود به دلیل همین مبنای فکری است و ما 

به خاطر چند دلار از اصولمان عدول نمی کنیم.
وی همچنین در ادامه خاطرنشان کرد: مذاکرات هسته ای با 
هدایت و نظارت رهبری شکل گرفته و قطعاً حمایت ها و هدایت های 
داهیانه ایشان در این مسیر باعث افتخار تیم مذاکره کننده بوده است 

و اگر این حمایت ها نبود نتیجه مورد نظر حاصل نمی شد.
وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به ارائه منظم گزارش از روند 
اجرای برجام براساس مصوب مجلس گفت: ما 27 فروردین طبق 
قانون گزارش کامل و صادقانه ای را ارائه کردیم و گزارش بعدی را 27 
تیرماه ان شاءالله ارائه خواهیم کرد و قطعاً قانون برای ما یک مبناست.

وی همچنین درخصوص رسوایی اخیر عربستان در سازمان ملل 
خاطرنشان کرد: اتفاقی که افتاد که قطعا باعث شرمندگی سازمان 
ملل است، تکرار اتفاقات گذشته است که امروز با نمود قدرت ایران 
و فروکش کردن هیاهوها نمود بیشتری پیدا کرد و توجه کنیم که 
عربستان هیچگاه تغییر نکرده است و این رفتارها به خاطر قدرت 
جمهوری اسلامی ایران است و فضاحت های این کشور که پشت 
غبار ایران هراسی و ایران ستیزی سال ها پنهان شده بود دیگر قابل 

کتمان نیست.
وی تاکید کرد: اگر آنها نخواهند از تروریست ها  و افراطی ها که 
روزی دامن آنها را خواهد گرفت، حمایت کنند و اگر نخواهند یمن را 

به خاک و خون بکشند و اگر بخواهند برخی رفتارهایشان را اصلاح 
کنند ما مشکلی با کشورهای همسایه و دوست نداریم و عربستان هم 
زیر این چتر قرار می گیرد و اینکه امسال حج را لغو کردیم به خاطر 

تاکید بر روی عزت و صحت حجاج مان بود.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به برنامه وزارت 
امور خارجه برای تحقق اقتصاد مقاومتی گفت: ما در وزارت خارجه 
اصول اقتصاد مقاومتی را دنبال می کنیم و شرایط برای سرمایه گذاری 
در ایران برای تحقق اقتصاد مقاومتی را مهیا می کنیم و باید هر 
ایرانی در هر جای دنیا احساس کند می تواند در داخل کشور آزادانه 
سرمایه گذاری کند و می تواند هر زمانی که خواست در کشور حاضر 

و یا از آن خارج شود.
ظریف با بیان این مطلب که به زودی دعوای حقوقی جمهوری 

اسلامی ایران علیه آمریکا تقدیم مراجع بین المللی خواهد شد، گفت: 
اقدامات لازم برای برخورد با دست اندازی غیرقانونی به اموال جمهوری 
اسلامی ایران انجام شده و به زودی دعاوی حقوقی جمهوری اسلامی 
ایران علیه ایالات متحده در دیوان بین المللی دادگستری جاری 
خواهد شد و به دنیا نشان خواهیم داد که اقدام آمریکا قانون شکنی 
بوده است و این اتفاق به هیچ عنوان به معنای تحقیر جمهوری 
اسلامی ایران نخواهد بود و امروز کشورمان در اوج عزت است و تحقیر 

ملت ما مربوط به دوران دیگری بود.
وی درخصوص کمیسیون مشترک اجرای برجام گفت: جلسات 
این کمیسیون و کارگروه های زیرمجموعه آن به طور منظم برگزار 
می شود و ما هر روز اقدامات مربوط به برجام را پیگیری می کنیم و 
تعهدات طرف مقابل را تا مثقال آخر وصول می کنیم. وی خاطرنشان 
کرد: ما حدود هفت تا هشت سال از قوانین بین المللی عقب هستیم 
و در این سال ها ارتباط مان با بانک های خارجی قطع بود قوانین 
متعددی تغییر پیدا کرد و ما از مجلس تقاضا داریم پیوستن ایران 
به کنوانسیون های جدید را مطابق با لایحه های وزارت اقتصاد، وزارت 
خارجه و سایر بخش ها دریافت می کند مورد بررسی قرار دهد. وزیر 
امور خارجه در بخش پایانی صحبت های خود درخصوص شرایط 
توسعه گردشگری در کشورمان گفت: مبنای فکری ما حفظ عزت 
ایران است و ما بر همین اساس هیچ وقت به طور یکجانبه با هیچ 
کشوری لغو روادید نمی کنیم و تنها لغو روادید به صورت دوجانبه 

اتفاق خواهد بود و در این مسیر عزت ایرانی برای اولویت داریم.

پاسخ به سوالات نمایندگان
وزیر امور خارجه پس از پایان ارائه گزارش خود در صحن علنی 

مجلس به سوالات نمایندگان نیز پاسخ داد.
محمد جواد ظریف در پاسخ به سوالی مبنی بر این که پس از 
برجام نقش وزیر خارجه برای تشویق سرمایه گذاران برجسته بوده 

است اما بعضی از بانک های بزرگ همکاری لازم را انجام نمی دهند، 
گفت: در این موضوع دو نکته وجود دارد؛ یکی این که بانک های 
بزرگ حدود 7-8 یا 1۰ سال مورد تحریم بوده اند و جریمه شده اند. 
مانند بانکی در سوییس که دو میلیارد دلار جریمه شده یا یکی از 
بانک های آلمان نیز به همین ترتیب. لذا فضای روانی که در بانک ها 
وارد شده است را باید بشکنیم اما چگونه؟ به آمریکا و اروپایی ها فشار 

وارد می آوریم که بانک ها را راضی کنند تا وارد سرمایه گذاری شوند.
وی افزود: راه دیگر باز کردن مسیری برای بانک هاست؛ غیر از 
بانک هایی که خیلی پر سر و صدا هستند بانک های زیادی در دنیا 
وجود دارند که به سمت ایران می آیند؛ از طرف دیگر می توانیم فضای 
رقابتی ایجاد کنیم. باید کاری کنیم بانک هایی که از این قافله عقب 

مانده اند احساس نکنند که تصمیم درستی گرفته اند.
وزیر خارجه با اشاره به این که در این مورد تحریمی علیه ایران 
وجود ندارد، گفت: ما نباید این را خودمان تبلیغ کنیم، تنها جایی 
که تبلیغ می کنند بعضی از دوستان در داخل هستند؛ بنابراین باید 
فضای رقابتی ایجاد کنیم و حتی بنده در سفر قبلی که به اروپا داشتم 
تعدادی از مسوولان بانک ها نیز با ما بودند و در سفری است که امشب 

به اسلو خواهم داشت مذاکرات بانکی و سیاسی انجام خواهیم داد.
ظریف تصریح کرد: همچنین در دیداری که با اعضای 5+1 
خواهیم داشت در اجرای صحیح برجام تاکید خواهم کرد. زیرا در 
حوزه اقتصاد و سرمایه گذاری مهمترین عامل برای سرمایه  گذاری 

ایجاد فضایی امن و بی تنش است.
ظریف همچنین در پاسخ به سوال دیگری درباره این که آمریکا 
قانونی را به تصویب رساند در مورد روادید کسانی که به ایران می آیند 
و باید دوباره کسب اجازه کنند و این مساله با روح برجام مغایر است، 
اظهار کرد: زمانی که این خبر را شنیدم با آقای کری تماس گرفتم 
و گفتم این خلاف قانون است و او هم تعهد کرد که اقدامات لازم 

را انجام دهد.
وی تصریح کرد: در مورد بازرگانان اروپایی و کشورهای سی 
و هشت گانه ای که امکان سفر بدون روادید به آمریکا داشتند در 
حال حاضر وضع شان بد نیست. با این تفاوت که الان می روند و یک 
ویزای ده ساله دریافت می کنند لذا از طرف تجاری این موضوع مانعی 

نخواهد داشت.
ظریف ادامه داد: ممکن است در ارتباطات مردمی مشکل باشد 
که مذاکرات مان را در این زمینه ادامه می دهیم. البته طرف آمریکایی 
می داند که این قانون مانع روابط اقتصادی با ایران شود، نقض برجام 

است نباید این کار صورت گیرد.
وزیر امور خارجه در پاسخ به این صحبت  لاریجانی که آیا 
پیگیری ها ادامه دارد، گفت: مقداری از طرف مقابل این مساله حل 
شده است. در حال پیگیری هستیم. مکانیسمی هم از طریق کنسولی 

ما ایجاد شده که موضوع پیگیری شود.
بر اساس این گزارش، ظریف همچنین در پاسخ به سوال دیگری 
در مورد این که بعد از توافق هسته ای تحریم هایی علیه اشخاص و یا 
افرادی ایجاد شده است، گفت: در حوزه هسته ای حتی یک تحریم 
هم اضافه نشده است؛ البته افراد جدیدی را وارد فهرست کرده اند و ما 
تنها در حوزه موشکی پاسخ دادیم. این که در حوزه موشکی با طرف 

غربی مذاکره نکردیم.
وی خطاب به نمایندگان مجلس اظهار کرد:  گفت وگویی که 
نمایندگان مجلس آمریکا با اعضای وزارت خارجه این کشور داشتند 
را بروید بخوانید. نمایندگان مجلس به نمایندگان وزارت خارجه 
آمریکا می گویند که شما چه کار کرده اید؟ ممنوعیت قطعی برای 
برنامه موشکی ایران را به یک برنامه آبکی تبدیل کردید، متاسفم که 
این گفت وگوها در اختیار مردم قرار نمی گیرد که بدانند نمایندگان 
مجلس آمریکا به اعضای وزارت خارجه این کشور چه می گویند که 

آنها از مواضع شان کنار آمدند.
وی تاکید کرد: بنابراین تمام بحث موشکی را توانستیم با اقتدار 
حفظ کنیم. لذا برنامه موشکی نقض برجام نیست. می گویند با 
قطعنامه 2231 همخوانی ندارد و برای آرام کردن افکار عمومی خود 
به فهرست های قبلی خود افرادی را اضافه کردند که پاسخ به آنها 
این است که تقویت توان موشکی ایران دفاعی و برای جلوگیری از 
تعدی و چشمداشت به خاک و منافع جمهوری اسلامی ایران است 
که نیروهای مقتدر ما اجازه نمی دهند که هیچ کس چشمداشتی 

داشته باشد.
وزیر امور خارجه همچنین در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر این 
که برای هر نوع تحریمی که اعمال شود باید اقدام متقابل صورت 
گیرد، گفت: در شورای عالی امنیت ملی چارچوب هایی بیان شده 
است که به عنوان اقدام متقابل در مقابل اقدامی که آنها انجام دهند 
ما نیز آن اقدامات را انجام خواهیم داد لذا چارچوبی که در شورای 
امنیت ملی به تصویب رسیده است، مسوولیت را مشخص می کند 
و اگر تخطی صورت گیرد در راستای نقض برجام بوده است و یا 
اگر تحریم های جدیدی تحمیل شود که بر اساس آن اقدام متقابل 
صورت می گیرد البته در حوزه موشکی به دستور رییس جمهور 

اقدامی انجام شده است.
ظریف همچنین در مورد قانون داماتو و این که چگونه اعمال 
می کنند، گفت: نمایندگان مجلس آمریکا به دنبال تحریم هستند 
و ما به دولت آمریکا تذکر داده ایم که باید برجام رعایت شود و 
البته در حال حاضر بحث قانون داماتو نیست، قانون ایلسا است و 
تمدید قانون ایلسا مغایر برجام به شمار می رود و نحوه برخورد با این 
قانون در کنگره باعث می شود که برجام نقض شود البته اهداف و 

چارچوب های برجام هم مشخص است.
وزیر امور خارجه همچنین در مورد این که با توجه به تحولات 
منطقه روابط تجاری ما با روسیه باید قوی تر انجام شود و تا کنون 
چه اقداماتی صورت گرفته است، گفت: علاوه بر این که یکی از 
گسترده ترین مذاکرات اقتصادی ما با طرف روسی می باشد اما چین 
هم در جایگاه خود قابل تامل است که قصد دارد 3۰ میلیارد دلار 
به منظور سرمایه گذاری و فاینانس داشته باشد و ما با این دو کشور 
ارتباطات اقتصادی داریم. وی تصریح کرد: با روسیه نیز فاینانس 2.2 
میلیارد دلاری بانکی داریم البته بحثی هم مطرح شده که 5 میلیارد 
دلار در برخی پروژه ها سرمایه گذاری انجام شود. ضمن این که ما 
تلاش می کنیم کاهش تعرفه ها را هم داشته باشیم و محصولاتی 
مانند مواد لبنی و گوشتی هم بتوانیم در برنامه های خود قرار دهیم 
بنابراین سطح روابط اقتصادی ما با روسیه در حال گسترش است. 

روابط بانکی خوبی هم داریم.
ظریف در پایان اظهار کرد: در مورد فاینانس 5 میلیارد دلاری که 
مرحله اول آن دو میلیارد دلار است شرایط مقررات را ارزیابی خواهیم 

کرد تا اطمینان حاصل کنیم منافع ایران تامین می شود.

 ظریف: براساس کدام معادله انتظار داریم پنج ماه پس از برجام مشکلات حل شود؟

اولین گزارش ظریف به نمایندگان دوره دهم

حواشی نخستین گزارش ظریف به مجلس دهم؛
 آرامش ظریف و سکوت دلواپسان

محمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه کشورمان، نخستین گزارش خود را به مجلس دهم ارائه داد؛  مجلسی که این بار 
دلواپس نبود و هیچ کس ظریف را به ریختن سیمان تهدید نکرد.

اولین دستور جلسه علنی دیروز مجلس، ارائه گزارش امیدوار رضایی معاون قوانین مجلس بود که گزارشی درباره لزوم 
تنقیح قوانین و نسخ برخی از احکام قانون بود. او قوانینی مثل قانون مقرری میرزا حسن خان مستخدم مجلس که او پای 
او به وسیله ی توپ مجروح شده بود و اخذ مالیات نیمه از قریه کهنویه یزد را قوانینی دانست که باید حذف شوند. در ادامه، 
 محمدجواد ظریف که چند دقیقه ای از حضورش در پارلمان می گذشت در جایگاه سخنرانان قرار گرفت و گزارشی نسبتا 
طولانی  را مطرح کرد. ظریف در سخنان خود بر اثرات مطلوب برجام اشاره و از حضور بانک های خارجی در ایران دفاع کرد. 
پس از این گزارش،   لاریجانی از ظریف خواست که همچنان در جایگاه سخنرانان باقی بماند و به سوالات نمایندگان پاسخ 
دهد؛ سپس رئیس مجلس، چند سوال را از ظریف پرسید که وزیر امور خارجه کشورمان سعی کرد با ارائه آمار و ارقام و 
توضیحات تفصیلی و تاریخی، نمایندگان را قانع کند. بعد از این،   طبق آیین نامه داخلی مجلس به 5 نفر از نمایندگان فرصت 
داده شد تا هر یک به مدت سه دقیقه، در مورد صحبت های ظریف اظهار نظر کنند؛ در مجلس نهم با توجه به حضور گسترده 
نمایندگان دلواپس،   معمولا چنین فرصتی به انتقاد تند از دولت و وزرات امور خارجه تبدیل می شد،   حتی در جریان حضور 
صالحی و ظریف در یکی از جلسات مجلس،   تهدید حسینیان به ریختن سیمان روی این دو نفر حاشیه ساز شده بود. امروز 
اما با وجود حضور نمایندگان منتقدی چون کریمی قدوسی،   جلسه مجلس بدون حاشیه خاصی ادامه پیدا کرد. صفاری، 
 سالک،  حاجی دلیگانی،   کواکبیان و لاهوتی 5 نماینده ای بودند که به گزارش ظریف واکنش نشان دادند. بیشتر بحث 
نمایندگان به نقض برجام از سوی آمریکا و سرمایه گذاری خارجی اختصاص داشت. در این میان، سالک،   انتقادات تندی 
را به ظریف وارد کرد و نسبت به لزوم استکبارستیزی هشدار داد و دستاوردهای برجام را زیر سوال برد. کواکبیان هم در 
مقابل،  از ظریف به عنوان دیپلماتی ورزیده و کاربلند و انقلابی، افتخار ایران و شخصیتی ممتاز بر دیپلماسی جهان اسلام 
یاد کرد. ظریف پس از استماع سخنان نمایندگان در جایگاه حاضر شد و این بار سعی کرد مواردی را درباره سرمایه گذاری 
خارجی و روادید توضیح دهد. به گزارش ایسنا، گزارش و پاسخ های ظریف در صحن علنی نسبت به سایر وزرایی که در 
روزهای گذشته به مجلس آمدند، مفصل تر بود و وقت بیشتری را به خود اختصاص داد؛   با این وجود رئیس مجلس خطاب 
به نمایندگان گفت: پاسخ به این سوالات با توجه به پیچیدگی اوضاع منطقه و مسائل فراوانی که وجود دارد، وقت زیادی می 
طلبد و جا دارد در جلسه دیگری خدمت آقای ظریف باشیم. او همچنین با اشاره به ظریف که صدای سرفه هایش از پشت 
تریبون مجلس شنیده می شد،   گفت: ایشان امروز هم با زبان روزه خیلی توضیح دادند و گلویشان گرفت! ظریف پس از 
ارائه گزارش خود،  مجلس را ترک کرد و نمایندگان جلسه خود را با بررسی یک فوریت طرح تنقیح قوانین مربوط به مالیات 
ادامه دادند. این نخستین مصوبه مجلس دهم بود که نکات جالبی هم به همراه داشت؛ نمایندگان جدیدالورود که با سیستم 
رای گیری مجلس آشنا نبودند،   چندین بار از هیات رئیسه خواستند تا در این مورد توضیح دهند. پزشکیان، رئیس جلسه 
و سایر اعضای هیات رئیسه چند بار توضیح دادند که نمایندگان باید با استفاده از اثر انگشت خود،   رای مورد نظرشان را در 
سیستم رایانه های مقابل خود ثبت کنند. روز آرام مجلس با چند رای گیری دیگر که تقریبا همه آن ها  با مخالفت نمایندگان 
مواجه شدند ، ادامه پیدا کرد. بعد از این که پزشکیان زنگ پایان مجلس را زد،  بلندگوی مجلس همچنان باز بود و یکی از 

اعضای هیات رئیسه،   توضیح می داد که نمایندگان چطور می توانند تذکرات خارج از دستور خود را ثبت کنند.

متن آگهی
خواهان/ شاکی بتول شیخ باقر دادخواستی به طرفیت خوانده/ متهم محسن شمس 
الواعظین به خواسته مطالبه وجه بابت .... تقدیم دادگاه های عمومی شهرستان قم نموده 
که جهت رسیدگی به شعبه 1۰ دادگاه عمومی حقوقی شهرستان قم واقع در قم، خیابان 
ساحلی، جنب زندان ساحلی، دادگاه های حقوقی شهرستان قم، طبقه همکف، شعبه دهم 
دادگاه عمومی )حقوقی( ارجاع و به کلاسه ۹4۰۹۹82513۰۰1۰64 ثبت گردیده که 
وقت رسیدگی آن 13۹5/5/3 و ساعت 1۰ تعیین شده است. به علت مجهول المکان بودن 
خوانده/ متهم و درخواست خواهان/ شاکی و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی دادگاه 
های عمومی و انقلاب در امور مدنی و دستور دادگاه مراتب یک نوبت در یکی از جراید 
کثیرالانتشار آگهی می شود تا خوانده/ متهم پس از نشر آگهی و اطلاع از مفاد آن به دادگاه 
مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را دریافت و در 

وقت مقرر فوق جهت رسیدگی حاضر گردد. 
معارف وند- دادگاه حقوقی شعبه 10 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان قم

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای علی اسدی فرزند محمد دارای شناسنامه شماره 636۰۰7۹7۹5 به شرح 
دادخواست به کلاسه ۹5۰783 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را 
نموده و چنین توضیح داده است که شادروان محمد اسدی به شناسنامه شماره 314 در 
تاریخ 13۹4/11/3۰ در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن 
مرحوم منحصر است به 1 – علی اسدی فرزند محمد ش.ش 636۰۰7۹8۹5 نسبت 
با متوفی فرزند. 2 - بهروز اسدی فرزند محمد ش.ش 1172 نسبت با متوفی فرزند. 
3 - هوشنگ اسدی فرزند محمد ش.ش 143 نسبت با متوفی فرزند. 4 - پرویز اسدی 
فرزند محمد ش.ش 26۰2 نسبت با متوفی فرزند. 5 – سیاوش اسدی فرزند محمد 
ش.ش 15۹۰۰274۰1 نسبت با متوفی فرزند. 6 – آرزو اسدی فرزند محمد ش.ش 
636۰۰7۹۹۰۹ نسبت با متوفی فرزند. 8 – بطول ده دار فرزند یداله ش.ش 17۹ نسبت 
با متوفی زوجه. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی 
می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر 

نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
دهقان – رئییس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

آگهی
بدین وسیله به اطلاع می رساند شرکت تعاونی مرغ گوشتی معراج قم نسبت به اراضی 
واگذاری استیجاری )موضوع طرح مرغداری دارای پروانه بهره برداری 35۰۰۰ قطعه( به 
مساحت 1۹273 متر مربع واقع در اراضی ملی پلاک 111-اصلی بخش 5 قم شهرستان 
قم موسوم به حسن جوق واقع در جاده ونارچ انصراف داده است، جهت رعایت اولویت 
های موجود در واگذاری زمین )موضوع ماده 14 دستورالعمل اصلاحی ضوابط واگذاری 
اراضی ملی و دولتی(  به منظور مراجعه متقاضیان واجدشرایط دارای توان پرداخت هزینه 
اعیانی این آگهی منتشر می شود  متقاضیان  واجد شرایط حداکثر ظرف مهلت 15 روز از 
انتشار این اگهی به مدیریت امور اراضی استان قم واقع در قم – بلوار الغدیر- سازمان جهاد 

کشاورزی استان- طبقه 6 - اتاق شماره 6۰3 در صورت تمایل مراجعه نمایند.
ماده 14:

الف( افراد بی زمین، کم زمین و روستائیان بیکار ساکن در محل.
ب( متخصصان و کارآفرینان بخش کشاورزی با اولویت ساکنین محل.

ج( افراد با تجربه یا فارغ التحصیلان در رشته های مرتبط با طرح.
د( کارمندان دولت مشروط به ترک اشتغال، باز خرید از خدمت و بازنشستگی.

هـ( سایر اشخاص واجد شرایط. 

در نظر دارد: پروژه گازرسانی به حفره های خالی، توسعه شبکه مرحله 39 شهر قم )PC( را از 
طریق مناقصه عمومی )یك مرحله ای( و پس از ارزیابی کیفی به مناقصه گران واجد شرایط واگذار نماید:

الف:  شرح مختصر کار:
1( لوله گذاری شبکه توزیع فلزی به طول تقریبی 15۰۰۰ متر؛

ب: محل اجرا : سطح شهر قم می باشد. 
ج:  شرایط پیمانکاران متقاضی:

1( توانایی انجام کار در مدت 36۰ روز تقویمی.
2( دارا بودن حداقل پایه 5 در رشته تأسیسات و تجهیزات و یا پایه 5 رشته نفت و گاز از سازمان 

مدیریت و برنامه ریزی کشور.
3( توانایی ارایه ضمانتنامه بانکی یا وجه نقد )واریزی به حساب شماره 21746334۰3۰۰5 سیبا( به 

مبلغ 635/۰۰۰/۰۰۰ ریال به عنوان سپرده شرکت در مناقصه همراه اسناد تحویلی. 
4( توانایی ارایه انواع ضمانتنامه های بانکی جهت اجرای تعهدات قراردادی. 

د: مهلت اعلام آمادگی و دریافت اسناد مناقصه و ارزیابی کیفی تا تاریخ 1395/04/0۸ 
می باشد.

 ـ : مهلت عودت اسناد ارزیابی کیفی و پاکات مناقصه تا پایان وقت اداری مورخ 1395/04/21 می باشد. ه

و:  زمان گشایش پاکات ساعت 1۰:۰۰ روز چهارشنبه مورخ 1395/04/30 می باشد.
مناقصه گران می توانند جهت خرید اسناد مناقصه )به مبلغ 35۰/۰۰۰ ریال با لحاظ مالیات بر ارزش 
افزوده( به آدرس قم, بین میدان امام خمینی و میدان شهید زین الدین کوچه شماره 18 شرکت گاز 
استان قم، امور قراردادها مراجعه نمایند. در ضمن این آگهی از طریق نشانی سایت شرکت گاز استان 
www.spac. یا سایت پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات به آدرس www.nigc-qpgc.ir  :قم به آدرس

ir قابل دریافت است.  
نکات قابل توجه : 

1( ارایه مدارک فوق الذکر هیچگونه حقی را جهت متقاضیان ایجاد نخواهد کرد.
2( کارفرما در صورت درخواست پیمانکار منتخب، به میزان 15% مبلغ اولیه پیمان را به عنوان پیش 

پرداخت طبق شرایط پیمان و در ازای ارایه ضمانتنامه بانکی به پیمانکار پرداخت می نماید.
3( شرکت گاز استان قم در قبول یا رد کلیه پیشنهادها مختار بوده و اعتراضی پذیرفته نخواهد شد.

4( به پیشنهادهای مشروط و مبهم و پیشنهادهایی که بعد از مدت مقرر در آگهی برسد مطلقاً ترتیب 
اثر داده نخواهد شد.

5( در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند با شماره تلفکس امور قراردادهای شرکت گاز 
استان قم 3662۰۰۰4-۰25 تماس حاصل فرمایند.  

شرکت گاز استان قم 

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

آگهی فراخوان مناقصه عمومی ) نوبت اول(

شماره مناقصه : 4-95شماره مجوز:1260
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عادتها را تغییر دهید

تا طاعات بر شما آسان شود

دوشنبه - 24خردادماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4024

نامحــرمانه

اخبـــار

همسر آیت الله رفسنجانی به آی سی یو منتقل شد
گفته می شود: عفت مرعشی همسر آیت الله هاشمی رفسنجانی که ازچند روز پیش در بیمارستان 
بستری است، دیروز به آی سی یو منتقل شد. عفت مرعشی همسر آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی که 
از هفته گذشته به علت بیماری در بیمارستان بهمن تهران بستری شده است صبح روز یکشنبه به بخش 
آی سی یو این بیمارستان منتقل شد. سیدحسن هاشمی، وزیربهداشت، درمان و آموزش پزشکی نیز 
چهارشنبه گذشته با حضور در این بیمارستان از نزدیک در جریان روند معالجات همسر آیت الله هاشمی 
رفسنجانی قرار گرفت و پس ازعیادت دستورات لازم را برای درمان وی صادرکرد و بدون اعلام بیماری وی 
گفت که حال خانم مرعشی رو به بهبود است. عفت مرعشی هفته گذشته دچار دل درد شد که سونوگرافی 
علت آن را تشخیص نداد و این درد در بیمارستان زخم اثنی عشر تشخیص داده شد. براساس این گزارش 
خانم مرعشی از ساعت 3 بامداد سه شنبه هفته گذشته در این بیمارستان بستری شدند تا مورد عمل 
جراحی قرار گیرند که خوشبختانه این عمل با موفقت انجام گرفت و پس از آن به بخش عمومی منتقل 
شدند. با این حال دیروز پس از وخامت حال، خانم مرعشی دوباره از بخش عمومی به بخش ای سی یو 
منتقل شدند. عفت مرعشی متولد متولد 1314 و از خانواده ای روحانی و نتیجهٔ آیت الله العظمی سید 

محمدکاظم طباطبایی یزدی صاحب کتاب عروه الوثقی که جایگاه معتبری در همه حوزه ها دارد، است.

پاسخ رئیس شبکه جهانی ولایت به شبهات بی بی سی فارسی
گفته می شود: حجت الاسلام والمسلمین سید محمدحسینی قزوینی با اشاره به موضوع ثبت 
مؤسسه جهانی ولایت گفت: شبکه جهانی ولایت پنجم تیرماه سال 138۹ تأسیس و ثبت شبکه آن 
نیز در کشور آمریکا توسط آقای سید زهیرالدین نقوی انجام و از همان زمان، فعالیت های آن آغاز شد. 
همچنین برای تقویت کار، این شبکه در سال 13۹3 در انگلستان و لندن به نام بنده ثبت شده است. رئیس 
شبکه جهانی ولایت اظهار داشت: این که برخی شبکه های معاند از جمله بی بی سی فارسی گفته اند 
شبکه جهانی ولایت برای اولین بار در ایران اجازه تأسیس گرفته، دروغ محض است؛ چراکه مطلع هستیم 
تأسیس شبکه ماهواره ای در ایران مطابق با قانون اساسی ممنوع است؛ لذا اسم این مجموعه را مؤسسه 
جهانی ولایت گذاشته ایم و ثبت آن نیز در آمریکا و انگلستان به نام شبکه جهانی ولایت انجام شده است. 
حجت الاسلام والمسلمین حسینی قزوینی با انتقاد از سخنان بی بی سی فارسی، افزود: در ماده پنجم، بند 
سه اساسنامه به »تأسیس و راه اندازی شبکه های ماهواره ای و رسانه های دیجیتالی در خارج از کشور« 

اشاره شده که پاسخی بر این دروغ پردازی ها می باشد.

مگر قرار بود آقای ظریف جهیزیه تهیه کند؟ 
گفته می شود: روز گذشته محمدجواد ظریف در مجلس شورای اسلامی درباره مذاکرات هسته ای 
و دستاوردهای اجرای برجام به نمایندگان گزارشی را ارائه کرد. حاجی دلیگانی که از منتقدان ظریف به 
شمار می رود در این جلسه گفت: یکسری وعده های به مردم داده شد که شرایط خوب می شود، مردم 
کی بایستی سر سفره خودشان نتیجه این اقدامات را ببینند؟ آیا خبر از جیب مردم داریم یا نه؟ آیا اطلاع 
از کارخانه ها و کارگاه های تعطیل شده داریم یا نه؟ آیا از وضعیت کارگران بیکار شده خبر داریم؟ آیا خبر 
داریم چه افرادی فقیر شدند و چه فقیرهایی فقیرتر شدند؟ آیا خبر دارید از دختران عقد کرده دم بخت 
که منتظر چند میلیون تومان برای تهیه جهیزیه هستند؟ آیا خبر داریم که جوانان بیکار ده ها جا فرم 
پر می کنند ولی یکجا به آنها زنگ نمی زنند؟ مصطفی کواکبیان نماینده مردم تهران اما در نطق خود 
در حمایت از محمدجواد ظریف و در واکنش به نطق حاجی دلیگانی گفت: مگر آقای ظریف قرار بوده 

جهیزیه را تهیه کند؟

مطالبه  ۴ میلیاردی بانک ملت ازانگلیس
گفته می شود: مدیرعامل بانک ملت گفت: این بانک برای پیگیری پرونده مطالبه خسارت چهار 
میلیارد دلاری ناشی از تحریم ها از انگلستان به تازگی کمیته راهبردی تشکیل داده است. علی رستگار 
در نشست مشترک این بانک و وکلای انگلیسی این پرونده اظهار داشت: این بانک مصمم است از همه 
امکانات و توانمندی های داخلی و خارجی برای احقاق حقوق خود و اثبات مطالبه خسارت چهار میلیارد 
دلاری بهره گیرد. وی با قدردانی از تلاش تیم وکلای حقوقی پرونده و همه کسانی که تاکنون در موفقیت 
این پرونده نقش داشته اند، بر پیگیری هرچه جدی تر پرونده ارزیابی خسارت بانک ملت در محاکم 

انگلستان تاکید کرد.

صدور قرار وثیقه برای یک تهیه کننده 
گفته می شود: دادسرای فرهنگ و رسانه برای تهیه کننده مستند »من ناصر حجازی هستم« قرار 
وثیقه صادر کرد. در پی پخش آگهی های مستند »من ناصر حجازی هستم« در شبکه های ماهواره ای و 
احضار دادسرای فرهنگ و رسانه؛ امیر رفیعی تهیه کننده این مستند در گفت وگو با خبرنگار سینمایی 
ایسنا، با تأکید بر اینکه به صلاحدید بازپرس محترم پرونده حق مصاحبه ندارد در سخنان کوتاهی گفت: 
پیرو شکایت صداوسیما از پخش آگهی »من ناصر حجازی هستم« در شبکه جم به دادسرای فرهنگ و 
رسانه احضار شدم که خوشبختانه با همراهی که صورت گرفت قرار شد با گذاشتن قرار وثیقه آزاد شوم. 
طی چند روز اخیر، دادسرای خواستار توقف نمایش فیلم »عادت نمی کنیم« ابراهیم ابراهیمیان در پی 
پخش تیزرهایش از ماهواره شد که این موضوع باعث شد، کمیته ویژه ای برای رایزنی با مسوولان قضایی 

از سوی سینماگران تشکیل شود.

نامزد اصولگراها در انتخابات 96 قالیباف است
گفته می شود: سهیلا جلودارزاده نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی از احتمال نامزد 
شدن قالیباف برای انتخابات ریاست جمهوری از سوی اصولگرایان سخن گفته و کاندیداتوری قاسم 
سلیمانی را بعید دانسته و تاکید کرد ه است که گفتمان سیاسی با گفتمان نظامی متفاوت است. عضو 
شورای مرکزی خانه کارگر معتقد است نباید به شعور افراد کارگر و تهیدست توهین کرد آنان می دانند 

احمدی نژاد با وضع معیشتی زندگیشان چه کرد و هرگز دوباره وارد بازی او نمی شوند.

حسین فریدون: درجلسات دولت حضور دارم
گفته می شود: دستیار ارشد رییس جمهور در واکنش به انتشار خبرهایی مبنی بر غیبت اش در 
جلسات دولت گفت: من در جلسات دولت حضور دارم. حسین فریدون دستیار ارشد رییس جمهور در 
حاشیه مراسم ختم مادر اخوان فلاح زاده در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه علت غیبت شما در برنامه های 
رییس جمهور و جلسات هیات دولت چیست، گفت: من در جلسات دولت هستم و هیچ غیبتی هم ندارم.

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم عنوان کرد:

بافت متراکم شهری مانع از توسعه 
خدمات اتوبوسی در شهر قم

معاون شهردار قم بافت متراکم و عرض کم معابر شهری به ویژه در منطقه شمال شهر قم را یکی از 
مهم ترین موانع توسعه حمل و نقل اتوبوسی در این شهر می داند.

دکتر علیرضا قاری قرآن، درباره سهم اتوبوس در حمل و نقل درون شهری در قم اظهار داشت: این 
سهم پس از اجرای طرح تحول اتوبوسرانی افزایش پیدا کرده اما هنوز به نقطه مطلوب نرسیده است.

وی ادامه داد: در مسئله توسعه خدمات حمل و نقل با اتوبوس، یك ایراد اساسی شهر قم و به ویژه شمال 
شهر٬ بافت متراکم شهر است.

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم معتقد است قسمت قابل توجهی از معابر شهر قم به 
ویژه در منطقه 2 و 6 ظرفیتی برای ارتقای خدمات اتوبوسرانی را ندارند. وی افزود: اگر گستره شهر را نگاه 
کنیم٬ شهر قم تا سه برابر نیازمند توسعه اتوبوسرانی است اما معابر کشش این را ندارد. قاری قرآن با اشاره 
به اینکه امسال 4۰ دستگاه اتوبوس به ناوگان حمل و نقلی قم اضافه خواهد شد ابراز داشت: تا سه سال 
قبل 15۰ دستگاه در سرویس اتوبوسرانی بود در حال حاضر 3۰۰ دستگاه در سرویس اتوبوسرانی قرار 
دارد. وی با اشاره به اینکه سال ۹5 هم ناوگان را به نزدیك 4۰۰ دستگاه خواهیم رساند گفت: در وضعیت 
نرمال تقریباً 55۰ دستگاه اتوبوس نیاز داریم اما این مشکل که معابر کشش ندارد کار را مشکل کرده است.

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم خبرداد:

شروع مرحله دوم طرح ساماندهی 
وانت بارها تا دو هفته آینده در قم

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم با اشاره به توقف 15۰ خودرو در مرحله اول 
طرح ساماندهی وانت بارها از شروع مرحله دوم طرح ساماندهی وانت بارها تا دو هفته آینده خبر داد.

احمد رضا شفیعی با اشاره به اجرای طرح ساماندهی وانت بارها از 15 فرودین ماه سال ۹5، با تأکید بر 
اینکه در مرحله اول اجرای این طرح اطلاع رسانی به وانت بارها در برنامه قرار گرفت، افزود: اطلاع رسانی به 
رانندگان وانت بارها در سطح گسترده و به وسیله بنرهای سطح شهر و توزیع چند هزار بروشور در سطح 
شهر انجام شد. وی تأکید کرد: طبق دستورالعملی که به مناطق هشتگانه شهرداری قم ابلاغ گردیده از 
اکثر رانندگان وانت بارها تعهد گرفته شد که از نیمه دوم فروردین ماه در صورت سد معبر با آنها برخورد 

قانونی خواهد شد.
 شفیعی با اشاره به اینکه در نیمه دوم فروردین ماه از دادستان محترم هم دستور برخورد قانونی با 
این وانت بارها گرفته شد، تصریح کرد: طبق برنامه ریزی قرار بر این شد که در 3 حلقه و در 3 سطح 
اولویت بندی این برخورد صورت گیرد. مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم بیان کرد: 
اولویت اول طرح که حدود دو ماه از اجرای آن می گذرد هسته مرکزی شهر بوده است که در جریان آن با 
15۰ وانت بار تا به امروز برخورد شده است. وی افزود: شهرداری به هیچ وجه اجازه فروش میوه در خیابان 
و سد معبر را نخواهد داد و از شهروندان هم درخواست داریم که از وانت بارها میوه خریداری نکنند چرا 
که هرچه تقاضای مردم برای خرید میوه از این وانت بارها بیشتر باشد حضور این افراد و سد معبر نیز در 

نتیجه بیشتر خواهد شد.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم خبرداد:

بهسازی پایانه جنوبی شهر قم 
با مشارکت بخش خصوصی

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم از بهسازی پایانه جنوبی واقع در سه راهی 
خرمشهر با مشارکت بخش خصوصی خبر داد.

ابوالفضل مستقیمی از بهسازی پایانه جنوبی شهر قم خبر داد و گفت: پایانه جنوبی که در سه راهی 
خرمشهر مستقر است غیرقابل استفاده بود و امکانات مناسبی برای مسافران نداشت از همین رو با همکاری 

بخش خصوصی این مکان بهسازی شده است.
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم افزود: در راستای بهسازی این پایانه امکانات اولیه 

شامل رستوران، بازارچه٬ سرویس بهداشتی و نمازخانه و... مستقر و در اختیار مسافران قرار گرفته است.
وی خاطر نشان کرد: دو شرکت مسافربری برای صدور صورت وضعیت اتوبوس ها نیز در این پایانه 

مستقر شده است.
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم همچنین از وجود یك گشت بازرسی در سطح 
شهر با همکاری پلیس راهنمایی و رانندگی خبر داد و تصریح کرد: این گشت بازرسی عملکرد اتوبوس ها، 

کامیون ها و سواری هایی که در محورها تردد دارند را کنترل می کنند.
مستقیمی افزود: اتوبوس ها و سواری هایی که اقدام به حمل و نقل مسافر در خارج از شهر می کنند باید 

صورت وضعیت داشته باشند که در صورت نداشتن صورت وضعیت اعمال قانون می شوند.

از  استانداربه همراه معاونین وشهردارو معاونین و جمعی 
مدیران شهری پیش از ظهر دیروزاز 6 پروژه مهم عمرانی شهر 
قم بازدید کرددر این بازدید ها صادقی استاندار از قم از تلاش های 

مدیریت شهری در اجرای این پروژه ها تقدیر و تشکر کرد.
استاندار قم در حاشیه این بازدید ها از روند اجرای پروژه های 
شهری تقدیر کرد و گفت: روند اجرای پروژه های شهری در 
قم به وضعیت مطلوبی رسیده است. سیدمهدی صادقی طی 
سخنانی اظهار کرد: اقدامات خوبی در اجرای پروژه های شهری 
صورت گرفته است. وی خاطرنشان کرد: در مجموع از روند 
اجرای پروژه های شهری رضایت دارم و زمان بندی  در اجرای این 
پروژه ها منطقی و اجرایی است. استاندار قم با اشاره به احداث 
پارك آبی گفت: این پارك آبی که با مشارکت بخش خصوصی 
احداث شده است نیز از مراکزی است که نیازهای جوانان استان 
به فضاهای تفریحی را تامین می کند. وی خاطرنشان کرد: اخیرا 
نیز تلاش هایی از سوی این مجموعه صورت گرفته است که پارك 
آبی هر چه سریع تر به مرحله بهره برداری برسد. صادقی ضرورت 
زیرساخت های  تامین  بخش  در  بخش خصوصی  از  حمایت 
تفریحی و گردشگری را مورد تاکید قرار داد و گفت: مجموعه 

استان در این زمینه حمایت های لازم را خواهد داشت.
احداث بلوار مرجعیت نیاز شریانی
 شهرك پردیسان را تامین می کند

استاندار قم همچنین در حاشیه بازدید از پروژه بلوار مرجعیت 
با اشاره به وضعیت پردیسان و اسکان جمعیت قابل توجهی در این 
شهرك اظهار کرد: ایجاد مسیرهای دسترسی مختلف برای پردیسان 
از نکات مهم است که البته مورد توجه مدیریت شهری نیز قرار 

گرفته است. وی با اشاره به اینکه احداث بلوار مرجعیت بخش 
عمده ای از نیاز شریانی شهرك پردیسان را تامین می کند، خاطرنشان 
کرد: باید مسیرهای دیگر نظیر بلوار زائر، بلوار شهید آوینی و... نیز 

به عنوان راه های دسترسی به پردیسان احداث و تکمیل می شود.
 پروژه های عمرانی براساس زمان بندی پیش برود

استاندار قم همچنین در بازدید ازپروژه تقاطع سه سطحه 
شهیدان محمودنژاد در این بازدید طی سخنانی با اشاره به اینکه 
باید دستگاه ها همکاری و هماهنگی لازم را در اجرای پروژه های 
عمرانی داشته باشند، تصریح کرد: باید کام مردم با مشاهده روند 
روبه رشد پروژه های عمرانی شیرین شود. سیدمهدی صادقی بیان 
کرد: تسریع در اجرای پروژه های عمرانی و عمل کردن به برنامه 

زمان بندی از نکات مهمی است که باید مورد توجه قرار گیرد.
احداث روگذر کمربندی امام علی )ع( 

محور عماریاسر را از بن بست خارج می کند

استاندار قم همچنین در حاشیه بازدید از روند عملیات اجرایی 
تقاطع غیر همسطح امام علی )ع( با محور عماریاسر گفت: احداث 
روگذر کمربندی امام علی )ع( محور شریانی عمار یاسر را از بن 
بست خارج کرده و تاثیر قابل توجهی در ترافیك شهر قم دارد. 
سیدمهدی صادقی ضمن مثبت ارزیابی کردن روند احداث این 
پروژه بیان کرد: این پروژه روند بسیار خوبی را سپری می کند 
و عملیات عمرانی با سرعت قابل قبولی اجرا می شود. وی بیان 
کرد: با به بهره برداری رسیدن پروژه تقاطع سه سطحه عماریاسر و 
روگذر امام علی )ع(، محور عماریاسر از بن بست خارج شده و این 
بلوار در بهبود وضعیت ترافیك شهر قم نقش بسزایی ایفا خواهد 
کرد. دکتر علیرضا قاری قرآن نیز در حاشیه این بازدید در سخنانی 
اظهار کرد: محور عماریاسر تکمیل کننده یکی از رینگ های اصلی 
شهر قم است و در حال حاضر این پروژه با سرعت بسیار خوبی 
اجرا می شود. وی با اشاره به اینکه عملیات اجرایی این پروژه به 
صورت 2۰ درصد نقدی و 8۰ درصد تهاتر است، اضافه کرد: این 
پروژه شهریور ماه به اتمام خواهد رسید. معاون شهرسازی امور 
زیربنایی شهرداری قم خاطرنشان کرد: آرماتور بندی عرشه این 

روگذر طی 1۰ روز آینده به اتمام خواهد رسید.

شهردار قم خبرداد:
بهره برداری از فاز سوم بلوار مرجعیت تا پایان سال

شهردار قم در حاشیه این بازدید با اشاره به روند اجرای بلوار 
مرجعیت گفت: فاز دوم بلوار مرجعیت سه ماه آینده و فاز سوم این 

محور مهم تا پایان سال به بهره برداری می رسد.
دکتر سقاییان نژاد اظهار کرد: مشکل مهم در روند اجرای 
پروژه های شهری هماهنگی بین دستگاهی است و در این بازدید 
با حضور استاندار قم و دیگر مدیران نکات لازم را بازگو کردیم. 
وی با اشاره به اینکه در سال ۹4 تلاش شد که پروژه های تعطیل 
را فعال شود افزود: در سال ۹5 همه تلاش شهرداری این خواهد 

بود که پروژه ها به مرحله بهره برداری برسد. شهردار قم با اشاره 
به وضعیت اجرای پل روگذر میثم گفت: عملیات بتن ریزی دو 
دهانه باقیمانده این پل تا پایان تیر ماه به اتمام می رسد. وی به 
وضعیت اجرای تقاطع سه سطحه عمار یاسر اشاره کرد و گفت: 
به دلیل مشکل فاضلاب عملیات عمرانی در این پروژه متوقف 
بود که به زودی این مشکل برطرف شده و تلاش خواهیم کرد 
که تا پایان مهر یا ابتدای آبان ماه این پروژه به بهره برداری برسد. 
سقائیان نژاد افزود: تقاطع غیر همسطح امام علی )ع( - عمار یاسر 
از دیگر پروژه های مهم شهر قم می باشد که محور عمار یاسر را 
از نظر ترافیکی در شرایط مطلوبی قرار می دهد و این پروژه نیز تا 
پایان مهر تکمیل خواهد شد. وی با اشاره به اجرای بلوار مرجعیت 
خاطرنشان کرد: فاز دوم بلوار مرجعیت سه ماه آینده و فاز سوم این 
محور مهم تا پایان سال به بهره برداری می رسد. فاز نخست بلوار 
مرجعیت به طول یك کیلومتر اوایل امسال به بهره برداری رسید 

و فاز دوم این پروژه نیز تا شهرك قدس به طول 2.7 کیلومتر در 
دست احداث است و طی ماه های آینده به بهره برداری می رسد.

باغ پرندگان و آکواریم در بوستان غدیراحداث می شود
شهردار قم همچنین در حاشیه بازدید استاندار قم از عملیات 
احداث پارك آبی در بوستان غدیر از آغاز طراحی باغ پرندگان در 
این بوستان خبر داد و گفت: در این بوستان امکانات تفریحی 
مناسبی برای مردم مهیا شده است. دکتر سقاییان نژاد اظهار 
کرد: این پروژه طبق اعلام سرمایه گذار بخش خصوصی تا پایان 
ماه مبارك رمضان به بهره بردای می رسد. وی با اشاره به دیگر 
پروژه های در دست اجرا در بوستان غدیر بیان کرد: در بوستان 
غدیر باغ پرندگان و آکواریم احداث خواهد شد. شهردار قم با بیان 
اینکه برای ساخت آکواریم مذاکراتی شده است گفت: طراحی 
باغ پرندگان در این بوستان آغاز شده است و با پیش بینی های 
صورت گرفته این بوستان به یك مجموعه کاملا تفریحی تبدیل 
می شود. وی در خصوص وضعیت اجرای پروژه مترو نیز بیان کرد: 
اگر مشکل تامین واگن و معارض ها در خصوص ایستگاه ها حل 
شود تا پایان سال و یا اردیبهشت ماه سال آتی فاز نخست مترو 
قم به طول 5.2 کیلومتر از قلعه کامکار تا ایستگاه شهید مطهری 

به اتمام می رسد.
فاز نخست متروی قم سال آینده افتتاح می شود

شهردار قم همچنین از بهره برداری فاز نخست متروی شهر قم 
در سال آینده خبر داد. دکتر سقائیان نژاد اظهار داشت: مجموعه 
مدیریت شهری اهتمام ویژه ای برای بهره برداری از فاز نخست 

قطار شهری در زمان مقرر دارد و در صورت حل مشکل واگن ها، 
معارضات و املاك در مسیر ایستگاه ها، فاز نخست مترو حد فاصل 
قلعه کامکار تا میدان مطهری در سال آینده مورد بهره برداری قرار 
می گیرد. وی افزود: خط مترو قم با 14.5 کیلومتر طول از قلعه 
کامکار تا مسجد مقدس جمکران با 14 ایستگاه در حال احداث 
است که در ایستگاه میدان مطهری مرکز تبادل خطوط مترو، 

منوریل و اتوبوس خواهد بود. شهردار قم خاطر نشان کرد: حفاری 
تونل خط مترو قم با استفاده از دستگاه تی بی ام به قطر ۹.3۹ متر 
به صورت مکانیزه انجام می شود که تاکنون بیش از هفت کیلومتر 
از حفاری خط انجام شده و تنها 2.7 کیلومتر باقی مانده است. 
سقائیان نژاد افزود: بیشترین فاصله ایستگاه های خط مترو قم یك 
هزار و 2۰۰ متر و حداقل فاصله نیز 7۰۰ متر است که طی برنامه 
ریزی شهرداری قرار است در فاز نخست 4.5 کیلومتر از این طرح 
از قلعه کامکار تا میدان مطهری با سه ایستگاه و چهار قطار افتتاح 
شود. وی در ادامه با تاکید بر لزوم تقویت تعامل و هماهنگی بیش 
از پیش میان دستگاه ها و مجموعه های مختلف قم برای تسریع 
در روند بهره برداری از طرح های شهری، خاطرنشان کرد: در سال 
گذشته بسیاری از طرح های نیمه تمام قم مجددا فعال شد و این 

طرح ها در سال جاری باید به بهره برداری برسد.

معاون عمرانی استاندار قم تاکید کرد:
ضرورت اتصال بلوار عماریاسر به بزرگراه قم - گرمسار

معاون عمرانی استاندار قم در حاشیه این بازدید ها ادامه بلوار 
عماریاسر بعد از کمربندی امام علی )ع( تا بزرگراه قم کاشان و قم 
گرمسار را ضروری دانست. محسن بهشتی با اشاره به اینکه بلوار 
عماریاسر در ترافیك شهر قم نقش بارزی را ایفا می کند گفت: باید 
این مسیر بعد از اتوبان امام علی )ع( نیز ادامه یابد. وی افزود: با 
ادامه این مسیر بلوار عماریاسر به اتوبان قم – کاشان متصل شده 
و با احداث یك راست گرد می توان تا ورودی اتوبان قم – گرمسار 
طی مسیر کرد. معاون عمرانی استاندار قم با اشاره به اینکه وزیر 
راه و شهرسازی طی هفته های آینده سفری به شهر قم خواهد 
داشت و از پروژه های مرتبط با این وزارتخانه بازدید می کند، افزود: 

باید احداث این محور در سفر وزیر دنبال شود.

معاو شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم عنوان کرد:
پروژه تقاطع شهیدان محمود نژاد تکمیل کننده 

رینگ دوم ترافیك قم
معاون شهردار قم نیزدر حاشیه بازدید استاندار قم از روند 
بلوار   - تقاطع سه سطحه شهیدان محمودنژاد  پروژه  اجرای 
بلوار   - نژاد  محمود  شهیدان  تقاطع  پروژه  گفت:  جمهوری 
جمهوری تکمیل کننده رینگ دوم ترافیك قم بوده و این پروژه 
ظرف مدت یك سال به بهره برداری می رسد. دکتر علیرضا قاری 
قرآن اظهار کرد: با احداث این تقاطع رینگ دوم ترافیکی شهر قم 

تکمیل می شود. وی با اشاره به اینکه این تقاطع ابتدا به صورت 
دو سطحه پیش بینی شده بود، گفت: با سه سطحه شدن تقاطع 
ما هم از تسهیل تردد خودروها در مسیر شرق به غرب و هم در 

مسیر شمال به جنوب بهره مند می شویم. 
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم خاطرنشان 
کرد: این پروژه حدود یك ماه است که عملیات اجرایی خود را 
آغاز کرده است و طبق برنامه ظرف مدت یك سال به بهره برداری 
خواهد رسید. وی با اشاره به اینکه کارگاه عمرانی پروژه تا ساعت 
24 فعال است، گفت: از پیمانکار قول گرفته ایم که همه تلاش 
خود را به کار گیرد تا پروژه تا پایان سال به مرحله بهره برداری 
برسد. قاری قرآن با اشاره به اینکه پروژه شهیدان محمودنژاد یکی 
از پروژه های ویژه شهر قم در بخش اجرا است، گفت: در 25 
روز که از عمر پروژه می گذرد وضعیت مطلوبی را شاهد بودیم و 

امیدواریم که این وضعیت ادامه یابد.
پیشرفت ۶۸ درصدی احداث تقاطع 

سه سطحه ۱۵ خرداد
قاری قرآن همچنین در حاشیه بازدید استاندار و معاونین 
به همراه شهردار قم از روند عملیات احداث تقاطع غیرهمسطح 
15 خرداد- عمار یاسر اظهار کرد:  تاکنون این پروژه با 68 درصد 
پیشرفت فیزیکی داشته است. وی با اشاره به اینکه این پروژه به 
دلایل متعدد از برنامه زمان بندی عقب است، افزود: با بهره برداری 
از این پروژه و همچنین روگذر کمربندی امام علی )ع( این 
رینگ ترافیکی تکمیل می شود. معاون شهرسازی و امور زیربنایی 
شهرداری قم همچنین از احداث لوپ تونل غدیر خبر داد و گفت: 
به زودی مناقصه پروژه احداث لوپ این تونل نیز برگزار می شود. 

وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر پروژه تقاطع سه سطحه 15 
خرداد به وضعیت مطلوبی رسیده است و مشکل عبور خط لوله 

فاضلاب نیزبرطرف شده است.
پیشرفت ۹0 درصدی عملیات عمرانی پل روگذر میثم

قاری قرآن در حاشیه بازدید استاندار و معاونین به همراه 
شهردار قم ازپروژه روگذر پل میثم اظهار کرد: پروژه روگذر پل 
میثم خیابان های میثم شمالی و جنوبی را به یکدیگر متصل 
می کند. معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم مدت 
زمان اجرای این پروژه را یك سال عنوان کرد و افزود: این پروژه 
ظرف دو ماه آینده تکمیل و راه اندازی می شود. وی با اشاره به 
اینکه این پروژه در سال ۹3 کلنگ زنی شده بود ولی قرارداد 
آن در سال ۹4 منعقد شده و عملیات اجرایی آغاز شد، گفت:  
اعتبار هزینه شده برای اجرای این پروژه 1۰ میلیارد تومان است. 
قاری قرآن خاطرنشان کرد: در حال حاضر این پروژه ۹۰ درصد 

پیشرفت فیزیکی داشته و طی 4۰ روز آینده ساخت سازه روگذر 
به اتمام می رسد.

بهره برداری از پارك آبی بوستان غدیر 
تا پایان ماه رمضان

سیدمهدی صادقی استاندار قم در ادامه بازدید از روند اجرای 
پروژه های شهری در قم در پارك آبی بوستان غدیر حضور یافت و 
از روند اجرای این پروژه که مراحل نهایی خود را سپری می کند 
بازدید کرد. پروژه پارك آبی بوستان غدیر یکی از بزرگترین پروژه های 
پارك آبی در سطح کشور و منطقه به شمار می رود و با سرمایه 
گذاری 2۰۰ میلیارد ریالی به مرحله بهره برداری رسیده است. در 
کنار این پروژه مجتمع پذیرایی سنتی احداث شده و فضای مطلوبی 
را برای مسافران و شهروندان فراهم کرده است. سید مهدی صادقی 
در حاشیه بازدید از روند احداث پارك آبی بیان کرد: زیرساخت های 
خوبی در این پروژه تفریحی مهیا شده است و منتظر هستیم که 
سرمایه گذار هرچه سریع تر اعلام افتتاح کرده و مورد استفاده همگان 
قرار گیرد. گفتنی است قرار است پارك آبی احداث شده در بوستان 
غدیر تا پایان ماه مبارك رمضان به مرحله بهره برداری می رسد. 
شایان ذکر است پیش از ظهر دیروز استاندار قم، شهردار و جمعی 
از مسئولان استانی، ضمن بازدید از پروژه های پل میثم، تقاطع 
کمربندی امام علی )ع( و عمار یاسر، تقاطع سه سطحه عمار یاسر 
و بلوار 15 خرداد، تقاطع سه سطحه شهیدان محمود نژاد و بلوار 
جمهوری و همچنین پارك آبی بوستان غدیر، از نزدیك در جریان 

عملیات اجرایی و پیشرفت فیزیکی این طرح ها قرار گرفتند.

در حاشیه بازدید از 6 پروژه مهم عمرانی شهر قم صورت گرفت:

تقدیر استاندار قم از تلاش های مدیریت شهری در اجرای پروژه های عمرانی


